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معاون اول رئیس جمهور تأکید کرد:
 »انضباط مالی« در هزینه کرد 

منابع مولدسازی
 در سی و هشتمین جلسه هئیت عالی مولدسازی 
دارایی های دولت که برای تصمیم گیری درباره 
واگذاری اموال غیرمنقول مازاد سه وزارتخانه و 
دو سازمان دولتی و با حضور اعضای قانونی این 

هئیت عالی برگزار شد، وزرا و مدیران...

سخنگوی وزارت امور خارجه: 
رژیم صهیونیستی شایستگی حضور 

در مجامع بین المللی را ندارد
اسماعیل بقایی، سخنگوی وزارت امور خارجه 
در پاسخ به ســؤالی درخصوص حضور هئیت 
صهیونیستی در باکو جهت شرکت در اجلاس 
کاپ۲۹ بیان کرد: رژیمی که هیچ اعتقادی به 

اصول و اهداف سازمان ملل و زیست... 22

هوشیاری کافی است!
اینترنتــی  کلاهبرداری هــای  موضــوع 
و شــرکت هایی کــه بــا دادن وعده هایــی رنگارنگ به 
مشــتریان پس از مدتی با به جیب زدن ســودی کلان، 
بدون آن که کســی پاســخگوی مردم باشــند عرصه را 
تنگ کرده و شــمار زیادی از فریب خــوردگان را راهی 
مراجــع قضایــی می کنند، داســتان تازه ای نیســت و 
تقریباً هــر ازگاهی نام یکی از این شــرکت ها یا یکی از 
پلتفروم ها بر ســر زبان ها می افتد. کلاهبرداری اشخاص 
ســودجو از طریق ســامانه های فروش آنلاین در بســتر 
 اینترنــت حتی فروش در پلتفورم اینســتاگرام این روزها 
تبدیل به بخشــی از پرونده های مالبختگان در دادگاه ها 

شده است. 
کالا یا خدماتــی اصلًا وجود خارجی نــدارد ولی آنها با 
تبلیغاتی که انجام می دهند اشــخاص را ترغیب به خرید 
آن کالا یــا گرفتــن خدمــات و در ازای آن مبلغی را به 
عنوان بیعانه مطالبه می کنند، ولی پس از دریافت بیعانه 
دیگر پاســخگوی هیچ تماسی نیستند! این شاکله اصلی 
این پرونده ها است یکی دیگر از مواردی که پرونده هایی 
را راهی شــعبه دادگاه می کند، کلاهبرداری هایی اســت 
که اشــخاص ســودجو از طریق ســامانه های اینترنتی 
 طعمه های خود را به تله می اندازند. توصیه مسئولان این 
 است که اشــخاص تا زمانی که مطمئن نشده اند کالا یا 
خدمات وجــود خارجی دارد یا نــه، از پرداخت هر نوع 

وجهی به طرف مقابل خودداری کنند. 
کلاهبرداران این حوزه عمدتاً با ایجاد فروشــگاه های غیر 
واقعی و بــا انجام ترفند های خــاص و افزایش تبلیغات 
دروغین و فریب مشــتریان و تبلیغ انواع کالا در تمامی 
صنوف و مایحتاج مورد نیاز مردم که با افزایش قیمت ها 
راغب به خرید از این طریق می شــوند؛ عمدتاً با تکنیک 
قیمت گــذاری غیر واقعی و زیر عرف بازار، مشــتریان را 
فریب داده و از آنان کلاهبرداری می کنند. اما با توجه به 
اســتقبال مردم از خرید و فروش فروش برخط نیاز است 
که در کنار توصیه به مردم ضرورت ســاماندهی مشاغل 
بدون مجوز اینترنتی فعال در بستر شبکه های اجتماعی 
و پیام رسان ها، صورت بگیرد تا در کنار هوشیاری مردم 

اقدامات لازم نیز صورت بگیرد.

رئیس مجلس شورای اسلامی: 
درباره احکام بودجه ای دقت نشود، 

اجازه طرح در صحن نمی دهم
محمد باقر قالیباف، رئیس مجلس گفت: اگر 
درباره احکام بودجه ای در کمیســیون تلفیق 
دقت نشود، من اجازه طرح در صحن نمی دهم 
و این موارد را به کمیســیون عودت می دهم.

قالیباف در جلسه بررسی لایحه بودجه... 2
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متقاضیان وام ازدواج در استان فارس چه تعدادی هستند؟

 صف 16هزار 
نفـری

 وام ازدواج افــراد در صــف تــا پایان اســفند ۱۴۰۳ 
پرداخت می شود. این شاید گفت بهترین خبری درباره 
صف های وام ازدواج باشدکه در شهریورماه سال جاری 
رسانه ای شد. براساس این خبر حدود ۴۰۰ هزار نفر از 
زوج های جوان در نوبت دریافت وام هستند که تا پایان 

امسال تسهیلات خود را دریافت می کنند. 

انســیه کتابچی، معاون برنامه ریــزی، پایش و ارزیابی 
عملکرد دبیرخانه ستاد ملی جمعیت تعداد تسهیلات 
قرض الحسنه ازدواج از ابتدای سال ۱۴۰۳ تا تاریخ ۲۲ 
آبان مــاه را برابر با تعداد ۴ هــزار و 5۰ فقره به میزان 
۱۳۳۴ هــزار میلیارد ریال عنــوان کرد و گفت: تعداد 

صفحه۳افراد در صف دریافت تسهیلات ازدواج...

در اولین جلسه شورای مسکن فارس به ریاست 
استاندار انجام شد؛

زیر و بم نهضت ملی 
 مسکن فارس روی 

میز  استاندار
صفحه ۳

ایســنا- رئیس جمهور با اشــاره به اینکه 
نمی توان مســائل کشــور را بدون استدلال و 
مستندات به مردم تحمیل کرد، گفت: رویکرد 
مدیریتی دولت مبتنی بر مستنداتی از بهترین 
روش ها بر اساس تجربه های بین المللی دنیا و 

الگوهای علمی آزموده شده است.
مسعود پزشــکیان در دیدار با یکی از احزاب، 
جناح ها و جریان های سیاسی کشور را فرصتی 
مغتنم برای خود شــمرد. وی اقدامات صورت 
گرفتــه در دولت از آغاز تاکنــون را منطبق 
بر شــعارها، یعنــی ضرورت تشــکیل دولت 
وفاق ملی، با گفتگو و انســجام ملی و پرهیز 

از دعوا دانســت و گفت: امروز مــا برای اولین بار در 
دولت، استاندار کرد برای استان کردستان، استاندار 
عرب برای خوزســتان و اســتاندار بلوچ برای استان 
سیستان و بلوچســتان تعیین کرده ایم؛ این امر جز 
با حمایت های مقام معظم رهبری و ایجاد همدلی با 

سایر دستگاه ها و نهادها ممکن نبود.
رئیس جمهــور گفــت: در موضوع اینترنــت و رفع 
فیلترینگ به نگاه مشــترک میان سران رسیده ایم و 

در پی حل مشکلات این حوزه هستیم.
رئیس جمهور با تأکید بر اینکه نگاه و زبان مشترک، 

بســتر ایجاد وحدت و انســجام در کشــور خواهد 
بود، گفت: خطبــه ۲۱6 نهج البلاغه از زبان حضرت 
امیرالمؤمنیــن، حقــوق مردم نســبت حاکمیت و 
حاکمیت نســبت به مردم را بــه خوبی تبیین کرده 
اســت. باید با پرهیز از دعوا و درگیری، عدالت را که 
مورد تأکید حضرت بوده است، در جامعه پیاده کنیم.
پزشکیان با تشــریح نقش احزاب در کشور، بر لزوم 
برخورداری از یک مشــی واحد منطبق بر عدالت و 
همچنین برنامه های روشن به خصوص در حوزه های 
آموزش پرورش، بهداشت ســلامت و اقتصاد تأکید 
کرد و گفت: اگر فردی وارد تشــکیلات حزبی شــد، 

باید به روشــنی بداند و باور داشته باشد که از 
چه چیزی می خواهد دفاع کند و در آخر آن را 

در جهت خدمت به مردم به کار گیرد.
رئیس ســجمهور با تقبیح نگاه کالامحور برخی 
افــراد به مــردم، گفت: از نظر من، ســلامت و 
بهداشت بازار نیســت، جان افراد محل تجارت 
نیســت و من نمی توانم به انسان به عنوان یک 

کالا نگاه کنم.
رئیــس جمهور با بیــان اینکــه رویکرد دولت 
برای مدیریت کشــور بــر مبنــای »مدیریت 
بر اســاس شــواهد« خواهد بود، تصریح کرد: 
مــا اگر بتوانیم بــر مبنای الگــوی مدیریت بر 
مبنای مســتنداتی کــه بهترین روش را بر اســاس 
تجربه هــای بین المللی دنیا و الگوهای علمی آزموده 
شده به ما نشــان می دهد، عمل کنیم -ولو اینکه با 
نظر شــخصی ما ناسازگاری داشــته باشد- و سپس 
این رویکرد را به همه مســائل کشور تعمیم بدهیم، 
می توانیم از مشــکلات عبــور کنیم. پزشــکیان با 
تأکیــد بر اینکه صداقت با مردم کلید حل اساســی 
 مشکلات کشور اســت، اظهار داشت: حل مشکلات 
آینده کشور در گرو ایجاد پذیرش اجتماعی در مردم 

و جامعه است.

رئیس جمهور:

صداقت با مردم کلید حل اساسی مشکلات کشور است

در بازدید مهندس ســید مجید هدایت، مدیرعامل هلدینگ سرمایه گذاری غدیر و مهندس 
جعفر هاشــمی مدیرعامل گروه گسترش نفت و گاز پارسیان، از شرکت پتروشیمی شیراز و 
دیدار با مهندس بابک پورکیا، سرپرست این شرکت، بر اهمیت افزایش بهره وری، تنوع بخشی 

به محصولات، و تقویت بنیان های نوآوری در این مجتمع صنعتی تأکید فراوان شد.
مهندس هدایت در این جلســه با اشــاره به ظرفیت های بالقوه پتروشــیمی شیراز، بر لزوم 
افزایش تولید و تنوع بخشی به سبد محصولات تولیدی تأکید نموده و ضمن اشاره به اهمیت 
حفظ وجهه برند و جایگاه بورســی شــرکت، بر تقویت بنیان های نوآوری در کلیه ســطوح 

سازمانی توصیه ویژه ای داشتند.
در ادامه مهندس هاشــمی نیز، ضمن تأکید بر اهمیت شفافیت در ارائه اطلاعات طرح های 
توســعه ای و ضرورت انجام تحلیل های دقیق هزینه-فایده، شــفافیت را به منزله پاسداشت 
میراث ارزشمند پیشینیان و تضمین آینده ای روشن برای نسل های آینده محسوب نمودند.

مهندس پورکیا، سرپرست پتروشیمی شیراز نیز طی سخنانی ضمن قدردانی از حمایت های 
مستمر هلدینگ غدیر و پارســیان، بر ضرورت ثبات مدیریتی برای تحقق اهداف بلندمدت 
شــرکت تأکید کرده و با اشاره به تغییرات مکرر مدیریتی در سال های اخیر، اظهار داشتند 
که این تغییرات، موجب بروز اختلال در اجرای پروژه ها شــده اســت. ایشــان همچنین بر 
اهمیت اســتفاده حداکثری از ظرفیت های داخلی و نیروی انســانی متخصص برای توسعه 

پایدار پتروشیمی شیراز تأکید نمودند.
در این بازدید، بر لزوم پاســداری از میراث ارزشــمند پتروشیمی شیراز و توســعه پایدار آن تأکید شد. مدیران ارشد بر اهمیت ایجاد یک سیستم مدیریت پروژه قوی، 
تمرکز بر مطالعات فنی و اقتصادی، و ایجاد یک فرهنگ ســازمانی مبتنی بر ارزش های پایدار تأکید مضاعف داشــتند . با توجه به حمایت های مستمر هلدینگ غدیر و 
پارسیان و اجرای برنامه های توسعه ای، انتظار می رود که پتروشیمی شیراز بتواند با ارتقاء بهره وری، نوآوری و توسعه پایدار، به یکی از قطب های مهم صنعت پتروشیمی 

کشور تبدیل شود.

صفحه3

مجوز گرانی در
 بازار راکد صادر شد

3۰درصد ناقابل 

        شهردار منطقه9 شیرازتأکید کرد: 
شهردار منطقه یک شیراز خبر داد:3رفع مشاغل مزاحم در سطح منطقه

3 آغاز جشنواره نقاشی دیواری در سطح منطقه

پاسداری از میراث ارزشمند 
پتروشیمی شیراز

  »مهندس بابک پورکیا« سرپرست پتروشیمی شیراز تأکید کرد:
استفاده حداکثری از ظرفیت های داخلی و نیروی انسانی متخصص 
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ایرنا-اسماعیل بقایی، ســخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ 
به ســؤالی درخصوص حضور هئیت صهیونیستی در باکو جهت 
شــرکت در اجلاس کاپ۲۹ بیان کرد: رژیمی که هیچ اعتقادی 
به اصول و اهداف سازمان ملل و زیست مسالمت آمیز در جامعه 
بین المللی نــدارد و وجودش به معنای تعرض به یک ملت بوده 

است اساساً شایستگی حضور در مجامع بین المللی را ندارد.
 بقایی در خصوص تهدیدات هســته ای رژیم صهیونیستی علیه 
ایران، اظهار داشت: در خصوص قطعنامه ۵۳۳ که هرگونه تهدید 
یا توسل به زور علیه تأسیسات هســته ای ایران را منع می کند 
وجود دارد و این قطعنامه تصریح دارد که شورای امنیت سازمان 

ملل ملزم به ورود است.
وی گفت: در این موارد شورای امنیت سازمان ملل باید موضعی 
قاطع بگیرد و این بعد حقوقی است و از بعد سیاسی هم منطقه 
ما با رویکرد قانون شکنانه رژیم صهیونیستی آشنا است.سخنگوی 
وزارت امور خارجه در پاسخ به سؤالی در خصوص حضور هئیت 

صهیونیســتی در باکو جهت شــرکت در اجلاس کاپ۲۹ بیان 
کرد: رژیمی که هیچ اعتقادی به اصول و اهداف ســازمان ملل و 
زیست مســالمت آمیز در جامعه بین المللی ندارد و وجودش به 
معنای تعرض به یک ملت بوده است اساساً شایستگی حضور در 
مجامع بین المللی را ندارد و در سطح سازمان همکاری اسلامی نیز 
ابتکارهایی در مخالفت با حضور رژیم صهیونیستی شروع شده و 
این نشان می دهد که جامعه جهانی به این نتیجه رسیده که این 

رژیم لیاقت حضور در مجامع بین المللی را ندارد.
بقایی افزود: همچنین گزارشــگر حقوق بشــر سازمان ملل نیز 
درخواســت کرده کشــورها باید به صورت جمعی عضویت رژیم 
صهیونیســتی در ســازمان ملل را منع کنند و با همین منطق، 
حضور این رژیم در مجامع بین المللی که قرار است در خصوص 
مسائل و مشکلات بین المللی صحبت شود هیچ ضرورتی ندارد و 
ما از اینکه کشورهای دیگری هم به این کارزار بپیوندند استقبال 

می کنیم.
  حمایت قاطع ایران از سوریه و لبنان

وی درخصوص سفر اخیر علی لاریجانی به سوریه و لبنان ادامه 
داد: سفر آقای لاریجانی نشانه استفاده از همه ظرفیت های کشور 
برای پیشــبرد اهداف دیپلماسی اســت. پیام این بود که ایران 
همچنان حمایتی قاطع از سوریه و لبنان در برابر تداوم تجاوزات 
رژیم صهیونیستی دارد.سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: 

ما از بهبود روابط با کشــورهای بر اساس اصول، عزت، حکمت 
و مصلحت و بر اســاس منافع و امنیت کشــور و مصالح منطقه 
اســتقبال می کنیم.وی در خصوص آخرین وضعیت روابط میان 
ایران و آمریکا بیان کرد: قبلا هم گفتیم کانال ارتباطی بین ایران 

و آمریکا دفتر حفاظت منافع سفارت سوئیس است.
  ایران و ظرفیت اتحادیه اقتصادی اوراسیا

بقایی افزود: از چندســال قبل با اتحادیه اقتصادی اوراســیا که 
متشکل از پنج کشور است و ظرفیت خوبی هم دارد وارد مذاکره 
شدیم و آخرین تحول امضای سند همکاری میان دو طرف است 
کــه اگر روند تصویب آن در مجلس ایران و در طرف مقابل طی 

شود ظرفیت زیادی را برای همکاری دو طرف ایجاد می کند.
  کشورهای اروپایی بر رویکرد خود اصرار دارند

ســخنگوی وزارت امور خارجــه تصریح کرد: حتمــاً در اقدام 
نامناسبی از طریق تحریم ملت ایران و علیه منافع ایران بی پاسخ 
نخواهد ماند. در شــرایطی که مقامات اوکراین خودشان اذعان 
دارند ادعاهای مرتبط با انتقال موشک از ایران به روسیه صحت 
ندارد، این انتظار می رفت که کشورهای اروپایی در ادعاهای قبلی 
خود تجدید نظر کنند ولی به نظر می رسد که برخی کشورهای 

اروپایی بر رویکرد خودشان اصرار دارند.
وی درخصوص وضعیت روابط ایران و آمریکا در دولت جدید این 
کشور گفت: فکر نمی کنم تحدید و تقلیل مسائل میان آمریکا و 

ایران به یک فرد یا دولت مشــخص رویکردی واقع گرایانه باشد. 
ســابقه تلخ روابط دو طرف به هفت دهه می رسد و در طول این 
مدت هیچ حُســن نیت یا تلاشی برای جبران رفتارهای ناصواب 
دیده نشــده و برعکس عملکرد دولت های گذشته آمریکا نشان 
داده که اصرار داشتند بر مواضع قبلی خود نسبت به اعمال فشار 
بر ملت ایران و طبیعی است که ما عملکرد دولت های آمریکا را 
مبنای رویکرد خود می دانیم بحث کلیشه ای نیست بلکه منطبق 

بر واقعیات موجود و استفاده از تجارب قبلی است.
بقایی افزود: دامنــه موضوعات مورد بحث ما و اروپا متعدد بوده 
و هســت و در ادامــه هم با همین رویکرد آماده هســتیم با در 
نظر گرفتن منافع ملی و ســه اصل عزت، حکمت و مصلحت با 

کشورهای مختلف وارد گفت وگو شویم.
وی تصریح کرد: برنامه هسته ای ایران کاملا صلح آمیز بوده و در 

این دو سه دهه این مساله ثابت شده است.
  تهدیدات اسراییل را پاسخ می دهیم

بقایی بیان کرد: تهدیدات رژیم صهیونیســتی علیه ایران خلاف 
حقوق بین الملل اســت و به شــیوه خودش و به نحو مقتضی از 
ســوی ایران پاسخ داده خواهد شد. در ادامه رایزنی های ایران به 
عنوان یک عضو ان پی تی ما سؤالات و ابهاماتی را که در خصوص 
برنامه هســته ای ما مطرح بوده علی رغم اینکه مبنای آن فنی و 

دقیق نیست مورد گفت وگو قرار گرفت. 

سخنگویوزارتامورخارجه:

رژیم صهیونیستی شایستگی حضور در مجامع بین المللی را ندارد
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رئیسمجلسشورایاسلامی:

درباره احکام بودجه ای دقت نشود، اجازه طرح در صحن نمی دهم
فارس-محمد باقر قالیباف، رئیس مجلس گفت: 
اگر درباره احکام بودجه ای در کمیســیون تلفیق 
دقت نشود، من اجازه طرح در صحن نمی دهم و 

این موارد را به کمیسیون عودت می دهم.
قالیباف در جلسه بررســی لایحه بودجه 1404 
گفت: بحث مربوط به مســیر صحیح قانونگذاری 
ماده 1۳ برنامــه را داریم و یک ماده 1۸۲ قانون 
آئین نامه داخلی مجلس را داریم. در دو سه نوبت 
هیئت رئیســه تلفیق صحبت کرده ایم. خروجی 
بحث هــا و قانون اینگونه اســت که مــا احکام 
پیشــنهادی از دو حال خارج نیست احکامی که 
در تلفیق و احکامی که در سهم داریم و لایحه ای 
که دولت داده که شــامل همه این ها می شــود. 
وی ادامه داد: این موارد یا بودجه ای هســتند یا 
نیســتند اگر این لوایح بودجه ای نیستند فارغ از 
اینکه مخالف و یا موافق برنامه است و یا مخالف 
و موافق قانون دائمی است وقتی بودجه ای نیستند 
یعنی اینکه می خواهــد قانونگذاری کند و قانون 
دائمی را تغییر بدهد وقتی بودجه ای نیستند قابل 

طرح نیست.
قالیبــاف بیــان کرد: نکتــه دوم این اســت که 
احکامی هستند که بودجه ای اند بخواهد قانونگذاری 
دائمی بکند ایــن هم قابل طرح نیســت اما اگر 
 بودجه ای باشد و خلاف برنامه نیز باشد با دو سوم

قابل طرح اســت و می تواند مطرح شــود البته 
همین در پیشــنهاد نمایندگان کــه بارگذاری 
می کنند برای صحن قابل طرح نیست.وی گفت: 
اگر احکامی بودجه ای نیستند و می خواهند برنامه 
را تغییر بدهند آن هم در لایحه بودجه قابل طرح 
نیســت. ممکن است ما یک اشــکالی به برنامه 
داشته باشیم در غیربودجه آن اشکال را در صحن 

مطرح کنید دو سوم رأی برنامه را اصلاح کنیم.
قالیباف اظهار کرد: در لایحه بودجه قانونگذاری 
خــارج از بودجه نداریم قانونگذاری بودجه ای که 
منطبق با برنامه هم نباشــد در حقیقت دو سوم 
رأی می خواهــد که باید بــه آن توجه کنیم.وی 
تصریح کرد: نکتــه بعدی ارتباط بودجه با برنامه 
است یکی از اشکالاتی که در روز تصویب خیلی 
با صراحــت در کنارنقاط قوت برنامه اعلام کردم 
اینجاســت که طبیعتاً در تلفیق باید با دوستان 
دولــت با هم دنبــال کنند.قالیباف گفت: بند پ 
ماده 1۳ کامــلًا برنامه محوری را در آنجا رعایت 
کنیم به هر حال ماده 1۳ یکی از ماده های بسیار 
اصولی و ضامن حرکت درست مسیر برنامه است. 
یکی بند ب ماده 11۸ است در حقیقت مجموعه 
منابع اســت که به نظرم دولت در مواردی غفلت 

کرده است.
قالیباف بیان کرد: اگر بودجه کسری تراز عملیاتی 

داشته باشد به این معنا که ما منابع ناپایدار از یک 
طرف و هزینه های قطعی را از یک طرف داشــته 
باشیم و منابع غیرپایدارمان به منابع پایدار بچربد، 
ما حتما این مورد را پیدا می کنیم و این حتما ما 

را دچار مشکلات جدی می کند.
رئیس مجلس خاطرنشان کرد: نباید هزینه های 
دولــت را افزایش دهیــم و اگر بناســت جایی 
هزینه های دولت افزایش یابد؛ باید در بخش حقوق 
و دستمزد باشد چرا که با توجه به تداوم تورم بالا 

باید قدرت خرید حقوق بگیران تقویت شود، اما 
در عیــن حال نباید به بحث حقوق و دســتمزد 
 نگاه قشــری داشته باشــیم بلکه اولویت بندی

در این بخش مورد توجه قرار گیرد.
وی افزود: باید در تصویــب لایحه بودجه بهینه 
ســازی و ناترازی انرژی مــورد توجه جدی قرار 
گیرد؛ ماده 4۶ قانون برنامه هفتم بســتر اساسی 
حل مشــکل ناترازی انرژی است.رئیس مجلس 
گفت: اگر درباره احکام بودجه ای در کمیســیون 

تلفیــق دقت نشــود من اجازه طــرح در صحن 
نمی دهم و ایــن موارد را به کمیســیون عودت 
می دهم.وی بیان کرد: باید زمان بندی هارا رعایت 
کنیم فردا صحــن مجلس در اختیار دوســتان 
اســت که کار انجام بدهند که دیگه هفته آینده 
اوایل هفته کار بررســی تمام شود که ما بتوانیم 

بارگذاری کنیم.
قالیباف گفــت: آخرین نکته من بحث مربوط به 
تسهیلات اســت خواهش می کنم در تسهیلات 
مخصوصاً دوســتانمان در کمیسیون تلفیق دقت 
کنیم کــه منابع و مصارف دقیــق باهم بخواند. 
اگر نخواند معنی آن اســت است کمی ناترازی در 
آن باشــد اختیار را واگذار کردیم که جای دیگر 
برایــش تصمیم بگیرند.وی بیــان کرد: بعد یک 
مرتبه می بینیم به آن جایی که در اولویت نیست 
تسهیلات را می دهند به یک جای دیگر تسهیلات 

را نمی دهند. 
می گویند شما اینقدر مصوب کردین اینقدر هم 
ظرفیت بوده اســت.خواهش می کنــم به خاطر 
اینکه دقیق باشد روشن باشد شفاف باشد حتماً 
این نکته دقت کنید.قالیباف بیان کرد: در جلسه 
شــورای اقتصادی در حضور روســای قوا بحث 
کردیم آنجا گفتیم کــه هزینه های جاری لایحه 

بودجه بالاست و گفتند که آنقدر بالا نیست.

معاوناولرئیسجمهورتأکیدکرد:
»انضباط مالی« در هزینه کرد منابع مولدسازی

تسنیم- در سی و هشتمین جلسه 
هئیت عالی مولدسازی دارایی های 
دولــت کــه بــرای تصمیم گیری 
امــوال غیرمنقول  درباره واگذاری 
مازاد ســه وزارتخانه و دو سازمان 
دولتی و با حضــور اعضای قانونی 
این هئیت عالی برگزار شد، وزرا و 
علوم،  وزارتخانه های  ارشد  مدیران 
تحقیقــات و فنــاوری، فرهنگ و 
 ارشاد اســلامی، ورزش و جوانان و 

اقدامــات  و  »زندان هــا  و  دانشــگاهی«  »جهــاد   ســازمان های 
تأمینــی و تربیتــی«، درخواســت های خود بــرای واگــذاری اموال 
غیرمنقــول مــازاد در 1۲ اســتان را بعــد از طــی مراحــل قانونی و 
تعییــن قیمــت کارشناســی در جلســه مطــرح کردند کــه اعضای 
هئیــت عالــی مولدســازی دارایی هــای دولــت،  درباره شــرایط و 
 نحــوه واگذاری آن و بهینه ســازی منابــع حاصل از ایــن واگذاری ها 

تصمیم گیری کردند.
بــرای تعییــن تکلیف ایــن امــوال غیرمنقول کــه در اســتان های 
آذربایجان شــرقی،  کرمانشاه، خراســان رضوی، قم، اصفهان، سمنان، 
 قزوین، کرمان، گلســتان، مازندران، یزد و خوزســتان واقع شــده اند، 
اعضــای هئیت عالــی مولدســازی دارایی های دولت، بعد از بررســی 
دقیق اســناد و مــدارک مربوط به هــر ملک و شــنیدن دلایل مازاد 
بــودن و برنامه وزارتخانه یا ســازمان بــرای اســتفاده از منابع مالی 
حاصلــه، با فروش تعــدادی از امــلاک موافقت کرده و تعــدادی نیز 
با دســتور معــاون اول رئیس جمهور برای بررســی های کارشناســانه 
 در زمینه شــیوه های ایجاد بیشــترین ارزش افزوده ،  به ســازمان های 

مربوطه ارجاع شد.
محمدرضــا عارف،معاون اول رئیس جمهور در این جلســه با تأکید بر 
اهمیــت تســریع در تعیین تکلیف امــوال مازاد گفت: برای ســرعت 
بخشیدن به بررسی درخواست ها، تا هنگام به روز شدن درخواست های 
تعیین تکلیف اموال غیرمنقول دولتی، جلســات به صورت منظم و در 
زمان های تعیین شــده برگزار شــده و درباره موارد ارجاع شده به این 

هئیت عالی، تصمیم گیری خواهد شد.
معــاون اول رئیــس در ادامــه خواســتار آن شــد که برای ســرعت 
بخشــیدن بــه تصمیم گیری هــای هئیت عالــی،  اطلاعــات مربوط 
بــه هــر ملک مازاد دولتــی،  با دقت و همــراه با نظرات به روز شــده 
 کارشناســی در اختیار این هئیــت قرار گیرد تا مبنــای دقیقی برای 

تصمیم گیری باشد.
مصوبه مولدســازی دارایی های دولت، در جلسه شصت و هفتم شورای 
عالی هماهنگی اقتصادی ســران قوا تصویب شــد و ۲1 آبان 1401 به 

تایید مقام معظم رهبری رسید.
بر اساس این مصوبه، هئیت عالی مولدسازی دارایی های دولت مرکب از 
هفت عضو یعنی معاون اول رئیس جمهور، وزیر امور اقتصادی و دارایی، 
وزیر کشــور، وزیر راه و شهرسازی، رئیس سازمان بودجه و برنامه، یک 
نماینده از طرف رئیس مجلس و یک نماینده از طرف رئیس قوه قضائیه 
تشکیل می شود که دبیرخانه و مجری مصوبات این هئیت، وزارت امور 

اقتصادی و دارایی است.

معاونپارلمانیرئیسجمهور:
 اسرائیل دنبال ناکامی دولت ایران 

در کاهش تحریم ها است

ایرنا-شــهرام دبیری اســکویی، 
رئیس جمهور  پارلمانــی  معــاون 
گفت: رژیم صهیونیستی از ابتدای 
شروع کار دولت چهاردهم با ترور 
و ســایر اقدامات در تلاش است تا 
نگــذارد دولــت در جهت کاهش 
قدم های  مشــکلات  و  تحریم هــا 
مؤثری بــردارد اما بــا این وجود 
دولت با برنامه های مختلف درصدد 
رفع مشکلات و موانع موجود است.

دبیــری اســکویی در دیــدار بــا تولیــت آســتان مقــدس حضرت 
فاطمــه معصومــه )س(، افزود: دولــت چهاردهم با شــعار وفاق ملی 
برنامه هــای خــود را دنبــال می کنــد و از طیف هــای مختلــف در 
انتخــاب مدیــران و مســئولان بهره برده اســت و مجلس شــورای 
 اســلامی نیز بــا رأی اعتمــاد بــه همــه روزای پیشــنهادی، در کنار 

دولت بوده است.
معاون پارلمانی رئیس جمهور اضافه کرد: دولت در تلاش است با همدلی 
و وفاق ملی مشــکلات جاری را برطرف کرده و رضایت عمومی مردم را 

کسب کند.
دبیــری گفت: مقام معظم رهبــری از ابتدای شــروع کار دولت وفاق 
ملی حامی دولت بوده اند و دولت نیز تلاش می کند تا با همبســتگی و 
اســتفاده از همه ظرفیت های موجود، اقدامات خوبی در راستای بهبود 

شرایط انجام دهد.

نوبتاول:1403/08/28روزنما
نوبتدوم:1403/08/29سبحان

شهرداريشــیراز)معاونتفنیوعمرانیمنطقهچهار(درنظردارداجرایعملیاتپیادهراهسازیتقاطعبهمنبیگیاز
ســمتبلوارامیرکبیرازطریقبرگزاریمناقصهعمومیدرسامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(باشمارهفراخوان
2003096688000856بهاشخاصواجدشرایطواگذارنماید.لذاازکلیهمتقاضیاندعوتبهعملمیآیدبامراجعهبهآدرس
WWW.Setadiran.irنسبتبهدریافتاسنادمناقصهوتحویلآناقدامنمایند.درصورتعدمعضویتقبلی،ثبت
نامدرسامانهمذکورودریافتگواهیامضایالکترونیکیصاحبانامضائمجازازسویمتقاضیانجهتشرکتدرمناقصه

الزامیاست.ضمناَدرصورتنیازبهاطلاعاتبیشترشمارهتلفن:3-38310501داخلی253آمادهپاسخگویيميباشد.
-مبلغبرآورد:43/969/646/764ریال

-مدتقرارداد:6ماه
-شرایطشرکتکنندگان:کلیهاشخاصحقوقیدارایحداقلرتبه5دررشتههایساختمانوابنیه)ازسازمانبرنامه

وبودجهکشور(مجازبهشرکتدرمناقصهمربوطهمیباشند.
-ارائهسابقهمرتبطباکارهایانجامشده)بادستگاههایاجرایی(الزامیمیباشد

-محلانجامکار:تقاطعبهمنبیگی
-مبلغسپردهشرکتدرمناقصه2/200/000/000ریالبصورتضمانتنامهبانکییافیشواریزینقدیبحسابسپرده

100805504742کدمرجع100545نزدبانکشهرشعبهشهیدچمرانبنامشهرداریشیراز
-برندگاناولودوممناقصههرگاهحاضربهانعقادقراردادنشوندسپردهآنانبهترتیبضبطخواهدشد.

-تعدیلآحادبهابراساسبخشنامهشماره101/173073مورخ82/9/15سازمانبرنامهوبودجهپرداختخواهدشد.
-درزمانانعقادقرارداد5%مبلغپیشــنهادیبعنوانضمانتحسناجرایتعهداتبصورتضمانتنامهبانکییافیش

واریزیاخذمیگردد.

-آخرینمهلتدریافت)توزیع(اســناد:متقاضیانمیتوانندحداکثرتاساعت13روزپنجشنبهمورخ1403/09/08از
طریقمراجعهبهسامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(اسنادمناقصهرادریافتنمایند.

-آخرینمهلتارائهپیشنهاداتوثبتاسنادومدارکدرسامانهحداکثرتاساعت13روزدوشنبهمورخ1403/09/19
میباشــد.شرکتکنندگانمیبایستتاقبلازبرگزاریکمیســیونمعاملات،سپردهشرکتدرمناقصهرابهصورت

فیزیکیبهآدرسشیرازابتدایبلوارامیرکبیرساختمانشهرداریمنطقهچهار–واحدقراردادهاتحویلنمایند.
-تاریخومحلبازگشــاییپاکات:ساعت13روزسهشــنبهمورخ1403/09/20درمحلشیراز،چهارراهخلدبرین،

شهرداریمنطقهیک،طبقهسومسالنجلساتکمیسیونمعاملاتشهرداریشیراز
-مدتاعتبارپیشنهادها3ماهمیباشد.

-برندهمناقصهموظفاستتاقبلازانعقادقراردادمدارکمثبتهدرخصوصثبتنامدرسامانهثناراارائهنماید.
-هیچگونهوجهیبابتپیشپرداختدادهنخواهدشد.

-بدیهياستهزینهآگهيبعهدهبرندهمناقصهخواهدبود.
-شهرداريدرردیکیاتمامپیشنهادهامختارمیباشددراینصورتسپردههامستردمیگردد.

-شــرکتدرمناقصهودادنپیشنهادبهمنزلهقبولشروطوتکالیفشــهرداریموضوعماده10آئیننامهمعاملات
شهرداریمیباشد.

-سایراطلاعاتوجزئیاتمربوطبهمناقصهدراسنادمناقصهمندرجاست.
-آگهیواطلاعاتمربوطبهمناقصهازطریقسایت:shaffaf.shiraz.ir/ https/قابلمشاهدهمیباشد.

-برندهمناقصهموظفبهثبتنامدرسایتvendor.shiraz.irمیباشند.
-اطلاعاتتماسسامانهستادجهتانجاممراحلعضویتدرسامانه:مرکزتماس:1456

شناسهآگهی:1828761

1-/م الف- اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداري شیراز 

 آگهي مناقصه عمومي  1403-1125

نوبتاول:1403/08/29سبحان
نوبتدوم:1403/08/30طلوع

شهرداريمنطقه9شــیرازدرنظرداردعملیاتاحداثفضایسبزبلوار
طلائیهراازطریقبرگزاریمناقصهعمومیدرسامانهتدارکاتالکترونیکی
دولت)ســتاد(باشمارهفراخوان2003096688000850بهاشخاصواجد
شرایطواگذارنماید.لذاازکلیهمتقاضیاندعوتبهعملمیآیدبامراجعه
بهآدرسWWW.Setadiran.irنســبتبهدریافتاســنادمناقصهو
تحویلآناقدامنمایند.درصورتعدمعضویتقبلی،ثبتنامدرسامانه
مذکورودریافتگواهیامضایالکترونیکیصاحبانامضائمجازازسوی
متقاضیانجهتشــرکتدرمناقصهالزامیاست.ضمناَدرصورتنیازبه

اطلاعاتبیشترشمارهتلفن:38412432آمادهپاسخگویيميباشد.
-مبلغبرآورد:17/503/638/009ریال

-مدتقرارداد:12ماه
-شــرایطشرکتکنندگان:ارائهرتبهسازمانبرنامهوبودجهیاصلاحیت
معتبرمربوطباموضوعمناقصهازادارهکارواموراجتماعیالزامیاســت،
داشــتنســابقهحداقلیکپیماننگهدارییااحداثفضایسبزجهت

شرکتدرمناقصهالزامیاست.
-موضوعاساسنامهشرکتخدماتفضایسبزباشد.

-محلانجامکار:بلوارطلائیه
-مبلغسپردهشــرکتدرمناقصه900/000/000ریالبصورتضمانتنامه
بانکییافیشواریزینقدیبحســابسپرده100805504742کدمرجع

101012بانکشهربنامشهرداریشیراز
-ضمانتنامهبهنفعشهرداریمنطقه9شیرازباشناسهملي:14002091671

وکداقتصادي:411364877455
-برندگاناولودوممناقصههرگاهحاضربهانعقادقراردادنشوندسپرده

آنانبهترتیبضبطخواهدشد.
-درزمانانعقادقرارداد5% مبلغپیشنهادیبعنوانضمانتحسناجرای

تعهداتبصورتضمانتنامهبانکییافیشواریزیاخذمیگردد.

-آخرینمهلتدریافت)توزیع(اســناد:متقاضیــانمیتوانندحداکثرتا
ساعت13روزسهشــنبهمورخ1403/09/06ازطریقمراجعهبهسامانه

تدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(اسنادمناقصهرادریافتنمایند.
-آخرینمهلتارائهپیشنهاداتوثبتاسنادومدارکدرسامانهحداکثر
تاساعت13روزدوشــنبهمورخ1403/09/19میباشد.شرکتکنندگان
میبایستتاقبلازبرگزاریکمیسیونســپردهشرکتدرمناقصهرابه
صورتفیزیکیبهآدرسشیراز-شهرکفرزانگان-نبشتقاطعطلائیه-

شهرداریمنطقه9شیرازتحویلنمایند.
-تاریخومحلبازگشــاییپاکات:روزســهشــنبهســاعت13مورخ
1403/09/20درمحلشــیراز،چهارراهخلدبرین،شهرداریمنطقهیک،
طبقهسوم،سالنجلساتکمیسیونمعاملاتشهرداریشیرازمیباشد.

-مدتاعتبارپیشنهادها3ماهمیباشد.
-هیچگونهوجهیبابتپیشپرداختدادهنخواهدشد.

-بدیهياستهزینهآگهيبعهدهبرندهمناقصهخواهدبود.
-شهرداريدرردیکیاتمامپیشــنهادهامختارمیباشددراینصورت

سپردههامستردمیگردد.
-شــرکتدرمناقصهودادنپیشــنهادبهمنزلهقبولشروطوتکالیف

شهرداریموضوعماده10آئیننامهمعاملاتشهرداریمیباشد.
-سایراطلاعاتوجزئیاتمربوطبهمناقصهدراسنادمناقصهمندرجاست.
-آگهــیواطلاعــاتمربــوطبــهمناقصــهازطریــقســایت

https://shaffaf.shiraz.irقابلمشاهدهمیباشد.
vendor.shiraz.irبرنــدهمناقصهموظفبهثبــتنامدرســایت-

میباشند.
-اطلاعاتتماسسامانهستادجهتانجاممراحلعضویتدرسامانه:مرکز

تماس:1456
شناسهآگهی:1827613

-1/م الف-اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداري شیراز 

1403-1112 آگهي مناقصه عمومي                       
نوبتاول:1403/08/29سبحان
نوبتدوم:1403/08/30روزنما

شهرداريمنطقه9شــیرازدرنظرداردتکمیلعملیاتاحداثایستگاه
آتشنشانیهویزهراازطریقبرگزاریمناقصهعمومیدرسامانهتدارکات
الکترونیکیدولت)ستاد(باشــمارهفراخوان2003096688000819به
اشخاصواجدشــرایطواگذارنماید.لذاازکلیهمتقاضیاندعوتبهعمل
میآیدبامراجعهبهآدرسWWW.Setadiran.irنســبتبهدریافت
اســنادمناقصهوتحویلآناقدامنمایند.درصورتعدمعضویتقبلی،
ثبتنامدرســامانهمذکورودریافتگواهیامضایالکترونیکیصاحبان
امضائمجازازسویمتقاضیانجهتشرکتدرمناقصهالزامیاست.ضمناَ
درصورتنیازبهاطلاعاتبیشترشــمارهتلفن:38412432آمادهپاسخ

گویيميباشد.
-مبلغبرآورد:78.415.609.799ریال

-مدتقرارداد:12ماه
-شرایطشرکتکنندگان:متقاضیاندارايحداقلرتبه5دررشتهابنیهاز

سازمانبرنامهوبودجهکشوروسابقهمرتبطباموضوعمناقصه
-محلانجامکار:خیابانهویزهدرمنطقه9

-مبلغسپردهشرکتدرمناقصه4/000/000/000ریالبصورتضمانتنامه
بانکییافیشواریزینقدیبحســابسپرده100805504742کدمرجع

101012بانکشهربنامشهرداریشیراز
-ضمانتنامهبهنفعشهرداریمنطقه9شیرازباشناسهملي:14002091671

وکداقتصادي:411364877455
-برندگاناولودوممناقصههرگاهحاضربهانعقادقراردادنشوندسپرده

آنانبهترتیبضبطخواهدشد.
-درزمانانعقادقرارداد5% مبلغپیشنهادیبعنوانضمانتحسناجرای

تعهداتبصورتضمانتنامهبانکییافیشواریزیاخذمیگردد.
-تعدیلآحادبهابراساسبخشنامهشماره101/173073تاریخ82/9/15

سازمانبرنامهوبودجهپرداختخواهدشد.

-آخرینمهلتدریافت)توزیع(اســناد:متقاضیــانمیتوانندحداکثرتا
ساعت13روزسهشــنبهمورخ1403/09/06ازطریقمراجعهبهسامانه

تدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(اسنادمناقصهرادریافتنمایند.
-آخرینمهلتارائهپیشنهاداتوثبتاسنادومدارکدرسامانهحداکثر
تاساعت13روزدوشــنبهمورخ1403/09/19میباشد.شرکتکنندگان
میبایستتاقبلازبرگزاریکمیسیونســپردهشرکتدرمناقصهرابه
صورتفیزیکیبهآدرسشیراز-شهرکفرزانگان-نبشتقاطعطلائیه-

شهرداریمنطقه9شیرازتحویلنمایند.
-تاریخومحلبازگشــاییپاکات:روزســهشــنبهســاعت13مورخ
1403/09/20درمحلشــیراز،چهارراهخلدبرین،شهرداریمنطقهیک،
طبقهسوم،سالنجلساتکمیسیونمعاملاتشهرداریشیرازمیباشد.

-مدتاعتبارپیشنهادها3ماهمیباشد.
-هیچگونهوجهیبابتپیشپرداختدادهنخواهدشد.

-بدیهياستهزینهآگهيبعهدهبرندهمناقصهخواهدبود.
-شهرداريدرردیکیاتمامپیشــنهادهامختارمیباشددراینصورت

سپردههامستردمیگردد.
-شــرکتدرمناقصهودادنپیشــنهادبهمنزلهقبولشروطوتکالیف

شهرداریموضوعماده10آئیننامهمعاملاتشهرداریمیباشد.
-سایراطلاعاتوجزئیاتمربوطبهمناقصهدراسنادمناقصهمندرجاست.
-آگهــیواطلاعــاتمربــوطبــهمناقصــهازطریــقســایت

https://shaffaf.shiraz.irقابلمشاهدهمیباشد.
vendor.shiraz.irبرنــدهمناقصهموظفبهثبــتنامدرســایت-

میباشند.
-اطلاعاتتماسسامانهستادجهتانجاممراحلعضویتدرسامانه:مرکز

تماس:1456
شناسهآگهی:1828757

-1/م الف-اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداري شیراز 

                    آگهي تجدید مناقصه عمومي   1403-1114
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3فارس سال سی ویکم  شماره 6429 سه شنبه 1403/08/29     

س : طاهره حیاتی
عک

در جریان برگزاری اولین جلســه شــورای مسکن 
اســتان فارس پس از انتصاب حســین علی امیری 
به عنوان استاندار، گزارش کاملی از وضعیت نهضت 

ملی مسکن استان ارائه شد.
دویســت و بیست و دومین جلســه شورای مسکن 

استان به ریاست حسین علی امیری برگزار شد.
 امیری در این جلســه موضوع مســکن را یکی از 
مشــکلات امروز جامعه دانســت که در قالب اجاره 
مسکن یا خرید و رهن آن، بخش عمده ای از هزینه 

سبد خانوار را شامل می شود.
 اســتاندار فارس تصریح کرد: وقتی به نهضت ملی 
مســکن رسیده ایم یعنی ســاخت مسکن به عنوان 
یک ضرورت از وضعیت عادی باید فراتر انجام شود.
 وی ساخت مسکن را از پروژه های پیشران دانست 
و گفت: ســاخت مســکن، صرفاً بعنوان ایجاد یک 
محل اقامت نیســت بلکه با ساخت مسکن اشتغال 
ایجاد می شــود که در رفاه و معیشــت مردم موثر 
 اســت و نقش قابــل توجهی در کاهش تــورم ایفا 

می کند.
 نماینده عالی دولت در اســتان فارس گزارشــات 
مطرح شده از وضعیت نهضت ملی مسکن در استان 
را خوب توصیف کرد و خاطرنشان ساخت: پزشکیان 
به  عنــوان رئیس جمهور و رئیــس دولت چهاردهم 
تأکیــد دارد که آغازگر جدیدی نیســت و بنا دارد 
که کار خوب گذشــتگان را ادامه دهد؛ نهضت ملی 
مسکن یکی از مواردی است که در دولت چهاردهم 

ادامه خواهد یافت.
 امیــری در ادامــه تأمین مالی ســاخت مســکن 
 بــرای متقاضیــان را مورد توجه قــرار داد و افزود: 
مشــکل تجهیــز منابــع برای ســاخت مســکن 
 مربوط به کل کشــور اســت اما هنــر مدیریت این

 اســت که در شــرایط خاص راهی بیابیم یا راهی 
بسازیم.

 وی بر ضرورت الحاق پیوســت حقوقی برای همه 
پروژه های اســتان تأکیــد کرد و گفــت: در تمام 
پروژه های اســتان از ابتدا باید مسائل حقوقی مورد 
توجه قرار گیرد تا در زمان اجرای طرح ها، به سبب 
مسائل حقوقی با مانع و مشکل موجه نباشیم؛ برای 
رفع مشــکلات حقوقی ایجاد شده در مسیر احداث 
واحدهای مســکونی نهضت ملی پیگیری های ویژه 

انجام شود.
 استاندار فارس در بخش دیگر سخنان خود مسکن 
روســتایی را مهم و راهبــردی معرفی کرد و افزود: 
نگاه به روســتاها باید نگاه به قاعده نظام ســکونت 
باشــد. اگر روســتایی در روســتا بماند، بسیاری از 
مشــکلات ناشی از مهاجرت، کاهش تولید و مسائل 
اجتماعی حل می شــود لذا مدیران عامل بانک ها با 
این نگاه حل مسئله تقاضای وام مسکن روستایی را 

تسهیل کنند.
 وی با تأکیــد بر اینکه همه پروژه هــا باید جدول 
زمانبندی داشته باشند، تصریح کرد: وقتی پیوست 
زمانبندی وجود داشــته باشد مدیریت کار راحت تر 

است.
 اســتاندار فارس، معاون هماهنگــی امور عمرانی 
اســتانداری را ماموریت داد تا در جلسه ای با حضور 
مدیران راه و شهرســازی فارس، راه و شهرســازی 
جنوب استان، بنیاد مسکن و مدیران عامل بانک ها 
مسائل و چالش های تأمین مالی را بررسی و مرتفع 

کند  .
 در ابتــدای این جلســه مدیران راه و شهرســازی 
فــارس، بنیاد مســکن انقلاب اســلامی، شــرکت 
عمران شهر جدید صدرا، اداره کل راه و شهرسازی 
لارســتان، شرکت آب و فاضلاب شیراز، شرکت آب 
و فاضلاب فارس، شورای هماهنگی بانک ها، شرکت 
توزیع برق فارس، شرکت توزیع برق شیراز و شرکت 
برق منطقــه ای به ارائه وضعیت دســتگاه خود در 

حوزه نهضت ملی مسکن پرداختند.

در اولین جلسه شورای مسکن فارس به ریاست استاندار انجام شد؛

زیر و بم نهضت ملی مسکن فارس روی میز استاندار

دویســت و هفتاد و ششمین جلســه صحن علنی شورای 
اسلامی شهر صدرا با دعوت امام جمعه این شهر از مدیران 
اداره آموزش و پرورش صدرا و مدیرکل نوســازی مدارس 
 فارس، برای حضور در صحن شورا برگزار شد. در این جلسه
خداکرم فیروزمند، رئیس کمیســیون فرهنگی، ورزشی و 
حقوقی شورای اســلامی  شهر صدرا با بیان اینکه مدارس 
شــهر صدرا در نقطه بحران قرار دارد، گفت: مردم صدرا 
را مانند شــیراز می بینند و با شیراز مقایسه می کنند، در 
حالی که ما برای کوچک ترین تجهیزات حتی تابلو کلاس 
درس با مشکل روبرو هستیم. فیروزمند تأکید کرد: ۹ هزار 
دانش آموز روزانه از صدرا برای تحصیل به شیراز می روند، 

در این شرایط نیاز است دانش آموزان از خطراتی که تردد 
میان شهر صدرا و شــیراز ایجاد می کند حفظ شوند و به 

حداقل برسد. 
مدرسه سه شیفته در صدرا 

محمدعلی علی نســب، رئیــس اداره آمــوزش و پرورش 
صــدرا با بیــان اینکــه ۲۲ هــزار دانش آمــوز در صدرا 
 مشغول تحصیل هســتند، گفت: این تعداد از دانش آموز 
در ۲۶ مدرســه درس می خواننــد که اگر تقســیم انجام 
شــود هر مــکان آموزشــی ۸۰۰ دانش آموز را پوشــش 
می دهــد. وی ادامه داد: ۷۰ مدرســه غیردولتی در صدرا 
فعال اســت که ۱۱هــزار دانش آمــوز در ایــن مدارس 
تحصیل می کنند و بخشــی از بار آموزشــی را برداشــته 
اســت. علی نســب گفت: باتوجه تورم و شرایط اقتصادی 
ســاکنین صدرا هر ســال از تعداد دانش آموزان مدارس 
غیردولتی کاســته می شــود و امســال هم تعداد زیادی 
مراجعــه کننده داشــتیم که قصد تحصیــل در مدارس 
دولتی داشــتند امــا این امکان فراهم نبــود. کلاس های 
درس در صــدرا ۴۰ نفــره اســت و امــکان اضافه کردن 
دانش آمــوز جدید وجود ندارد. رئیــس آموزش و پرورش 

 صدرا تصریح کرد:شــرکت عمران صــدرا تقبل کرده بود
۴ مدرســه احــداث کند کــه از این تعداد یک مدرســه 
۱۴درصد پیشــرفت فیزیکی داشته و ســه مدرسه دیگر 
 یک درصــد پیشــرفت داشــتند. وی افــزود: ۱۱زمین 
برای ســاخت مدرسه از شرکت عمران تحویل گرفتیم که 
اگر برای ساخت اقدام نشود، طبق قانون برگردانده شده و 

تغییر کاربری می یابد. 
علی  نســب به شــرایط بحرانی مکان های آموزشــی در 
 صــدرا اشــاره کــرد و گفــت: در هنرســتان های صدرا 
۸۰۰ دانش آموز تحصیل می کننــد که تا بعدازظهر فعال 
هســتند. وی تصریح کرد: ما در صدرا مدرسه سه شیفته 
داریم که دو مدرســه در شــیفت صبح و یک مدرسه در 
شــیفت بعدازظهر دایر می  شــود. به گفتــه رئیس اداره 
آموزش و پرورش صدرا با اســتقلال این اداره، شهر صدرا 
منطقه۲ آموزشــی در آزمون سراسری محسوب می شود 
و بســیاری از دانش آموزانی که به شــیراز رفته اند برای 
اســتفاده از این امتیاز به صدرا بــاز می گردند، به همین 
دلیل ما ســال آینده تعداد بســیاری دانش آموز خواهیم 

داشت که از الان باید برای آن فکری شود.

رئیس کمیسیون فرهنگی، ورزشی و حقوقی شورای اسلامی  شهر صدرا:

کمبود فضای آموزشی صدرا در آستانه نقطه بحران است 

دانشگاه شیراز موفق به کسب رتبه نخست ملی 
در رتبه  بندی موضوعی جهانی شانگهای ۲۰۲۴ شد

 دانشگاه شیراز موفق به کسب رتبه نخست ملی در حوزه »مهندسی مکانیک« 
و »علوم دامپزشــکی« براســاس رتبه  بندی موضوعی جهانی شــانگهای 

۲۰۲۴ شد.
در رتبه بندی موضوعی جهانی شانگهای ۲۰۲۴، دانشگاه شیراز موفق شده 
است در ۸ حوزه موضوعی، در میان 5۰۰ دانشگاه برتر جهان قرار گیرد. در 
 این میان، بالاترین رتبه جهانی دانشگاه به حوز ه های »مهندسی عمران« 
 و »علوم دامپزشکی« برای رتبه ۱5۰-۱۰۱ و حوزه های »مهندسی مکانیک« 
و » علوم و فناوری دستگاه ها« برای رتبه ۲۰۰-۱5۱ تعلق دارد. همچنین 
دانشگاه شیراز در حوزه موضوعی »مهندسی مکانیک« رتبه نخست ملی 
را در میان ۱۰ دانشــگاه کشــور و در حوزه موضوعی »علوم دامپزشکی« 
عنوان نخســت ملی را در میان ۴ دانشگاه کشور حاضر در این رتبه بندی 

به  دست آورده است.
گفتنی اســت،  نظام رتبه بندی دانشــگاه های جهان )شانگهای( در سال 
۲۰۲۴، هشتمین رتبه بندی موضوعی خود در سطح جهانی منتشر کرده 

است. این نظام دانشگاه ها را در 55 حوزه موضوعی رتبه  بندی می کند. 

شهردار منطقه9 شیرازتأکید کرد: 
رفع مشاغل مزاحم در سطح منطقه

 جلسه ای با حضور رستم زاده، شــهردار منطقه ۹ شیراز، شفیعی، رئیس 
سازمان میادین و مشاغل شهر شیراز و عباسی، رابط شورای اسلامی  شهر 
شیراز در این منطقه و معاونین تشکیل گردید.  در این جلسه درخصوص 
لزوم ســاماندهی اســتقرار هفته بازارها در محلات منطقه بحث و مقرر 
گردیــد در خصوص جابجایی هفته بازار روزهای شــنبه هر هفته بازدید 
مشــترکی با حضور معاون خدمات شهری سازمان و شهرداری منطقه ۹ 
صورت گرفته و محلاتی که قابلیت استقرار مکان جدید را دارند مشخص 
شده و برنامه ریزی لازم در خصوص جابجایی این هفته بازار از این مکان 
به محل جدید صورت پذیرد. درخصوص هفته بازار میدان قهرمانان مقرر 
گردید که سازمان میادین و مشاغل نسبت به جمع آوری بازارهای هفتگی 
غیرمجاز جنب این بازار اقدام نموده تا شــرایط مناسب جهت تردد اهالی 
مهیا گردد. عبدالصالح رســتم زاده، شهردار منطقه نیز ضمن قدردانی از 
همکاری سازمان میادین و مشــاغل با این منطقه در جهت رفع مشاغل 
مزاحم در سطح منطقه و ساماندهی بازارهای میوه و تره بار و بازارچه های 
هفتگی اظهار امیدواری کرد که با این همکاری دو طرفه شــاهد افزایش 
رفاه حال شهروندان و بهبود تردد همشهریان در محلات مورد نظر باشیم.

شهردار منطقه یک شیراز خبر داد:
 آغاز جشنواره نقاشی دیواری در سطح منطقه

 میرزایی، شــهردار منطقه یک گفت: جشــنواره نقاشی دیواری با هدف 
زیباسازی شهری و ارتقای روحیه مشارکت اجتماعی، بر روی جداره های 

شهری آغاز شد.
شــهردار منطقه با اعلام این خبر گفت: »نقاشــی های دیواری نه تنها به 
زیباســازی منظر شــهری کمک می کنند، بلکه نقــش مهمی  در انتقال 
پیام هــای مثبت و ایجاد هویت بصــری در محله ها دارند. این آثار هنری 
می توانند روح تازه ای به خیابان ها و دیوارهای شــهر ببخشــند و فضای 
تعامل فرهنگی میان شــهروندان ایجاد کننــد.« وی افزود: »هدف اصلی 
این جشــنواره، تقویت حس همبستگی اجتماعی و ایجاد فضایی پرنشاط 
و الهام بخش در سطح منطقه اســت. همچنین تلاش داریم با حمایت از 
هنرمنــدان بومی، فرصت هایی برای بروز اســتعدادهای هنری و نمایش 
خلاقیت هــای آنان فراهم کنیم.« این جشــنواره که در دیواره مدرســه 
استعدادهای درخشان شهید دستغیب در حال برگزاریست، شامل اجرای 
نقاشــی های دیواری با موضوعاتی همچون هویت فرهنگی، اشعار شاعران 
نامور و ارزش های انسانی است که مورد توجه شهروندان قرار گرفته است.

مدیرکل منابع طبیعی وآبخیزداری فارس خبر داد:
 اجرای طرح نهالکاری در 55۰ هکتار

 از مراتع دژگاه فراشبند
 اجرای طرح نهالکاری در 55۰ هکتار از مراتع دژگاه فراشبند با مشارکت 
شــرکت ذرب ایران 55۰ هکتار از منطقه دژگاه شهرســتان فراشــبند 
اصلاح و احیاء می شــود. در راســتای اجرای طرح اصلاح و احیای مراتع 
وجلوگیــری از بیابان زایی با مشــارکت شــرکت ذرب ایران 55۰ هکتار 
از مراتع منطقه دژگاه شهرســتان فراشبند با کاشت نهال اصلاح و احیاء 
می شود. حجت مرادی، مدیرکل منابع طبیعی وآبخیزداری فارس با اعلام 
این خبر گفت: شــرکت ذرب ایران باهــدف اصلاح و احیا مراتع در قالب 
طرح مرتعداری بویژه در مناطق بیابانی منطقه دژگاه فراشبند و نیز تحقق 
اهداف و برنامه های دولت برای کاشت نهال و بیابانزدایی بر اساس توان و 
ظرفیت های موجود اقدام به مشــارکت در تولید، کاشت و نگهداری نهال 

از گونه های مختلف بیابانی کرده است. 
وی افزود: با توجه به اهمیت توسعه فضای سبز و کاشت نهال این شرکت  
نسبت به نهالکاری بالغ بر 55۰ هکتار از عرصه با گونه های بومی و سازگار 
منطقه دژگاه از جمله کنار و انواع آکاســیا متعهــد گردید که تاکنون با 
نظــارت و همکاری اداره منابــع طبیعی شهرســتان ۱۲5 هکتار از این 
محدوده نهالکاری و احیا شده است. مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری 
فارس اظهار داشــت: در حال حاضر نهال های کاشته شده از سبزینگی و 
رشــد مطلوبی برخوردارند و برنامه ریزی لازم جهت ادامه روند اقدامات 
احیایــی و اصلاحی مراتع این منطقه صورت گرفته اســت. لازم به ذکر 
است طرح مرتعداری و کاشت نهال در منطقه دژگاه فراشبند با مشارکت 
شــرکت ذرب ایران از 3 ســال پیش تاکنون در راســتای جلوگیری از 
بیابانزایی و تخریب ســرزمین آغاز شده است. البته جذب سرمایه گذاران 
خارجــی در ایران با مشــکلات حقوقی و قانونی همراه اســت که انتظار 
می رود سایر دستگاه ها نیز در راستای اجرای تعهدات خود در این زمینه 

همکاری داشته و اقدامات لازم را انجام دهند.
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 وام ازدواج افراد در صف تا پایان اسفند ۱۴۰3 
پرداخت می شــود. این شــاید گفــت بهترین 
خبری درباره صف های وام ازدواج باشــدکه در 

شهریورماه سال جاری رسانه ای شد. 
براســاس این خبر حــدود ۴۰۰ هــزار نفر از 
زوج هــای جوان در نوبت دریافت وام هســتند 
که تا پایان امســال تســهیلات خود را دریافت 

می کنند. 
انســیه کتابچی، معاون برنامه ریــزی، پایش و 
ارزیابی عملکرد دبیرخانه ســتاد ملی جمعیت 
تعداد تســهیلات قرض الحسنه ازدواج از ابتدای 
ســال ۱۴۰3 تا تاریــخ ۲۲ آبان مــاه را برابر با 
تعداد ۴ هــزار و 5۰ فقره به میزان ۱33۴ هزار 
میلیــارد ریال عنوان کرد و گفــت: تعداد افراد 
 در صف دریافت تسهیلات ازدواج 3۴3۶5۶ نفر 

است. 
در ادامه این مقام مسئول درخصوص تسهیلات 

تکلیفــی فرزندآوری هم بیان کرد: تســهیلات 
قرض الحســنه فرزندآوری هم از ابتدای امسال 
تا تاریخ ۲۲ آبان ماه برابر با تعداد 3۴5۰۰۰فقره 
بــه مبلغ ۲۸3 هــزار میلیارد ریــال پرداختی 
صورت گرفته و تعداد در صف این تســهیلات 

هم ۴۲۱۷۰۰ نفر هستند. 
 کتابچی ضمن تأکید بر کم بودن منابع سال ۱۴۰3

برای کوتاه کردن صــف این دو وام درخصوص 
وضعیــت منابع مورد نیاز بــرای اعطای این دو 
وام در ســال ۱۴۰۴ ابراز امیــدواری کرد که با 

اختصــاص حــدود ۴۰۰ هزار میلیــارد تومان 
در قانــون بودجه برای ایــن دو وام بتوان صف 

متقاصیان را کوتاه کرد. 
معــاون پایــش و ارزیابی عملکرد ســتاد ملی 
جمعیــت با اشــاره به تخلفات صــورت گرفته 
درخصــوص اخــذ ضمانت در شــعب، از بانک 
مرکزی خواســت پیــش از ارجــاع متقاضیان 
به شــعب بانک های عامل با تعیین فهرســت 
مدارک مورد نیاز هر فرد متناســب با شــرایط 
اعتبارسنجی او در سامانه بانک مرکزی، جلوی 
 رفتار هــای ســلیقه ای و غیرقانونی شــعب را

بگیرد.
 حدود ۱۶ هزار فارسی در صف وام ازدواج 

هستند 
 زهــرا یقطین، مدیرکل امور بانــوان و خانواده 
اســتانداری فــارس گفــت: ۱5 هــزار و ۹33 
متقاضی دریافت وام ازدواج در استان فارس در 

صف انتظار دریافت تسهیلات هستند. 
یقطین درباره ارائه تسهیلات ازدواج به زوج های 

 جــوان گفــت: در ۶ ماهــه اول ۱۴۰3تعــداد
۱۰هزار و 5۶۲ فقره وام به متقاضیان اعطا شده 

است. 
وی با بیان اینکه مبلغ هــر وام 3میلیارد ریال 
تســهیلات  پرداختی  اســت، گفت: مجمــوع 
در  امســال  نخســت  ماهــه   ۶ در   ازدواج 
ســطح اســتان فارس مبلغ 35۰ هــزار و ۶۰ 

میلیارد ریال است. 
مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداری فارس 
افــزود: تعــداد متقاضیان در صــف انتظار وام 
ازدواج نیز ۱5 هزار و ۹33 نفر است که به مرور 

پرداخت خواهد شد. 
در مهرماه سال جاری بانکی پور، نماینده مجلس 
گفته بود مبلــغ کل وام ازدواج در ســال های 
گذشــته بین 3 تا ۷درصد کل تسهیلات بوده 
و براساس گزارشــی که هر ساله بانک مرکزی 
ارائه می دهد، ناترازی بانکی به خاطر تسهیلاتی 
اســت که برخی بانک ها اضافه بر سقف خود به 

بخش های خصوصی داده و توجه نکرده اند.

۲۰۰میلیون تومان ناقابل، تفاوت بهای کارخانه مصوب فعلی 
با بهای کارخانه مصوب جدید در لیســت قیمت محصولات 
جدیــد ایران خودرو برای تارا اتوماتیک درج شــده اســت. 
براســاس جدول منتشر شده کمترین تفاوت قیمت جدید با 
قبلی ۱۰۰ میلیون تومان اســت. آنطور که براســاس لیست 
جدید قیمتی، متوســط افزایش نرخ محصولات ایران خودرو 
و ســایپا 3۰ درصد اعلام شــده البته برخــی از محصولات 
 بــالای 3۰ درصــد و برخی شــاهد افزایــش ۲۰ درصدی 

قیمت ها هستند.
 البتــه قیمت هــای اعلامــی، ارزش پایه کارخانه اســت و 
تعرفه های قانونی، شــماره گذاری، بیمــه و... به قیمت نهایی 
مصرف کننده اضافه خواهد شــد. ایــن اصلاح قیمت از محل 
هزینه های تولید خودرو و مستند به اقلام هزینه ای درج شده 
در صورت های مالی و حسابرسی شده شرکت های خودروساز 
است و بعد از گذشت بیش از یک سال از آخرین به روزآوری 
قیمت محصولات )طی مصوبه ۶۱۱ مورخ ۲5 مهرماه ۱۴۰۲( 

اجرا می شــود. از نکات جالب توجه اطلاعیه های دو شرکت 
تولیدکننده خودور در کشــور این اســت که بــر این موارد 
که قطعاً توســعه صنعت خودرو متناســب با صنعت جهانی 
و افزایش تولید، در گرو ســودآوری این صنعت خواهد بود و 
امید می رود با اجرای صحیح و به موقع دســتورالعمل تنظیم 

بازار، این صنعت از وضعیت زیان دهی فعلی خارج شود. 
تزریــق نقدینگی به جریان تأمیــن و تولید خودرو بی تردید 
افزایــش شــمارگان تولیــد را به همراه خواهد داشــت و با 
ایجاد شــرایط اجرای پروژه هــای ارتقای کیفیــت در کنار 
توســعه محصولات، مســیر جلب رضایتمندی مشتریان را 
همــوار خواهد کرد. امید می رود، پــس از این اصلاح قیمت 
و کاهش قیمت در حاشــیه بازار محصــولات، امکان خرید 
 مســتقیم مصرف کننــدگان واقعی از تولیدکننــده، بیش از 

پیش فراهم شود. 
ســایپا نیز طی اطلاعیه اعلام کرد: بر اســاس دستورالعمل 
تنظیم بازار خودرو ســواری شــورای رقابــت و تصمیمات 
اتخاذ شــده و محاســبات صورت گرفته، قیمت اصلاح شده 
محصولات خودروســازان ابلاغ شــد. این اصــلاح قیمت از 

محــل هزینه های تولید خودرو و مســتند به اقلام هزینه ای 
درج شده در صورت های مالی و حسابرسی شده شرکت های 
خودروســاز اجرا می شود. نکته مهم این اســت که افزایش 
قیمت محصولات ایران خودرو و سایپا در کارخانه بر بازار آزاد 
چه تاثیری دارد؟ به باور بخشــی از کارشناسان افزایش فعلی 
 قیمــت کارخانه خودرو، در حد خروج خودروســازان از ضرر 

بوده است. 
این کارشناســان بازار خودرو راه حل مشــکل بازار خودرو را 
حذف قیمت گذاری دســتوری از این بــازار می داند بهترین 
راهکار برای بازار خودرو در شرایط تحریمی فعلی، ارائه خودرو 
در بورس کالاست. مانند آنچه در دوسال ونیم گذشته رخ داد 
و منجــر به خروج از ضرر برخــی از محصولات ایران خودرو 
و سایپا شد. در سال های گذشــته با افزایش قیمت کارخانه 
خودروسازان، شــاهد افزایش ۱5 تا ۲۰ درصدی محصولات 
در بازار آزاد بوده ایم. نمودار های بالا بهای تمام شده و قیمت 
جدید میانگین هر یک از گروه های محصولی ایران خودرو و 

سایپا را نشان می دهد. 
بررســی قیمت های جدید و بهای تمام شــده فروش هر یک 

از این محصولات براســاس گزارش شش ماهه نشان می دهد، 
همــه محصولات پرتیراژ این دو خودروســاز از این به بعد با 
سود فروخته خواهد شد. توجه به این نکته ضروری است که 
کاهش فاصله قیمت کارخانه و قیمت بازار می تواند خریداران 
نوسان گیر خودرو را از بازار خارج کند. نرخ های کارخانه یک 
گام دیگر به نرخ های حاشیه بازار نزدیک شد و می توان گفت 
بخش عمده بار زیان دهی این شرکت ها از دوش خودروسازان 

برداشته شد. 
لذا »در شــرایط فعلــی و با نرخ مواد اولیــه فعلی« می توان 
انتظار داشــت که با افزایش نرخ 3۰ درصد خودروسازان به 
نقطه سربه سر تولید رســیده و به سود ناخالص و در صورت 
عدم رشد ســنگین هزینه های مالی یا هزینه های عمومی به 

سود خالص برسند.

مجوز گرانی در بازار راکد صادر شد
30درصد ناقابل 

متقاضیان وام ازدواج در استان فارس چه تعدادی هستند؟

 صف ۱۶هزار نفری
 مبلغ کل وام بین 3 تا ۷درصد کل تسهیلات بانک ها است
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حیا
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 ابراهیم حسینی، رئیس شورای اسلامی  شهر 
شیراز در بازدید از سازمان حمل ونقل بار، این 
مجموعه را یکی از ارکان اصلی مدیریت شهری 
دانســت و از تلاش های شبانه روزی کارکنان 
ایــن ســازمان در جهت بهبــود حمل ونقل 
شــهری و افزایش رضایت مندی شــهروندان 
تقدیر کرد.  حسینی با اشاره به نقش کلیدی 
ســازمان حمل ونقل بار در مدیریت ترافیک 
شــهر، بر لزوم همکاری بیشتر این سازمان با 
ســایر بخش های مدیریت شهری تأکید کرد. 
وی با بیان اینکه ســازمان حمل ونقل بار به 
دلیل ماهیت کاری خود کمتر در معرض دید 
عمــوم قرار دارد، بر اهمیت و نقش اساســی 
این ســازمان در مدیریت شهری تأکید کرد.  
حســینی در این بازدید ضمن ابراز رضایت از 
عملکرد ســازمان حمل ونقل بار، به برخی از 
اقدامات مهم این ســازمان از جمله آموزش 

شــهروندی، اســتفاده از فناوری های نوین و 
ســرمایه گذاری در بخش حمل ونقل اشــاره 
کرد.  وی همچنین بر اهمیت همکاری بیشتر 
این ســازمان با ســایر بخش هــای مدیریت 
 شهری به ویژه در حوزه ترافیک و حمل ونقل
 مســافر تأکیدکرد. رئیس شــورای اسلامی  
شهر شــیراز با بیان اینکه سازمان حمل ونقل 
بار یــک مجموعــه چابک، بــه روز و جوان 
اســت، افزود: ایــن مجموعه بــا تلاش های 
شــبانه روزی خــود، نقش مهمــی در بهبود 
وضعیت حمل ونقل بار در شــهر ایفا می کند 
و به طور مســتقیم بر افزایش رضایت مندی 
شــهروندان تاثیرگذار اســت.  حســینی در 
ادامه سخنان خود به برنامه های آتی شورای 
شــهر در حوزه حمل ونقل اشاره کرد و گفت: 
با بهره گیــری از تجربیات و دســتاوردهای 
ســازمان حمل ونقل بار، شورای شهر در نظر 

دارد برنامه های جدیدی را در حوزه مدیریت 
شهری و سرمایه گذاری در این بخش تدوین 
و اجرا کنــد. وی در پایان بر لزوم همکاری و 
هماهنگی بیشتر بین سازمان حمل ونقل بار و 
سایر بخش های مدیریت شهری تأکید کرد و 
ابراز امیدواری کرد که با تلاش های مشترک 
شاهد بهبود روزافزون وضعیت حمل ونقل در 

شهر شیراز باشیم.

رئیس شورای اسلامی  شهر شیراز: 

سازمان حمل ونقل بار 
یک مجموعه چابک، به روز و جوان است 

سرپرست معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی شیراز تأکید کرد:

تلاش برای افزایش رضایتمندی و ارتقای 
کیفیت ارائه خدمات در حوزه درمان

بصیرهاشــمی، سرپرست معاونت درمان 
دانشــگاه علــوم پزشــکی و خدمــات 
بهداشــتی درمانی شیراز با هدف بررسی 
وضعیت حوزه معاونت درمان، با مدیران 
و رؤســای ادارات این معاونت دانشــگاه 

دیدار کرد.
وی در ایــن دیــدار ضمــن قدردانی از 
 تلاش هــای انجــام شــده در راســتای
خدمت رســانی بــه مردم و بیمــاران بر 
ضرورت تلاش و همدلی بیشــتر در ارائه 

خدمات با کیفیت و کسب رضایت مراجعان به مراکز درمانی استان تأکید کرد.
 امین نیاکان از مدیران حوزه درمان دانشــگاه خواســت برای رفع محدودیت ها به دنبال 
راهکار باشند و تمام انرژی و وقت خود را برای حل مشکلات مردم و خدمت رسانی بهتر 
حوزه ســلامت به بیماران، به کار گیرند.او با اشاره به تلاش برای دسترسی عادلانه تمام 
مردم اســتان به خدمات درمانی با کیفیت، افزود: در حــال حاضر برای بهبود و ارتقای 
سطح خدمات سلامت در دانشگاه، یک عزم جدی وجود دارد و اقدامات مناسبی در سطح 
حوزه های مختلف دانشگاه در حال انجام است و معاونت درمان دانشگاه نیز در این مسیر 

باید پیشگام و فعال باشد.
نیاکان، نیروی انسانی را بزرگترین سرمایه دانشگاه علوم پزشکی شیراز و مجموعه معاونت 
درمان دانشگاه خواند و افزود: نیروی انسانی متعهد و کارآمد، عامل ارتقای سازمان است و 
 در راستای حفظ کرامت همکاران و رفع دغدغه های آنان، تمام توان خود را به کار می بندیم.
در ادامه هریک از مدیران و رؤســای ادارت معاونت درمان دانشــگاه به بیان چالش ها و 
ارائه گزارش در خصوص آخرین اقدامات صورت گرفته در حوزه مربوط خود، پرداختند.
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آسیای غربی

اروپا

آلمان هزاران پهپاد هوشمند به اوکراین می دهد

تسنیم- برلیــن در جریان جنگ اوکراین امید تازه ای به کی یف 
که تحت فشار گسترده حملات روسیه قرار دارد می دهد. براساس 
 Helsing تصمیمات اتخاذ شده شــرکت آلمانی هوش مصنوعی
در مجمــوع 4000 پهپاد جدید هوش مصنوعی با آخرین فنــاوری را به اوکراین 
تحویل می دهد. این خبر را نشریه بیلد گزارش داده و »بوریس پیستوریوس«، وزیر 
دفاع آلمان هم این خبر را تأیید کرده است. این پهپادها دارای نام مستعار داخلی 

صنعتی Mini-Taurus هستند.
این پهپادها مشــابه موشــک های کروز تــاروس که آلمان هنــوز از تحویل آن به 
اوکراین امتناع می کند، دارای نرم افزاری هســتند که آنها را تا حد زیادی در برابر 
پارازیت های GPS روســیه و ســایر اقدامات جنگ الکترونیک مصون می سازد. به 
گفتــه یک مقام مطلع چندین نمونه از این پهپادها در حال حاضر تحت شــرایط 

عملیاتی واقعی در شرق اوکراین در حال توسعه هستند.
بر اساس تصمیمات اتخاذ شده از ماه دسامبر به بعد، ماهانه چند صد نمونه از این 

هواپیمای بدون سرنشین به اوکراین تحویل داده می شود.
بر اســاس اظهارات یک فرد مطلع این پهپادها به صورت هوشــمند به منطقه نگاه 
می کند و به اصطلاح، بر اســاس هزاران نشــانگر شــرایط را تشخیص می دهد و 
بنابراین به اپراتور کمک می کند حتی در شرایط آب و هوایی نامساعد یا در مناطق 
بمباران شــده در مسیر باقی بماند. این پهپاد هدف را مد نظر دارد و پس از یافتن 
و آموزش به اپراتور، به طور مســتقل به مقصــد خود پرواز می کند حتی اگر اتصال 
رادیویی مختل شود. Mini-Taurus هم چنین می تواند به سمت اهداف پرواز کند 

و شدت ضربه را در مقایسه با پهپادهای کنترل دستی افزایش می دهد.
قیمــت این پهپاد، که برد آن چهار برابر بیشــتر از پهپادهــای کامیکازه معمولی 
اوکراینــی اســت، به طــور قابل توجهــی کمتر از قیمــت رقبــای آن در ایالات 
 متحده آمریکا و روســیه اســت. با این حال، نشــریه بیلد عدد دقیقی در این باره 

ارائه نمی دهد.
پیستوریوس در اظهاراتی از طریق رسانه بیلد تأکید کرد که بسیار خوشحال است 
که تحویل این پهپادهای تهاجمی با پشتیبانی هوش مصنوعی در حال حاضر آغاز 
می شود. وی افزود: بنابراین اوکراین می تواند بر علیه اهداف نظامی با ارزش روسیه، 
به عنوان مثال پست های فرماندهی یا تأسیسات لجستیکی روسیه، اقدام کند. وی 
تأکید کرد که او توانسته است عملکرد این پهپادهای هلسینگ را در جریان بازدید 

از اوکراین در ماه مه ببیند.
این وزیر آلمانی هم چنین گفت کــه چنین پهپادی می تواند در آینده برای آلمان 
نیز در دســترس باشــد. وی افزود: ما در تماس نزدیک با شــرکای اوکراینی خود 
هستیم و می توانیم در مورد نحوه استفاده مؤثر از این نوع پهپاد برای ارتش آلمان 
نتیجه گیــری کنیم. این اقدام هم چنین به ما کمــک می کند تا پهپادهای خود را 
هم شایســته عمل کنیم. به نوشته یک روزنامه آمریکایی جو بایدن، رئیس جمهور 
آمریکا هم مجوز اســتفاده از موشــک های دوربرد آتاکمز )ATACMS( توســط 

اوکراین علیه خاک روسیه را صادر کرده است.

ایســنا- فرماندهان امنیتی اسرائیل توصیه کردند 
که اســرائیل در صورت تمایل به توافق تبادل اسرا 
با حماس، در مواضع خود در خصوص خروج از غزه 
و پایان دادن به جنگ انعطاف پذیر باشد؛ چیزی که 
»بنیامیــن نتانیاهو« نخســت وزیر تاکنون آن را رد 

کرده است.
به نوشــته روزنامه یدیعوت آحارونوت، تلاشــی از 
جانب اســرائیل بــرای آغاز یک معامله یا بررســی 
ایده هایــی برای خروج از بن بســت وجــود دارد و 
یکشنبه شــب نتانیاهو جلســه ای را درباره موضوع 
اسرای صهیونیست با حضور »یسرائیل کاتس« وزیر 
جنگ، »گدعون ســاعر« وزیر خارجه، »بتســلئیل 
اســموتریچ« وزیر دارایی، »ران درمــر« وزیر امور 
راهبردی و »ایتامار بــن گویر«، وزیر امنیت داخلی 

برگزار کرد.

این روزنامه عبری توضیح داد: برآوردهای فرماندهان 
امنیتی این است که ۵۱ اسیر از مجموع ۱0۱ اسیر 
زنده هستند. این روزنامه نوشت: فرماندهان امنیتی 
معتقدند انعطاف  نشــان ندادن در موضع اســرائیل 
یعنی چشــم پوشــی از زندگی بقیه اسیرانی که در 

قید حیات هستند.
به نوشــته این روزنامه، فرماندهــان امنیتی متقاعد 
شده اند جنبش مقاومت اسلامی )حماس( هرگز در 
مذاکرات از بحث پایان دادن به جنگ و عقب نشینی 
ارتش از غزه عقب نشــینی نخواهد کرد. این روزنامه 
افزود: تلاش فرماندهان سیستم های امنیتی تحریک 
پرونده اســرا از ســر تــرس و نگرانی شــان درباره 
سرنوشت باقی اسرای زنده اسرائیلی است. همچنین 
کانال ۱۳ عبری گــزارش داد »دیوید بارنیا« رئیس 
موساد پیشــنهادات جدیدی برای آتش بس در غزه 
در جریان نشست با »بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر  

رژیم صهیونیستی ارائه کرده است.
 کانال ۱۳ عبری به نقل از یک منبع ارشــد امنیتی 
گزارش داد: »این نشســت در سایه مخالفت حماس 
با پیشنهادهای فعلی ارائه شده برگزار شد که باعث 
گردید سرویس های امنیتی پیشنهادهای جدیدی را 

آماده کنند که در طول بحث بررسی می شود.«
اطلاعــات مربوط بــه تعیین زمان بــرای مذاکرات 
مجدد ممکن اســت به دلیل فصل زمستان و نگرانی 
از بابت زنده ماندن اســرای اسرائیلی باشد. علاوه بر 
این تحولات منطقه ای و پیروزی »دونالد ترامپ« در 

انتخابات آمریکا مزید بر علت شده است.
ترامپ با ارســال پیام هایی گفته می خواهد اســرای 
اسرائیلی قبل از ورود او به کاخ سفید در ژانویه آزاد 
شوند. اما دولت »جو بایدن« معتقد است که شانس 
دســتیابی به توافق قبل از آن تاریخ زیاد نیســت. 
این احتمــال وجود دارد که نتانیاهو اکنون توافق را 
ترجیح دهد، زیرا می ترســد ترامــپ او را مجبور به 

پایان دادن به جنگ کند.
در مورد این موضوع با »رونن بار«، رئیس شین بت 
با حضور سرلشــکر »هرتزی هالوی« رئیس ســتاد 
ارتــش و دیوید بارنیا، رئیس موســاد و هم چنین با 
 یســرائیل کاتس، وزیــر جنگ اســرائیل گفت وگو 
شــده است. بر اساس این گزارش، تمامی احتمالات 
در حال بررسی است که اســرائیل چگونه می تواند 
به این معامله شــتاب بیشتری بدهد. اما این ابتدا به 

تصمیمات اسرائیل نیاز دارد.

توصیهامنیتیبه»نتانیاهو«:

بدونانعطافپذیری،توافقیباحماسحاصلنمیشود
آسیای غربی

اروپا

وزیرخارجهآلمان:
تحریم های ضدایرانی جدید در دستورکار اتحادیه اروپاست

باشــگاهخبرنگاران- آنالنا بئربوک، وزیر امــور خارجه آلمان 
روزگذشــته پیش از برگزاری نشست هفتگی وزیران امور خارجه 
اتحادیه اروپا در بروکسل به خبرنگاران گفت: تحریم های جدیدی 
را علیه ایران آماده می کنیم. این اظهارات وزیر خارجه آلمان نشان از تداوم رویکرد 

خصمانه اروپا در قبال ایران بوده است. 
اروپا پیشــتر بدعهدی هایش را در اجــرای تعهداتش ذیل توافق برجام اثبات کرده 
بــود. این اظهارات وزیر خارجه آلمان در حالی مطرح شــده اســت که وزیر امور 
خارجه جمهوری اســلامی ایران در واکنش به تصمیــم اتحادیه اروپا برای تحریم 
خطوط کشــتیرانی ایران، این اقدام اروپــا را فاقد هرگونه مبنای قانونی، منطقی و 

اخلاقی دانست.
سید عباس عراقچی در شــبکه ایکس نوشت: رئیس جمهور زلنسکی شخصاً تأیید 
کرده که هیچ موشــک بالستیک ایرانی به روســیه صادر نشده است. با این حال، 
اتحادیه اروپا حاضر نمی شود به هدف قرار دادن ناعادلانه  مسافران هوایی از طریق 
تحریــم خطوط هواپیمایی ایــران پایان دهد - اقدامی که ظاهــراً به ادعای واهی 

تحویل موشک های ما به روسیه اتخاذ شده بود.
وی افزود: اکنون اتحادیه اروپا قصد دارد از همان بهانه واهی صادرات موشک برای 
تحریم خطوط کشتیرانی ما اســتفاده کند. هیچ مبنای قانونی، منطقی یا اخلاقی 
برای هیچ یک از این رفتار ها وجود ندارد. در واقع این رفتار ها همان چیزی را باعث 

می شوند که اتحادیه اروپا خواهان جلوگیری از آن است. 
عراقچی تأکید کرد: آزادی کشــتیرانی از اصول بنیادین حقوق دریا ها است. وقتی 
عــده ای گزینشــی آن را به کار می گیرند، تبعــات این کوته بینی آنهــا معمولاً به 

خودشان برمی گردد.

سخنگویکاخکرملین:
»ترامپ« سیاستمداری احساسی و ذاتاً تاجر است

فارس- دیمیتری پســکوف، ســخنگوی کاخ کرملین در مصاحبــه  با خبرنگار 
VGTRK دربــاره رئیس جمهــور آینــده آمریــکا اظهار نظر کــرد. به گزارش 
راشــاتودی، وی در این مصاحبه ادعاها مبنی بر جاســوس روسیه بودن ترامپ 

را مضحک خواند. 
ســخنگوی کرملین در این باره گفت: »اتهامات کاملًا پوچ بســیاری علیه ترامپ 
وجود داشــت. گاهی باورش ســخت بود که چگونه این اتهامات مضحک توسط 
رســانه های اصلی آمریکا استفاده می شد.«پسکوف با اشــاره به روابط دو کشور 
در دوره ریاســت جمهوری ترامپ افزود که در دوران ریاســت جمهوری ترامپ، 
روابط دو کشور به این حال و روز دچار نمی شد. وی تشریح کرد:  »علی رغم همه 
هزینه هــا، با وجود اتفاقات باورنکردنی که رخ می داد، هم چنان تصورش دشــوار 
اســت که چنین فروپاشــی در روابط دو جانبه که هم اکنون شاهد آن هستیم، 

امکان پذیر بود.«
ســخنگوی کاخ کرملین در ادامه ترامپ را فردی تاجــر خواند و گفت: »ترامپ 
شخصی به نسبت احساسی و دولتمرد است. او ذاتاً تاجر است. شخصی که تلاش 
می کند در هر چیزی معامله کند.«پسکوف در این مصاحبه بیان کرد که اگر لازم 
باشــد تماس تلفنی میان ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه و دونالد ترامپ 

برقرار خواهد شد، اما تاکنون چنین چیزی برنامه ریزی نشده است.
دونالد ترامپ با شکســت رقیب دموکرات خود در انتخابات ریاســت جمهوری ۵ 
نوامبر توانســت به مدت 4 ســال بر آمریکا حاکم شود. اظهارات او درباره روسیه 
 و اوکراین حاکی از آن اســت کــه وی تلاش خواهد کرد تا بــه جنگ اوکراین 

خاتمه دهد.

رئیسجمهوراوکراین:
موشک ها خودشان زبان دارند!

مهر- به نقل از رویترز، ولودیمیر زلنســکی، رئیس جمهور اوکراین در واکنش 
به گزارش ها درباره تصمیم واشــنگتن مبنــی بر صدور مجوز برای کی یف جهت 
استفاده از تســلیحات دوربرد غربی علیه روسیه، گفت که »موشک ها خودشان 

حرف می زنند«!
دو مقــام آمریکایی و یک منبــع مطلع از تصمیم واشــنگتن، درباره تغییر نظر 
کاخ سفید پیرامون اســتفاده اوکراین از موشک های دوربرد، افشاگری کرده اند. 

پنتاگون و کاخ سفید هنوز به این گزارش ها واکنشی نشان نداده اند.
زلنســکی درباره این گزارش ها گفت: امروز، بسیاری افراد رسانه ای می گویند که 
مــا مجوز اقدامات »مقتضی« را دریافت کرده ایم. اما این حملات با حرف و کلام 
شدنی نیست. این مسائل اطلاع رسانی نمی شوند. موشک ها خودشان زبان دارند!
دولــت جو بایــدن، رئیس جمهور آمریــکا پیش تر بــرای اســتفاده اوکراین از 
موشــک های آمریکایی »اتکمز«، محدودیت اعمال نموده و با اشاره به نگرانی و 
هراس از واکنش تلافی جویانه روسیه، استفاده از آن را در عمق خاک مسکو منع 
کرده بود. با این حال، براساس گزارش چند رسانه و خبرگزاری معتبر، کاخ سفید 

حالا تصمیم به لغو این محدودیت گرفته است.
دونالد ترامپ، رئیس جمهور منتخب آمریکا در جریان کارزار انتخاباتی اش همواره 
نســبت به ارائه کمک های بی قید و شــرط برای کی یف ابراز تردید کرد و متعهد 
شــد که در صورت پیروزی در انتخابــات، از طریق دیپلماتیک به جنگ اوکراین 

پایان خواهد داد.
بازگشت دونالد ترامپ به کاخ سفید، دموکرات ها و هم چنین مقامات اوکراینی و 
اروپایی را درباره تصمیم دولت دوم او مبنی بر »رها کردن« کی یف افزایش داده 
و مسکو همواره تأکید کرده است که صدور مجوز استفاده از موشک های دوربرد 
غربی در خاک روســیه، به معنای مداخله مستقیم ناتو در جنگ اوکراین است. 
ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه تأکید کرده است که این کشور در واکنش 

به این تهدیدها تصمیماتی »مقتضی« اتخاذ خواهد کرد.

مسئولسیاستخارجیاتحادیهاروپا:

 امیدی به پایان یافتن جنگ غزه ندارم
ایسنا- جوزپ بورل، مسئول سیاست 
خارجــی اتحادیــه اروپا در حاشــیه 
نشســت شــورای روابط خارجی اروپا 
گفت که موضــوع جنــگ اوکراین و 
تحولات منطقه غرب آســیا دو موضوع 
این نشســت   اصلــی در دســتورکار 

خواهد بود.
  جنگ اوکراین

بورل بررسی موضوع اوکراین را به ویژه، 
از نظر حملات اخیر ارتش روســیه به 
نیروگاه های  و  انرژی  زیرســاخت های 

اوکراین حائز اهمیت دانست.
مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا 
با اشــاره به این که حملات روز اخیر 
ارتش روســیه به زیرساخت های انرژی 
اوکراین، ســنگین ترین حمله موشکی 
و پهپادی به زیرساخت های غیرنظامی 
در اوکرایــن بوده اســت، بیــان کرد: 
بنابراین،  به نظر می رسد که او )ولادیمیر 
 پوتیــن، رئیس جمهور روســیه( آماده 

مذاکره نیست.
این دیپلمات ارشــد اروپایی با اشاره به 
ضرورت »فراگرفتن زبان قدرت« برای 
کشــورهای اروپایی، گفت که این امر 
اتحاد میان کشورهای  مستلزم تقویت 

اروپایی است.
بورل گفت: پیــام من به همکارانم این 
است که متحدتر باشید، تصمیمات تان 
را ســریع تر اتخاذ کنید. روسیه جنگ 
را بــه این دلیل که شــما در حال فکر 

کردن هستید، متوقف نمی کند. هر بار 
اوکراین  از  برای حمایت  تصمیم گیری 
روند بســیار زمان بــری بــود، هر بار 
تردید داشــتیم که باید چه کار کنیم، 
جنــگ ادامه دارد و مــردم اوکراین به 
حمایت بیشــتری نیاز دارنــد. ما باید 
این حمایت هــا را ارائه کنیم، صحبت 
کردن را متوقف کنیم و ســریع تر وارد 

عمل شویم.
بورل گفت که اوکرایــن باید بتواند از 
تســلیحات اهدایی اتحادیه اروپا برای 
دفاع از خــود در برابر حملات و هدف 
قرار نقاط دیگر اســتفاده کند و در این 

باره تصمیم گیری خواهد شد.
  جنگ غزه

او دربــاره تحولات منطقه غرب آســیا 
گفت: هیــچ کلمه ای برای توصیف این 
وضعیت نیســت. واژه ها کــم آمده اند. 

حــدود 44 هــزار نفر در غزه کشــته  
شده اند. کل این منطقه در حال نابودی 
اســت. ۷0 درصد از کشته شدگان غزه 
زنان یا کودکان هســتند. رده ســنی 
غالب تلفات انســانی غزه کودکان زیر 
۹ ســال اســت. کودکان زیر ۹ ســال 
بیشــترین تلفاتی است که اسرائیل به 
بار آورده است. پیشنهادی به همکارانم 
 درباره تصمیم گیــری در این باره ارائه 

خواهم کرد.
بــورل با گفتن این که درباره شــرایط 
پــس از انتخابات آمریکا نیــز در این 
نشست گفت وگو خواهد شد، بیان کرد: 
ما با چشم انداز سیاسی تماماً، جدیدی 
بدون  باید  اروپایی ها  مواجه هســتیم. 
منتظر بودن برای واکنش نشان دادن به 
تصمیمات آمریکا کنش داشته باشند. 
مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا 

در پاسخ به ســؤال یکی از خبرنگاران 
درباره تلاش هــای دیپلماتیک اتحادیه 
اروپا برای پایان دادن به جنگ غزه بیان 
کرد: افراد زیــادی برای متوقف کردن 
این جنگ تلاش کرده اند. آمریکا فشار 
زیادی آورده و بسیاری از همکاران من 
به منطقه سفر کرده اند تا برای متوقف 
کردن جنگ و تبادل اسرا تلاش کنند. 
این اتفاق هنوز رخ نداده اســت و من 
امیــدی به محقــق شــدن آن ندارم، 
حداقل نه وقتی باید به اســرائیل فشار 
بیاوریم، مسلماً، حماس نیز باید تحت 
فشار قرار بگیرد. هر دو طرف باید تحت 

فشار قرار بگیرند.
او در پاســخ به ســؤال دیگری درباره 
بر ضرورت تشکیل  مسئله فلســطین 
کشوری فلسطینی تأکید کرده و گفت 
که رسیدن به این هدف مستلزم به کار 
از سوی  بســتن رویکردی عملگرایانه 

کشورهای شورای اروپا است.
بــورل هم چنیــن دربــاره تلاش های 
دیپلماتیک برای آتش بس در جنگ غزه 
گفت: هر بار که یک فلســطینی و یک 
اسرائیلی برای رسیدن به صلح همکاری 
می کنند، خبر خوبی اســت. هر بار که 
طرفین دیدار دارند و تلاش می کنند بر 
نبود فضای هم دلانه غلبه کرده و صلح 
را محقق کنند، خبر خوبی است. ما باید 
از تمامی کســانی که برای رسیدن به 

صلح حسن نیت دارند، حمایت کنیم.

نخستوزیرپیشبردامورلبنان:
برخی نکات در پیشنهاد آمریکا نیاز به مناقشه دارد

امور  نجیب میقاتی، نخست وزیر پیشبرد   باشگاهخبرنگاران-
لبنــان در مصاحبه با تلویزیون عربی گفت: آموس هوکشــتاین، 
فرســتاده آمریــکا در آینده نزدیک بــه لبنان ســفر می کند و 

پرونده های مبهم به صورت چهره به چهره حل می شود. 
وی افــزود: لبنان به اجرای قطعنامه ۱۷0۱ متعهد اســت و هدف ما اجرای آن در 
جنوب لیتانی اســت؛ همانطور که در قطعنامه تصریح شده است. باید ثبات برقرار 

شود و ویرانی ها و خونریزی ها در جنوب لبنان متوقف شود.
نخســت وزیر پیشــبرد امور لبنان اظهار کــرد: نبیه بری، رئیــس پارلمان هدایت 
مذاکــرات با میانجیگــر آمریکایی را بر عهده دارد و من همــواره با وی در تماس 
 هســتم. مــا امیدواریم کــه آتش بــس در لبنــان در نزدیک ترین زمــان ممکن

حاصل شود. 
نجیب میقاتی گفت: من شــرطی در مورد آزادی تحرکات نظامی اسرائیل در لبنان 
را نشــنیده ام و این صرفاً گمانه زنی اســت. وی تأکید کرد: پاسخ لبنان به پیشنهاد 

آمریکا مثبت بود، اما برخی نکات هست که به مناقشه نیاز دارد.

اخبارکوتاهجهان

ایســنا- »ایلان ماســک« میلیــاردر و کارآفرین 
آمریکایی و شــخص مورد اعتمــاد »دونالد ترامپ« 
رئیس جمهور منتخب آمریکا که قول داده است فوراً 
به جنــگ اوکراین خاتمه دهد، در شــبکه »ایکس« 
)توئیتر ســابق( در واکنش به این تحولات نوشــت: 
»مشکل این است که روســیه متقابلًا واکنش نشان 

می دهد.«
به نقل از خبرگزاری نووســتی، اظهارنظر ماسک در 
پی انتشــار گزارش هایی در این باره مطرح شــد که 
واشنگتن اســتفاده اوکراین از موشــک های دوربرد 
»اتکمز« را برای حمله اهدافی در روسیه برای اولین 
بار تأیید کرده اســت. این اقدام نگرانی هایی را درباره 
تشدید احتمالی تنش در اوکراین و پیامدها و عواقب 

جدی برای امنیتی جهانی به وجود آورده است.
این در حالیســت که روزهای پایانــی بایدن در کاخ 
ســفید سپری می شــود. با این حال چنین تحرکاتی 
از ســوی او بعید نبود و بی ســابقه هم نیست. »هری 
ترومن« که رئیس جمهور اســبق و دموکرات آمریکا 
بود، جنــگ ویتنام را بــرای دولــت جمهوری خواه 
»دوایــت آیزنهــاور« به ارث گذاشــت کــه چندین 

رئیس جمهور را درگیر کرد. ایلان ماسک پیش از این 
بارهــا در مورد لزوم کاهش تنش در اوکراین و یافتن 

راه های دیپلماتیک برای حل آن صحبت کرده بود.
در حالــی که تنها ۲ ماه به پایان حضور »جو بایدن« 
رئیس جمهور آمریکا در کاخ ســفید باقی مانده، وی 
بعدازظهر یک شــنبه در برابر یکی از خواســته های 
دیرینه اوکراین تســلیم شــد و به کی یف اجازه داد 
تا از ســامانه های موشکی تاکتیکی اتکمز در حملات 
به منطقه کورســک روسیه استفاده کند. این تصمیم 
به طــور همزمان توســط چندین رســانه آمریکایی 

گزارش شد.
رویترز به نقل از ۲ مقام آمریکایی و یک منبع آگاه به 
این تصمیم، گــزارش داد که اوکراین قصد دارد اولین 

حملات دوربرد خود را در روزهای آینده انجام دهد.
تصمیم بایدن نشان دهنده تشدید قابل توجه درگیری 
اســت. در حالی که اوکراین از ماه آوریل موشک های 
اتکمز را در اختیار داشته، رئیس جمهور ایالات متحده 
در آن زمان به کی یف اجازه استفاده از آنها را در قلمرو 
روسیه نداد. تا به امروز، از این موشک ها در حملات به 
مناطق کریمه، دونتســک و لوهانسک روسیه استفاده 

شده است. با اینکه مؤسس»اسپیس ایکس« پایانه های 
اینترنت اســتارلینک را در اختیار ارتش اوکراین قرار 
داده، اما ماسک مدت ها استدلال کرده است که کی یف 
نمی تواند امیدوار باشد که نیروهای روسی را در میدان 
نبرد شکســت دهد و این درگیــری باید با مذاکره به 
پایان برسد. ماسک تنها شخصیتی نیست که تصمیم 
بایدن را محکوم کرده اســت. »ریچارد گرنل« مشاور 
نزدیک رئیس جمهور منتخب نیز که در سال ۲0۲0 به 
عنوان سرپرست سازمان اطلاعات ملی آمریکا خدمت 
می کرد، بایدن را به تشدید جنگ ها پیش از ترک کاخ 

سفید متهم کرد.

»ایلانماسک«نسبتبهواکنشاحتمالیمسکوهشدارداد

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابررایشــماره14036031100100199۵مورخ1403/06/18هیاتاول
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسند
رسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملک-شیرازناحیه1تصرفات
مالکانهبلامعارضمتقاضیخانمآســیهجعفریمحمدابادفرزندجلال
بشــمارهشناسنامه206وکدملی423049۵44۷صادرهازبویراحمددر
ششدانگیکقطعهزمینزراعتیبهمساحت9234مترمربعپلاک309
فرعیاز2206اصلیمفروزومجزیشدهازپلاک61فرعیاز2206اصلی
واقعدرفارسبخشچهارحوزهثبتملکشیرازناحیهیکخریداریاز
مالکسهممشاعیخودشبهشمارهسند2919۷8مورخ139۷/02/2۵
دفترخانه8شیرازمحرزگردیدهاست.لذابهمنظوراطلاععموممراتب
دردونوبتبهفاصله1۵روزآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاصنسبت
بهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخ
انتشــاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیمو
پسازاخذرسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراضدادخواست
خــودرابهمراجعقضایینمایند.بدیهیاســتدرصورتانقضایمدت
مذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.

تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/14
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/08/29

898/م الف 
محسن مظفری نیا 

رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک شیراز

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابررایشــماره140360311001002988مورخ1403/0۷/26هیاتاول
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهایفاقد
سندرســمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیراز-ناحیه1
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیخانمزهرهشــادرامفرزندرســول
بشــمارهشناســنامه990وکدملی229308۵694صادرهازشیرازدر
ششــدانگیکبابخانهبهمساحت160مترمربعپلاک۷394۵فرعی
از16۵2اصلیمفروزومجزیشــدهازپلاک8611فرعیاز16۵2اصلی
واقعدرفارسبخشچهارحوزهثبتملکشیرازناحیهیکخریداریاز
مالکسهممشاعینبیصالحیوجهانگیرصفریمحرزگردیدهاستلذا
بهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله1۵روزآگهیمیشــود
درصورتیکهاشــخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضی
داشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراض
خودرابهاینادارهتســلیموپسازاخذرســیدظرفمدتیکماهاز
تاریختسلیم،اعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.
بدیهیاســتدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبق

مقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/29
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/09/14

9۱8/م الف 
محسن مظفری نیا 

رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک شیراز

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابررایشــماره140360311001002933مورخ1403/0۷/23هیاتاول
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهایفاقد
سندرسمیمستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیرازناحیه1تصرفات
مالکانهبلامعارضمتقاضیآقایحسینروانانفرزندعبدالحسینبشماره
شناســنامه۷۵وکدملی23۷06036۵8صادرهازکازروندر۵8سهم
ســهمملکیمالکیناولیهازجمله66سهمسهامششدانگیکقطعه
زمینزراعیوباغبهمســاحت113108مترمربعپلاک۷26فرعیاز1۷
اصلیمفروزومجزیشــدهازپلاک1۷اصلیواقعدرفارسبخشهفت
حوزهثبتملکشیرازناحیهیکخریداریازمالکسهممشاعیخودش
بهشمارهسند214406مورخ1383/06/08دفتر8شیرازمحرزگردیده
است.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله1۵روزآگهی
میشوددرصورتیکهاشخاصنســبتبهصدورسندمالکیتمتقاضی
اعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبهمدتدو
ماهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیموپسازاخذ،رسیدظرفمدت
یکماهازتاریختســلیماعتراضدادخواســتخودرابهمراجعقضایی
تقدیمنمایند.بدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصول

اعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/29
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/09/14

9۱9/م الف 
محسن مظفری نیا 

رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک شیراز

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

140360311198000433-1403/03/0۵هیات شــماره رای برابــر 
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقد
سندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکزرقانتصرفات
مالکانهبلامعارضمتقاضیآقایعلیرضامختاریفرزندعباســقلی
بشمارهشناسنامه2280۵۷6۵۵4صادرهاززرقاندریکقطعهزمین
مزروعیبهمســاحت1۷923/32مترمربعپلاکفرعیاز163اصلی
واقعدربخش۵زرقانبندامیرکهجهتآنپلاکفرعی1044منظور
گردیدوازسندصلحشماره23299-1381/08/06دفتر93مرودشت
ازسهامآقایعباســقلیمختاریکسرمیگردد.لذابهمنظوراطلاع
عموممراتبدردونوبتبهفاصله1۵روزآگهیمیشوددرصورتیکه
اشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشند
میتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرا
بهاینادارهتســلیموپسازاخذرسیدظرفمدتیکماهازتاریخ
تسلیماعتراضدادخواســتخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.
بدیهیاســتدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراض

طبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/29
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/09/14

5047 / م الف 
حشمت مردانه 

رئیس ثبت اسناد و املاک زرقان

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشماره1403603111980002۷6–1403/02/24هیاتموضوع
قانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهایفاقدسند
رسمیمستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکزرقانتصرفاتمالکانه
بلامعارضمتقاضیآقایعلیرضامختاریفرزندعباســقلیبشماره
شناســنامه2280۵۷6۵۵4صادرهازمرودشتدریکقطعهزمین
مزروعیبهمساحت۷28۵/23مترمربعپلاکاز163اصلیواقعدر
بخش۵زرقانبندامیرکهجهتآنپلاکفرعی104۵منظورگردید
وازسندصلحشــماره23299–1381/08/06دفتر93مرودشتاز
ســهامآقایعباسقلیمختاریکســرمیگردد.لذابهمنظوراطلاع
عموممراتبدردونوبتبهفاصله1۵روزآگهیمیشوددرصورتیکه
اشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشند
میتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرا
بهاینادارهتســلیموپسازاخذ،رسیدظرفمدتیکماهازتاریخ
تسلیماعتراضدادخواســتخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.
بدیهیاســتدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراض

طبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/29
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/09/14

5045 / م الف
حشمت مردانه 

رئیس ثبت اسناد و املاک زرقان

ایالات متحده



ایسنا- نشست مشــترک هیات رئیسه اتاق ایران، رؤسای 
اتاق های سراســر کشور، رؤســای کمیسیون های تخصصی 
اتاق ایران و رؤسای تشکل های اقتصادی با رئیس کل بانک 

مرکزی در اتاق ایران برگزار شد.
رئیس اتاق ایران در نشســت با محمد رضــا فرزین اولین 
مطالبه بخش خصوصی از بانــک مرکزی را ایجاد ثبات در 
بــازار ارز و پیش بینی پذیری آن عنوان کــرد و افزود: یکی 
از خواسته های فعالان اقتصادی همیشه، قابلیت پیش بینی 
نرخ ارز برای انجام برنامه ریزی های آتی است که امیدواریم 

با درایت بانک مرکزی این مسئله محقق شود.
در ابتــدای این نشســت، رئیــس اتاق بازرگانــی، صنایع، 
معادن و کشــاورزی ایران با بیان اینکــه ابقای محمدرضا 
فرزین در ســمت رئیس کل بانک مرکزی، پیام روشــنی از 
ثبــات مدیریت در نهاد عالی سیاســت گذاری پولی و ارزی 
و فرصتی برای ادامه تعامل ســازنده اتــاق با بانک مرکزی 
اســت، گفــت: جلوگیری از جهــش غیرمتعــارف نرخ ارز 
 در دورانــی کــه بالاترین ســطح فشــارهای بین المللی و 
نااطمینانی های ناشی از محیط خارجی وجود داشته، نشان 
از موفقیــت بانک مرکزی در مدیریــت بازار ارز دارد و قابل 

تقدیر است.
رفع تعهد ارزی، باعث از میدان به در شدن صادرکنندگان 

شناسنامه دار شده است
صمد حسن زاده مسئله رفع تعهد ارزی و پیمان سپاری ارزی 

را مســئله مهم دیگر بخش خصوصی دانست و اظهار کرد: 
با گفت وگو و برگزاری جلســات، بخشی از مشکلاتی که در 
خصوص پیمان ســپاری وجود داشته، حل شده اما کماکان 
تنگناهایی وجــود دارد. گاهاً ســخت گیری های یک طرفه 
برای رفع تعهد ارزی بدون در نظرگرفتن شــرایط تحریمی 
و محدودیت های ناشــی از آن از جانب مقام ارزی کشــور، 
شــرایط را برای صادرکنندگان پیچیده کرده و در مواردی 
باعث از میدان به در شــدن صادرکنندگان شناســنامه دار 

کشور می شود.
رئیس اتاق ایران با اشاره به راه اندازی سامانه جدید معاملات 
توافقی ارز، گفت: امیدوارم راه اندازی این ســامانه به سرعت 

عملیاتی شود تا فعالین اقتصادی با مشکل مواجه نشوند.
تنگنای تأمین مالی بخش خصوصی با سیاست مهار تورم بانک 

مرکزی

حســن زاده در خصوص مهار تورم از طریق کنترل ترازنامه 
بانک ها نیز گفت: اگرچه تلاش برای کاهش تورم قابل تقدیر 
است، اما کنترل ترازنامه بانک ها، به قیمت کاهش دسترسی 
بخش خصوصی به منابع بانکی انجام می شــود و متأسفانه 
دولت همچنان دست اندازی به منابع بانکی با روند افزایشی 

را دارد.
او افزود: این اقدام باعث شــده بخش خصوصی که همواره 
مشــکل تأمین مالی، جزو یکی از ســه مشــکل اصلی آن 
 بوده، با تنگنای شــدیدتری مواجه شود. تسهیلات تکلیفی 
بانک هــا مجالی بــرای آنها باقی نگذاشــته کــه نقدینگی 
واحدهای تولیدی را تأمیــن کنند. به ویژه در ماه های آخر 
ســال مشــکلات پرداخت حقوق و تأمین مواد اولین برای 
آن ها مشکل ساز شــده است. امیدوارم بانک مرکزی در این 

مسیر فعالین اقتصادی را همراهی کند.

رئیس اتاق ایران مطرح کرد:

ایجاد ثبات در بازار ارز، اولین مطالبه بخش خصوصی از بانک مرکزی

 شاخص بورس با ۴۳ هزار واحد رشد همچنان 
سبزپوش است

ایرنا- شــاخص کل بورس روز گذشته با ۴۳ هزار و ۶۳۱ واحد رشد، در ارتفاع 
۲ میلیون و ۲۵۵ هزار و ۴۵۲ واحد قرار گرفت.

 شاخص هم وزن در جریان معاملات روز گذشته با بیش از ۱۱ هزار و ۵۹۰ واحد 
رشد به ۷۱۹ هزار و ۸۳۵ واحد و شاخص قیمت هم وزن با بیش از ۶هزار و ۱۶۶ 

واحد افزایش به ۳۸۲ هزار و ۹۴۳ واحد رسید.
روز گذشــته معامله گران در بورس بیش از ۱۴ میلیارد و پنج میلیون ســهم و 
اوراق مالی را با انجام بیش از ۳۰۷ هزار و ۹۹۲ معامله به ارزش ۸۶ هزار و ۱۷۰ 

میلیارد ریال داد و ستد کردند.
نمادهای »فارس، فولاد، فملی، شستا، پارســان، وغدیر و تاپیکو« بیشترین اثر 

مثبت را بر شاخص بورس گذاشتند.
شــاخص کل فرابورس ایران نیز با ۳۴۴ واحد رشــد بــه ۲۲ هزار و ۲۰۶ واحد 
رسید. معامله گران در فرابورس بیش از ۱۰ میلیارد و ۷۴۹ میلیون سهم و اوراق 

مالی با انجام ۱۸۳ هزار و ۸۵ معامله داد و ستد کردند.
نمادهای »کگهر، آریا، زاگرس، وسپهر، انتخاب، ارفع ، فصبا« بیشترین اثر مثبت 

را بر شاخص فرابورس گذاشتند.

سخنگوی دولت افزایش ۴۰درصدی قیمت بنزین را 
تکذیب کرد

تســنیم- فاطمه مهاجرانی درباره اظهارات حجــت ا... میرزایی، رئیس مرکز 
پژوهش های اتاق بازرگانی که بر اســاس اظهارات آقای رئیس  جمهور پیش بینی 
کــرده بود، قیمت بنزین ســال آینده ۳۰ تا ۴۰ درصــد افزایش می یابد، گفت: 
 تاکنــون در دولت هیــچ تصمیمی درخصــوص افزایش قیمــت بنزین اتخاذ 

نشده است.
وی در عیــن حال اعــلام کرد: بحث های کارشناســی در دولــت برای قیمت 
حامل های انرژی در جریان است و برنامه دولت هم آماده سازی افکار عمومی در 

خصوص تصمیمات احتمالی برای حامل های انرژی است.
وی ادامــه داد: دولت همان طــور که قبلًا اعلام کرده بــود در خصوص قیمت 

حامل های انرژی مردم را غافل گیر نخواهد کرد.

مدیراجرایی سندیکای چای: 
۶۶ درصد مطالبات چایکاران پرداخت شد

باشگاه خبرنگاران-  صادق حسنی، مدیراجرایی سندیکای چای از پرداخت ۶۶ 
 درصد مطالبات چایکاران خبر داد و گفت: مابقی مطالبات به مرور به حساب چایکاران 

واریز می شود.
صادق حسنی از پرداخت ۶۶ درصد مطالبات چایکاران خبر داد و گفت: تاکنون 
۱۳۳۲ میلیاردتومان از بهای برگ ســبز خریداری شــده به حســاب چایکاران 
واریز شــده اســت. به گفته او، تاکنون ۴۲۶ میلیارد تومان معادل ۸۴.۶ درصد 
از قدرالســهم دولــت و ۹۰۵ میلیاردتومان معادل ۵۹/۵ درصد از قدرالســهم 

کارخانجات به حساب چایکاران واریز شده است.
حســنی ادامه داد: آمار امســال ۱۲۵ هزارتن برگ ســبز چای با ارزش ۲۰۱۷ 
میلیارد تومان از چایکاران خریداری شــده کــه ۲۸ هزارتن از این میزان چای 
خشک استحصال شده اســت که براین اساس نیمی از چای مورد نیاز از تولید 

داخل تأمین می شود.
مدیراجرایی ســندیکای چای گفت: براساس آمار سطح قبلی باغات چای، ۶ تا 
۸ هزارهکتار از باغات چای رها شــدند که در صورت حمایت دولت و پرداخت 
تسهیلات به زراعی به چرخه تولید باز می گرددد که با این وجود نیاز به واردات 

کاهش می یابد.

تا تاریخ ۲۲ آبان ماه؛
 بیش از ۳۴۳ هزار نفر در صف دریافت تسهیلات 

ازدواج هستند
باشــگاه خبرنگاران- انســیه کتابچی، معاون برنامه ریزی، پایش و ارزیابی 
عملکرد دبیرخانه ســتاد ملی جمعیت گفت: تعداد تســهیلات قرض الحســنه 
ازدواج از ابتدای امسال تا تاریخ ۲۲ آبان ماه برابر با تعداد ۴۰۰۰۵۰ فقره است.

انســیه کتابچی گفت: بر اســاس آمار تعداد تســهیلات قرض الحسنه ازدواج از 
ابتدای امســال تا تاریخ ۲۲ آبــان ماه برابر با تعــداد ۴۰۰۰۵۰ فقره به میزان 
۱۳۳۴ هزار میلیارد ریال بوده اســت و تعداد در صف دریافت تسهیلات ازدواج 

۳۴۳۶۵۶ نفر است.
در ادامه این مقام مســئول در خصوص تسهیلات تکلیفی فرزندآوری هم بیان 
کرد: تســهیلات قرض الحسنه فرزندآوری هم از ابتدای امسال تا تاریخ ۲۲ آبان 
ماه برابر با تعداد ۳۴۵۰۰۰فقره به مبلغ ۲۸۳ هزار میلیارد ریال پرداختی صورت 

گرفته است و تعداد در صف این تسهیلات هم ۴۲۱۷۰۰ نفر هستند.
کتابچی ضمن تأکید بر کم بودن منابع ســال ۱۴۰۳ برای کوتاه کردن صف این 
دو وام در خصــوص وضعیت منابع مورد نیاز برای اعطای این دو وام در ســال 
۱۴۰۴ ابراز امیدواری کرد که بــا اختصاص حدود ۴۰۰ هزار میلیارد تومان در 

قانون بودجه برای این دو وام بتوان صف متقاصیان را کوتاه کرد.
معاون پایش و ارزیابی عملکرد ســتاد ملی جمعیت با اشاره به تخلفات صورت 
گرفته در خصوص اخذ ضمانت در شعب، از بانک مرکزی خواست پیش از ارجاع 
متقاضیان به شــعب بانک های عامل با تعیین فهرست مدارک مورد نیاز هر فرد 
متناســب با شرایط اعتبار سنجی او در ســامانه بانک مرکزی، جلوی رفتار های 

سلیقه ای و غیرقانونی شعب را بگیرد.

 صادرات ۹۵ هزار تنی تخم مرغ در ۷ ماه؛ قیمت 
ثابت است

مهر- حمیدرضا کاشــانی، رئیس هیئت مدیره اتحادیه مرکزی مرغداران میهن 
درباره وضعیت تولید و بازار تخم مرغ گفت: کشــور در سال ۱۳۹۹ حدود ۹۰۰ 
هزار تن تولید تخم مرغ داشت و امسال این عدد به یک میلیون و ۳۵۰ هزار تن 

می رسد. در واقع تولید ۴۰ درصد رشد را تجربه کرد.
وی با اشــاره به افزایش سرانه مصرف از حدود ۱۲ به ۱۵ کیلوگرم، افزود: سرانه 
مصرف این محصول پروتئینی ۲۰ درصد افزایش یافته که با رشد تولید پوشش 

داده می شود.
کاشــانی با بیان اینکه ســال ۱۴۰۰ آخرین سالی بود که تخم مرغ خارجی وارد 
کشور شــد، اظهار کرد: ایران از سال ۱۴۰۱ صادرکننده تخم مرغ شد و در این 
ســال حدود ۵۵ هزار تن صادر شــد. این عدد در سال ۱۴۰۲ به ۱۳۵ هزار تن 

رسید و امسال امیدواریم میزان صادرات به بیش از ۱۴۰ هزار تن برسد.
وی با اشاره به آمار صادرات در ۷ ماه گذشته، عنوان کرد: از ابتدای سال تا پایان 
مهر حدود ۹۵ هزار تن تخم مرغ به ۱۱ کشور صادر شد که نسبت به ۳ گذشته 
۱۰۰ درصد رشد داشت. صادرات این محصول پروتئینی با ۳ کشور آغاز و امروز 
به ۱۱ کشــور رسیده است. این مســئول صنفی اضافه کرد: تعداد شرکت های 
صادرکننده هم از ۱۲ شرکت به ۷۶ شرکت حقیقی، حقوقی و زنجیره ای رسیده 
است. کاشانی درباره خرید حمایتی هم گفت: خرید حمایتی در راستای تنظیم 
بازار که از خرداد ماه آغاز شده بود تا پایان مهر ادامه داشت. در چند هفته اخیر 

قیمت ها در بازار متعادل بوده و نیاز به جمع آوری مازاد تولید نبود.
رئیــس هیئت مدیره اتحادیه مرکزی مرغداران میهــن در پایان درباره وضعیت 
تأمین نهاده های دامی هم عنوان کرد: در یک سال اخیر با تنوع در شرکت های 

واردکننده تأمین نهاده با چالش کمتری مواجه بوده است.
گفتنی اســت؛ در حال حاضر هر کیلوگرم تخم مرغ درب مرغداری ها بین ۵۵ تا 
۵۶ هزار تومان به فروش می رسد و این عدد در بازار به ازای هر شانه ۳۰ عددی 
بین ۹۹/۸۰۰ تا ۱۴۰هزارتومان )بســته به وزن هر شانه( در حال خرید فروش 
اســت. اما تولیدکنندگان معتقدند نرخ منطقــی آن باید ۵۷/۵۰۰ تومان درب 

مرغداری و ۶۸ هزار تومان قیمت مصرف کننده باشد.

آگهی ثبتی و دادگستری

سوخت

تجارت

کشاورزی

تسهیلات

تجارت

حمل و نقل ریلی

کشاورزی
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فــارس- محمدرضا فرزین،رئیــس کل بانک 
مرکزی گفت که در حال حاضــر نرخ ارز آزاد 
خواه ناخواه به بــازار علامت دهی می کند که ما 
به دنبال انتقال مرجعیت نرخ ارز به بازار توافقی 

هستیم.
نشســت مشــترک رئیس کل بانک مرکزی و 
رئیس اتاق ایران و رؤســای کمیســیون های 
۲۰ گانه اتاق ایران امــروز در محل اتاق ایران 
برگزار شــد. رئیس کل بانک مرکــزی در این 
نشســت با بیان اینکه بخش عمده فعالیت های 
بانــک مرکزی بر روی فعالیت فعالان اقتصادی 
اثرگذار است گفت: در چند ماه اخیر ما سیاست 
خود در خصوص ارز را اعلام کرده ایم. ما نهایتاً 
ارز را در یــک بازار مبادلــه خواهیم برد و نرخ 
در یک بازار شــکل خواهد گرفت و همه افراد 
می تواننــد ارز خود را در آن بــازار ارائه کنند 
و خریــداران از آن بازار ارز خریــداری کنند. 
وی افزود: ما دو ســال پیش که نوســانات ارز 

افزایش پیدا کرد ارز را به ســامانه نیما منتقل 
کردیم تا نوســانات کاهش پیــدا کند اما نیما 
بــازار نبود. رئیس کل بانک مرکــزی ادامه داد: 
مشــکل ما این اســت که یک نرخ در سامانه 

و یــک نرخ ارز در بازار آزاد شــکل می گیرد و 
بــازار آزاد خواه ناخــواه علامت دهی می کند ما 
به دنبال این هســتیم که مرجعیت نرخ ارز به 
بازار توافقی منتقل شــود. وی درباره نقدینگی 

واحد هــای تولیدی بیان کرد: کاهش نقدینگی 
انسدادی را برای واحد های تولیدی ایجاد کرده 
است. برای هدفمند شدن اعطای تسهیلات به 
بخش های پیشران و صنایع کوچک و متوسط 
و تأمین ســرمایه در گردش آنان، بسته ۲۰۰ 
همتی نقدینگی برای این واحد های پیشرانه و 
تولیدی در دستور کار بانک مرکزی قرار گرفت. 
در این خط اعتباری ویژه، صنایع پیشــران از 
منابع لازم برای تقویت تولید و رشد اقتصادی 
کشور برخوردار می شوند. فرزین افزود: با توجه 
به اینکه بانک ها در دوره ای دچار مشکل شدند 
نمی توانند تأمین مالی های بزرگ را انجام دهند 

که این مشکل بیشتر برای هلدینگ ها است.
رئیــس کل بانک مرکــزی با اشــاره به اینکه 
بخــش زیادی از صادرکننــدگان ارز خود را بر 
می گردانند، اظهار داشــت: مسئله اساسی ارز 
نیســت نرخ آن اســت با چه نرخی برگردد. ما 
برای اینکه بازار را رسمی کنیم می گوییم وارد 

بازار شوید و با مکانیســم عرضه و تقاضا ارز را 
معاملــه کنید. اصلاحات مــا در بانک مرکزی 
تدریجی، آرام و بدون ســر و صدا است. چون 
وقتی شوک وارد می شــود بعد از آن نمی شود 
مشــکلاتی که ایجاد کرده را برطرف کرد. وی 
با بیــان اینکه در حال حاضــر در بازار توافقی 
نرخ وجود دارد و هر روز بخشــی از ارز در این 
بازار به فروش می رســد، گفت: ما نرخ ارز بازار 
توافقی را الان اعلام نمی کنیم. بازار ارز آزاد بازار 
نیست نابازار است. ما امیدواریم بازار ارز توافقی 
مشــکلات را برطــرف کند.فرزین در خصوص 
تسهیلات تکلیفی کم برخوردار از نسبت اعطا 
تسهیلات کم شــود گفت: تسهیلات پرداختی 
در هر اســتان باید متناســب با سپرده ها باشد 
 امــا در یک منطقه کم برخــوردار که این کار 
را نمی شــود انجام داد. ما به دنبال این هستیم 
که از مناطق پر برخوردار به سمت کم برخوردار 

برود.

رئیس بانک مرکزی: 

مرجعیت نرخ ارز را به بازار توافقی منتقل می کنیم
بورس

تســنیم-  یکی از اعضــای هیئت افغانســتانی 
در دیدار با سرپرســت شــرکت ســاخت و توسعه 
زیربناهای حمل ونقل کشــور تکمیل پروژه راه آهن 
خواف-هــرات را یکی از اولویت هــای اصلی دولت 
افغانستان عنوان کرد و اظهار داشت: به دنبال انجام 
تعهدات خود برای بهره برداری از این مســیر ریلی 
و بهره مندی از مزایای آن هســتیم و هرگونه اقدام 
برای رفع موانع بر ســر راه این پروژه را در اولویت 

قرار خواهیم داد.
وی همچنین از توسعه شبکه ریلی افغانستان خبر 
داد و گفت: هدف از این توســعه، اتصال به مرزهای 
ایران و ارتباط ســایر شــهرهای داخلی افغانستان 
اســت. یکی از پروژه های مهم در این راستا، امتداد 
مســیر ریلی از هرات به ســمت مزارشــریف است 
که پروژه ای بزرگ و سراســری به شــمار می آید. 
این مســیر ریلی بــه طول حــدود ۸۰۰ کیلومتر، 
برای دسترســی حدود ۵ میلیــون نفر از جمعیت 
افغانســتان به خدمات حمل ونقل ریلی، حمل بار و 
مسافر داخلی کشور، ارتباط ریلی ایران با کشورهای 
ازبکستان، تاجیکستان و در نهایت چین از اهمیت 
بالایی برخوردار اســت و به تقویت روابط اقتصادی، 
اجتماعــی و فرهنگــی میان کشــورهای منطقه و 
افزایش درآمدهای ترانزیتی در افغانســتان و ایران 

خواهد انجامید.
معاون ســاخت و توسعه راه آهن، بنادر و فرودگاه ها 
شرکت ساخت و توســعه نیز در این دیدار با اشاره 
به اهمیت این مســیر ریلی برای دو کشــور، گفت: 
راه آهن خواف-هرات اولین مســیر ریلی بین ایران 
و افغانســتان اســت که از خواف تا ایستگاه روزنک 
به بهره برداری رسیده است. انتظار داریم با استفاده 
از ظرفیت هــای ویژه این خط ریلی، ترانزیت کالا و 

مسافر بین دو کشور افزایش یابد.
خطیبی اســتراتژی ایران در ســاخت این مسیر را 
بخشــی از کریدور ریلی شــرق به غرب دانست و 
افــزود: با توجه به اهداف ایران در توســعه خطوط 
ریلی به صورت کریدورهای شــمال-جنوبی و شرق 
بــه غربی، این خط آهن بخشــی از یــک کریدور 
بین المللی به شــمار می آیــد. بهره مندی از مزایای 
همه جانبه ایــن کریدور، نیازمنــد تکمیل خطوط 

ریلی در کشور افغانستان است.
وی یادآور شــد: با توجه به تجربه ایران در ساخت 
۱۵ هزار کیلومتر مســیر ریلی و بیــش از ۲ هزار 
کیلومتر مسیر ریلی جدید در سال های اخیر، ایران 
آمادگی کامل برای صدور خدمات فنی و مهندسی 
به افغانســتان را دارد. اســتفاده از این ظرفیت ها 
می تواند موجب تقویت حلقه های ارتباطی دو کشور 

در توسعه زیرساخت های حمل ونقل شود.
وی در ادامه با اشاره به راه آهن چابهار-زاهدان، این 
پروژه را یکی از خطوط ریلی مهم برای افغانســتان 
دانســت و درباره آن گفــت:  بهره بــرداری از این 
مســیر ریلی، افغانســتان را از طریق ایران به هند 
و کشــورهای آســیای جنوبی متصل خواهد کرد. 
اســتفاده از ظرفیت هــای این مســیر ریلی و بندر 

چابهار برای تجار افغان اهمیت ویژه ای دارد.
وی تأکید کرد: در صورتی که افغانســتان توســعه 
خطــوط ریلی خود را در دســتور کار قــرار دهد، 
می تواند از ظرفیت های کریدور ریلی شــرق ایران 
بــرای اتصال قندهار به چابهار و توســعه اقتصادی 

خود بهره مند شود.

ایرنا- سهراب ســهرابی، مجری طرح گندم وزارت 
جهادکشاورزی گفت: کشت ۵/۹ میلیون هکتار گندم 
در اراضی آبی و دیم کشــور در سال زراعی ۱۴۰۴-

۱۴۰۳ هدفگذاری و برنامه ریزی شده است.
سهراب ســهرابی با بیان اینکه امسال برنامه ابلاغی 
ما به استان ها، کشت چهار میلیون هکتار گندم دیم 
و یک میلیون و ۹۰۰ هزار هکتار گندم آبی اســت، 
افزود: از اواخر شهریور و ابتدای مهر، عملیات کشت 
گندم در کشور آغاز شده و تاکنون حدود ۲ میلیون 
و ۸۰۰ هزار هکتار گندم دیم و نزدیک به ۷۰۰ هزار 

هکتار گندم آبی کشت شده است.
مجری طــرح گندم وزارت جهادکشــاورزی با بیان 
اینکه عمده کشــت گندم مربوط به استان های سرد 
و معتدل ســرد است، تصریح کرد: عملیات کشت در 
اقلیم گرمســیری و مرطوب شــمال نیز آغاز شده و 
ادامه دارد. وی، پروژه جهــش تولید در دیمزارها را 
یکی از پروژه های مهم در راستای تولید پایدار گندم 
عنوان کرد و اظهار داشــت: طــرح جهش تولید در 
دیمزارها در ســال زراعی جاری در سطح ۶ میلیون 

هکتــار برای انواع محصــولات زراعی راهبردی اجرا 
می شــود و ســهم گندم در این طرح سه میلیون و 

۵۰۰ هزار هکتار است.
تدارک ۴۶۰ هزار تن بذر گندم

ســهرابی در مورد تأمین بذر گندم، گفت: برای سال 
زراعی جاری ۴۶۰ هزار تن بذر اصلاح شــده گندم 
تــدارک دیده ایم و تاکنــون ۳۰۰ هزار تن بذر میان 
کشــاورزان توزیع شده است. وی با اشاره به ضرورت 
تأمین کودهای شیمیایی، افزود: تدارک سه میلیون 
تن انواع کودهای شیمیایی شامل ۲ میلیون و ۴۰۰ 
هزار تن ازته، ۴۰۰ هزار تن کود فسفاته و ۲۲۰ هزار 
تن پتاسه توســط وزارت جهادکشاورزی برای سال 

زراعی جاری برنامه ریزی شده است.
مجری طرح گندم وزارت جهاد کشاورزی، ساماندهی 
تولید و فرآوری بذور گندم، توســعه کشــت گندم 
دوروم در اراضی دیم و آبی، توســعه مکانیزاسیون، 
تغذیه متعــادل و بهبود کیفیــت، ارتقای بهره وری 
مصرف آب، مدیریت آفــات و بیماری ها و علف های 
هرز، ایجاد مزارع دیم و آبی مشاهده ای و مقایسه ای، 

کشاورزی کم نهاده، افزایش بهره گیری از قابلیت های 
اعضــای بنیاد ملــی گندمــکاران و ارزیابی کیفیت 
تولیــد را از جملــه مهمترین پروژه هــا برای طرح 
تولید پایدار گندم برشمرد. وی تصریح کرد: از دیگر 
پروژه های مهم در دســتورالعمل طرح تولید پایدار 
گندم، مدیریت برداشــت و کنترل ضایعات، آموزش 
کارشناسان و کشــاورزان با کمک مؤسسه آموزش 
و ترویج کشــاورزی و ارزیابی تعیین سطح کشت و 
برآورد تولید و عملکرد با همکاری مشترک معاونت 

امور زراعت و مرکز آمار و فناوری اطلاعات است.
سهرابی اضافه کرد: برای اجرایی شدن این پروژه ها بر 
مواردی همچون تنظیم ادوات و ماشــین آلات پیش 
از ورود به مزارع، مصرف متعادل کودهای شیمیایی 
مدیریت عوامل خسارت زای زنده، توسعه روش های 
نوین کشت شامل کشت مستقیم در بقایای گیاهی، 
کشت روی پشته، کشت در کف جوی، توسعه آبیاری 
تیپ، اســتفاده از تجربیات کشاورزان پیشرو، رعایت 
اصول فنی کاشــت، داشت و برداشــت در استان ها 

تأکید کرده ایم.

مهر- ســید کمال هادیانفر، معــاون حمل ونقل وزیر راه و 
شهرســازی گفت: مهم ترین عامل تصادفات جاده ای عامل 
انسانی به شمار می رود، که بر اساس بررسی ها ۹۲ درصد از 

تصادفات ناشی از اشتباهات رانندگان است.
معاون حمل ونقل وزیر راه و شهرســازی با اشــاره به نبود 
همکاری کافی میــان نهادهای دولتی و خصوصی در حوزه 
تصادفات، گفت: متأسفانه در بسیاری از مواقع دستگاه های 
دولتی کــه باید در این عرصه نقــش جدی تری ایفا کنند، 

آنطور که باید درگیر نمی شوند.
وی در ادامه به وضعیت تصادفات در گذشته اشاره و تأکید 
کــرد: در دهه ۸۰، تعداد کشــته های تصادفات جاده ای در 
ایران ســالانه حدود ۲۸ هزار نفر بــود. آن زمان پیش بینی 
می شــد که اگر اقدامات اساســی صورت نگیــرد، این آمار 
به ۳۵ هزار کشــته در سال برســد. اما در آن دوره با اراده 

دولت، جلســات مکرر برگزار شــد و اصلاحات گسترده ای 
در حوزه های مختلف شــامل نوســازی ناوگان، بهســازی 
راه ها و توســعه تجهیــزات انجام شــد. ایــن اقدامات به 
کاهش تعداد کشــته ها منجر شد و در نهایت شاهد کاهش 
 از ۲۸ هــزار کشــته به حــدود ۱۶ تا ۱۷ هزار کشــته در 

سال های اخیر بودیم.
معاون حمل ونقــل وزیر راه و شهرســازی همچنین افزود: 
در حــال حاضر وضعیت به گونه ای اســت که علی رغم همه 
تلاش ها، هنوز شــاهد افزایش تصادفات هســتیم و تعداد 
کشته ها به حدود ۲۰ هزار نفر در سال رسیده است. این در 
حالی است که ســالانه ۳۶۰ هزار نفر در تصادفات مجروح 

و معلول می شــوند. این حوادث خسارتی حدود ۸ درصد از 
تولید ناخالص ملی کشور را به بار می آورد.

هادیانفر به هزینه های ناشــی از تصادفات نیز اشــاره کرد 
و گفــت: هر ســاله بیمه ها حدود ۴۵ هــزار میلیارد تومان 
خسارت به دلیل تصادفات پرداخت می کنند و این در حالی 
است که هیچ گاه محاسبه دقیقی از هزینه های معنوی ناشی 
از این حــوادث وجود ندارد. خســارت های روحی و روانی 
ناشــی از تصادفات، مانند از دســت دادن اعضای خانواده 
یا شــاهد بودن حادثه، در کشــور ما هیچ سازوکار جبرانی 
مدونی نــدارد. معــاون حمل ونقل وزیر راه و شهرســازی 
با اشــاره به نقــش مهم شــورای عالی هماهنگــی ایمنی 

حمل ونقل در کاهش تصادفات، بیان کرد: بر اســاس برنامه 
هفتم توسعه، هدف گذاری شده است که میزان کشته ها در 
تصادفات جاده ای به طور سالانه ۱۰ درصد کاهش یابد. این 
کاهــش باید تا پایان برنامه به نصف میزان کنونی برســد و 
ما امیدواریم با همکاری همه دستگاه های مرتبط، این هدف 

محقق شود.
وی همچنین تأکید کرد که ۳۲ دســتگاه دولتی مســئول 
کاهش تصادفات و ایمنی حمل ونقل در کشور هستند و این 

دستگاه ها باید به تکالیف قانونی خود عمل کنند.
هادیانفــر بــا انتقــاد از عدم همــکاری کافــی بیمه ها در 
ســرمایه گذاری برای پیشــگیری از تصادفات افزود: بیمه ها 
بایــد در این زمینــه نقش جدی تری ایفا کننــد تا بتوانند 
خسارات کمتری بپردازند و این برای خود بیمه ها نیز منافع 

اقتصادی به همراه خواهد داشت.

افغانستان:

متعهد به تکمیل خط آهن خواف-هرات هستیم

مجری طرح گندم وزارت جهاد کشاورزی خبر داد:

هدفگذاری کشت ۵/9 میلیون هکتار گندم در سال جاری

9۲ درصد از تصادفات ناشی از اشتباهات رانندگان است

امیدواری رئیس سازمان بورس به 
داشتن ۸۰ میلیون فعال بورسی

فارس- حجت اله صیدی، رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار تأکید کرد که تأمین 
مالی کوتاه مدت را به بانک و بلندمدت را به بازار سرمایه بسپاریم. وی با بیان اینکه 
بایــد تأمین مالی کوتاه مدت را به نظام بانکــی و تأمین مالی بلند مدت را به بازار 
ســرمایه بســپاریم، گفت: امید می رود در آینده نزدیک ۸۰ میلیون فعال بورســی 

داشته باشیم.
رئیس ســازمان بورس با بیان اینکه بازار سهام همیشه تلقی خوب و لذت بخشی از 
اتاق ایران داشــته،گفت: اتاق بخش واقعی و حقیقی اقتصاد اســت، بازارهای مالی 
بربخش حقیقی ســوار و امکان توسعه و انتقال مالکیت و تشکیل سرمایه را فراهم 
می کنند. او افزود: خوشــبختانه با اعضای مؤثر اتاق تعاملاتی داشــته ایم، چرا که 
اقتصاد کشورها از سوی این کشورها توسعه و گسترش پیدا می کند. صیدی با اشاره 
به نقش و اهمیت تولید بیان کرد: اگر کشــورهای منطقه و یا دیگر کشورها تولید 
ناخالص داخلی ۲۸ میلیارد دلاری و یا هزار میلیارد دلاری پیدا کرده اند، مربوط به 
موضوع تولید بوده اســت. رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار، بخشی از فشارهای 
موجود در اقتصاد کشــور را ناشــی از تحریم ها و بخش دیگر را مربوط به بهره وری 
پائین دانســت و گفت: در برنامه ۲۰ ساله قرار بود سالانه رشد اقتصادی ۸ درصدی 
داشــته باشــیم و در منطقه رتبه اول را بدســت آوریم، اما این هدف محقق نشد. 
همچنین، قرار بود در ســال ۱۴۰۴ حائز رتبه اول شویم، در حالی که از نظر اسمی 

رتبه چهارم اما از نظر شاخص قدرت خرید در رتبه سوم قرار داریم.
صیدی با بیان اینکه در دهه ۷۰ شانه به شانه کشورهای منطقه پیش رفتیم، افزود: 
در حال حاضر نرخ تشکیل سرمایه منفی شده و سرمایه گذاری ها پوشش استهلاک 
را هم نمی دهد. از این رو، دغدغه اول کشــور، بحث رشــد و تشکیل سرمایه است.
او با اشــاره به سهم کم بازار سرمایه در تشکیل ســرمایه گفت: سهم بازار سرمایه 
در تشکیل ســرمایه حداکثر یک پنجم بوده است. رئیس  ســازمان بورس و اوراق 
بهادار با تأکید بر اینکه نهادهای مالی، ناشــران و شــرکت های بورسی به سازمان 
معنا می دهند، به دلایل بی اعتمادی و نگرانی ســهامداران به بازار ســرمایه اشاره 
کرد و افزود: بخشی از بی اعتماد فعلی ناشی از نااطمینانی ها و برخی دیگر به دلیل 
موقعیت منطقه و جغرافیایی اســت اما عامل دیگر، رفتار سیاست گذاران و مجریان 

سیاسی بوده است.
او بــا تأکید بر حساســیت بازارهــای مالی توضیــح داد: قیمت اوراق به واســطه 
نااطمینانی های موجود جابجا می شود و بازار مالی با تصمیم گیری های متفاوت بازار 

مالی تحت تأثیر قرار می گیرد. 
صیــدی، رفتار اقتصاد حقیقــی را عامل دیگر این نااطمینانی ها برشــمرد و افزود: 
در صورتی که اطمینان و اعتماد نســبت به بازار ســهام وجود نداشــته باشد، بازار 
ســرمایه آسیب خواهد دید. رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار در بخش دیگری 
از صحبت هایش با اشــاره به اینکه باید تأمین مالی کوتاه مدت را به نظام بانکی و 
تأمین مالی بلند مدت را به بازار ســرمایه بسپاریم، بیان کرد: رعایت اصول حرفه ای 
از ســوی ناشران اهمیت بسزایی دارد و باعث فعالیت بهینه و سودآوری می شود اما 

در غیر این صورت شرکت متضرر می شود.
او، افزود: با توجه به ارزش بورس تهران و میزان مشــارکت عامه مردم در معاملات، 
بازار ســرمایه جایگاه خوبی در اقتصاد ایران دارد، بنابراین امید می رود، درآینده ای 
نزدیک تعداد فعالان بورســی به ۸۰ میلیون نفــر افزایش یابد.صیدی با بیان اینکه 
رفتار بخش حقیقی بورس را تحت تأثیر قرار داده، اظهار داشت: قانون اوراق بهادار 
استقلال را به رسمیت شناخته است. بخش مهم اما به رفتار افراد بستگی دارد چرا 
که ساختار بورس مستقل است. در شورای عالی بورس، از حضور شخص رئیس اتاق 
ایران محروم بودیم. استقلال شــورای بورس را به گونه ای حفظ کنیم که گویی در 

مجلس شورای اسلامی نشسته ایم و باید برای رأی گیری نظر بدهیم.



 افزایش نجومی قرارداد پرسپولیسی ها 
نسبت به فصل قبل

فارس- باشــگاه پرسپولیس نسبت به فصل 
گذشــته نزدیــک بــه ۲ برابر بــرای جذب 

بازیکنان و مربیانش هزینه کرده است.
 مجمــوع قــرارداد بازیکنــان و مربیان تیم 
فوتبال پرســپولیس در فصــل ۱۴۰۳ اعلام 
شد تا مشــخص شــود که طبق این اسناد، 
سرخ پوشــان بابت جذب بازیکنان و مربیان 
خود چقدر هزینه کرده اند.این در حالیســت 
که مقایســه ارقام انتشار یافته با رقم قرارداد 
بازیکنــان و مربیــان پرســپولیس در فصل 
گذشته، نشــان از دو برابر شدن هزینه های 

این باشــگاه داشته است!فصل گذشته باشگاه پرسپولیس در ســندی رسمی، رقم قرارداد بازیکنان و کادر 
فنی تیم فوتبال این باشــگاه در ســال ۱۴۰۲ را اعلام کرد. طبق این ســند رقم مجموع قرارداد بازیکنان 
داخلــی پرســپولیس ۲۱۶ میلیارد و ۷۸۳ میلیــون تومان، بازیکنان خارجی ۳۳ میلیــارد و ۶۸۰ میلیون 
تومــان، کادر فنــی ایرانی ۴۰ میلیارد تومــان و مربیان خارجی ۲۱ میلیــارد و ۲۰۰ میلیون تومان اعلام 
شــد.حالا و در ســال جاری، باشگاه پرســپولیس رقم قرارداد کادرفنی و بازیکنانش را اعلام کرد. براساس 
این ســند، باشگاه پرســپولیس امسال ۴۷۹ میلیارد تومان برای پایه قرارداد ۲۷ بازیکن داخلی و ۵ بازیکن 
خارجی،۶۶/۵میلیارد تومان برای پایه قرارداد مدیر تیم و ۳ عضو کادر فنی و۱۱/۵میلیارد تومان برای پایه 

قرارداد ۱۳ نفر از عوامل دیگر تیم شامل گروه پزشکی، رسانه و... هزینه کرده است.
ارقام منتشر شده نشان می دهد که باشگاه پرسپولیس رقمی بالغ بر ۲۴۶ میلیارد تومان نسبت به هزینه های 
فصل قبل در فصل جاری افزایش هزینه داشــته است.این در حالیست که هنوز رقم رسمی از سوی باشگاه 
پرســپولیس بابت درآمدهایش منتشر نشده و مشخص نیســت که میزان دخل و خرج این باشگاه به چه 

میزان با هم تناسب داشته است.

سریال »عملیات مهندسی« کلید خورد
ســریال »عملیات مهندســی« با فضــای داســتانی گروهک 
تروریستی منافقین و حضور بازیگرانی همچون یوسف تیموری، 

مریم سعادت و چند تن دیگر کلید خورد.
 این روزها برخی سریال های تلویزیون جلوی دوربین رفتند؛ دو 
روز گذشــته خبر از »قول مردونه« آمد که یک کمدی موقعیت 

است.
البتــه گمانه هایی از اســپین آفِ »لیلی با من اســت« به گوش 

می رسد.
حالا نوبت به »عملیات مهندســی« رسید که سروش محمدزاده 
آن را کارگردانی می کند و تهیه کنندگی اش را محمدرضا شفیعی 

عهده دار است.
حســین تراب نژاد که معمولاً نام او را با ســریال های معمایی و 
امنیتی دیده ایــم با فیلمنامه ای جدید تحــت عنوان »عملیات 

مهندسی« به تلویزیون می آید.
داستان این سریال درباره مبارزه با گروهک تروریستی منافقین 

در دهه ۶۰ است.
یوسف تیموری، مریم سعادت، خیام کاشانی، ساره رشیدی، یاسمن 

 معاوی و... از جمله بازیگرانی اند که در سریال »عملیات مهندسی«
هنرنمایی می کنند.

پیش از این چند بازیگر کمدی در سریال ها و فیلم های مربوط به 

ماجرای گروهک تروریستی منافقین را ایفای نقش 
 کرده اند و بعد از جواد عزتی در »ماجرای نیمروز«

و نادر سلیمانی در »ضد« احتمالاً یوسف تیموری 
با نقشــی متفاوت در »عملیات مهندسی« ایفای 

نقش کند.
البته او در سریال »رهایم نکن« یک نقش جدّی را 
بازی می کرد و پیش از این هم در »غافل« او با یک 
تیپِ متفاوتــی جلوی دوربین منوچهر هادی رفته 
بود. احتمالاً در کنار مریم ســعادت که نقش های 
جــدّی را توأمان با کارهای کمــدی تجربه کرده 
 اســت، اتفاقی جدید را در »عملیات مهندســی« 

رقم بزنند.
این سریال محصول گروه تولیدات حادثه ای مرکز 
ســیمافیلم اســت که قرار اســت در ۱۵ قسمت 

ساخته شود.
خبرهایی از پخش این سریال در دهه فجر به گوش می رسد باید 

دید مراحل تولید »عملیات مهندسی« به کجا خواهد رسید؟

ســریال »صورت فلکی« با گویندگی ۲۴ نفر از گویندگان 
گفتــار فیلــم در واحد دوبــلاژ اداره کل تأمین و رســانه 

بین الملل سیما دوبله شد.
این سریال در ژانر علمی  تخیلی و هیجانی محصول آمریکا 

در سال ۲۰۲۴ قرار است از شبکه چهار پخش شود.
مدیر دوبله این سریال سعید شیخ زاده و صدابردار آن سهیل 
عابدی اســت. شــیلا آژیر، رضا آفتابی، رضا الماسی، امیر 
حکیمی، مریم رادپور، ســیما رستگاران، منوچهر زنده دل، 
لادن ســلطان پناه، ابوالفضل شاه بهرامی، مریم شاهرودی، 
زهره شــکوفنده، مرضیه صفی خانی، مهسا عرفانی، نغمه 
عزیزی پور، حســن کاخی، امیر بهرام کاویانپور، امیر صالح 
کسروی، نســرین کوچک خانی، کسری کیانی، اکبر منانی، 
امیر منوچهری، غلامرضا مهرزادیان، صنم نکواقبال و سعید 
شیخ زاده صداپیشه های این اثر بوده اند.این سریال داستان 
فضانوردی اســت که پس از یک حادثه در ایستگاه فضایی، 

به شکل معجزه آسایی به زمین باز می گردد و با خود دستگاه 
آزمایش اتم ســرد را که حاوی آزمایش های پیشرفته ای از 
فیزیک کوانتوم است را نیز می آورد. پس از بازگشت اما این 
فضانورد تجربیات عجیبی را پشــت سر می گذارد که نشان 

از جابه جاشدن دو دنیای موازی و برخی افراد آن است.
ســریال داســتان پیچیده اما جذابــی دارد و بــا این که 
ریتم نســبتاً کندی دارد اما با ایجــاد ابهامات و معماها و 

ه تعلیق هایی بیننده را با خود  ا همــر
می سازد و به ویژه می تواند 

آثار  دوســتداران  برای 
علمی تخیلی جذابیت 

خاصی داشته باشد.

این روزها ســریال »پایتخت« مراحل تولید خود را در 
حالی سپری می کند که هنوز به طور رسمی اعلام نشده 
است که حاضران و غایبان این سریال کدام بازیگرانند.

این روزها ســریال »پایتخت« مراحل تولید خود را در 
حالی ســپری می کند که هنوز به طور رسمی فهرســت 
بازیگران این ســریال اعلام نشده  و اغلب خبرهایی که 
دست به دست می شــود، در صفحات مجازی بازیگران 

بوده است. 
بهرام افشــاری یکی از آن بازیگرانی اســت که انتشــار 
عکســی از او در پایتخــت ۷ گمانه ها را برای حضورش 
تقویت کرد. چندی پیش خبرهایی از نبود بهرام افشاری 
در فصل هفتم سریال »پایتخت« در رسانه ها منتشر شد 
که با واکنش بســیاری از کاربران همراه بود اما چندی 
بعد، خبر خوشی برای طرفداران »پایتخت« منتشر شد 
و یک عکس از بهرام افشاری کنار هنرمندان »پایتخت« 
لو رفت که اینگونه برداشــت شــد آقای بازیگر به جمع 

بازیگران فصل جدید این سریال پیوسته است. 
افشــاری از »پایتخت ۵« به این گروه پیوســت و نقش 
تاثیرگذاری در موفقیت تیم داشــت. او که این روزها به 
عنوان سوپراستار فیلم های کمدی شناخته می شود، در 
حقیقت با بازی در سریال »پایتخت« بود که به شهرت 
رسید و طبق پیش بینی های خودش که عنوان کرده بود 
حضورش در »پایتخت ۵« تأثیر زیادی در سرنوشــتش 
خواهد داشــت، پس از رفتن مقابل دوربین ســیروس 
مقدم به موفقیت دســت یافت. اینچنین بود که کاراکتر 
»بهتاش فریبا« به عنوان یکی از شــخصیت های اصلی 
در »پایتخــت« ادامه یافت و به فصل بعد یعنی ششــم 

هم رسید.

این بازیگر درباره  چگونگی انتخابش برای بازی در سریال 
»پایتخت« گفته بود: با وجود اینکه بســیاری قد من را 
مشکل ساز می دانستند و در اغلب کارها می گفتند وقتی 
قرار اســت از تو و بازیگر مقابل، نمــای دونفره بگیریم، 
صحنه قناس می شود، زیبا نیست  و برای خیلی کارها به 
این دلیل من را رد کردند اما  محســن تنابنده به واسطه 
شــناخت و تعریف هایی که از من شــنیده بود، به کار 
دعوتم کــرد. بهتاش هم خیلی زود با خانواده هماهنگ 
شــد. انگار از ابتدای ســریال »پایتخت« این شخصیت 

حضور داشت. به قول معروف سربار مجموعه نبود.
اما در شــرایطی که تا امــروز حدس و گمــان درباره  

حضور و یا فقدان بازیگران اصلی در فصل هفتم سریال 
»پایتخت«، به واســطه برخی تصاویری بوده که توسط 
خود بازیگران مجموعه در فضای مجازی منتشــر شده 
است اما طی هفته های اخیر ویدئویی از سوی تلویزیون 
منتشــر شد که با احتســاب عکس های فضای مجازی، 
حضور محســن تنابنده، بهرام افشاری، احمد مهران فر، 
هومن حاجی عبداللهی، هدایت هاشمی، ریما رامین فر و 
نسرین نصرتی، در این مجموعه قطعی به نظر می رسد.

هرچند پیشتر هومن حاجی عبداللهی با انتشار تصاویری 
از پشت صحنه ســریال، به برخی بازیگران فصل هفتم 

»پایتخت« اشاره کرده بود. 

اصلًا خبر کلیدی آغاز ساخت پایتخت هفت را هم خود 
او منتشــر کرد؛ وقتی عکس رنگینکی را گذاشت که در 
پشت صحنه سریال درست شده بود و با آن نوشته شده 

بود »پایتخت ۷«. 
و اما علیرضا خمســه هم یکی از شخصیت های جذاب 
این ســریال بود که در پنج فصــل اول پایتخت حضور 
داشت و در داســتان »پایتخت ۶«، فوت کرد و اعضای 

بدن او، اهدا شد.
این بازیگر با اشــاره به حذف خــود از »پایتخت« این 
چنین گفته بود: »زمانی که در جلســه ای دور هم جمع 
شدیم خدابیامرز خشــایار الوند به من گفت ما دوست 
داریــم باباپنجعلــی را بکُشــیم و از روحش اســتفاده 
کنیــم و این امــکان را به تو که بازیگر هســتی بدهیم 
در موقعیت هــای مختلف ظاهر شــوی و نقش روح آن 

را بازی کنی.
خمسه درباره  ادامه دار بودن کاراکتر »باباپنجعلی« گفته 
بود: من خودم به این باور رسیده بودم باباپنجعلی دیگر 
خســته کننده شده است اما با حاشــیه قرار گرفتن این 
شــخصیت هم مخالف بودم. در مقابــل از این ایده که 
روح آن برگردد و در موقعیت های متفاوت ظاهر شــود 

استقبال کردم.«
او اخیــراً گفته بود که دربــاره حضورش در فصل هفتم 
پایتخــت خبر جدی ندارد با این حــال مهدی نقویان، 
رئیس مرکزسیمافیلم به تازگی درباره  حضور این بازیگر 
این چنین گفته بود: ورود این شــخصیت به »پایتخت« 
پرونده بسته ای نیســت و تیم سازنده تلاش می کند به 
بهترین شــکل این شخصیت را بیاورد ولی هنوز چیزی 

مشخص نیست.
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»دشت می خواند« مسافر اتریش شدحاضران و غایبان »پایتخت ۷« کدامند؟

فیلم کوتاه »دشت می خواند« به نویسندگی و کارگردانی گیتا فیضی و تهیه کنندگی دیمن 
 زندی، به بیست و ششمین دوره جشنواره بین المللی فیلم یوکی در کشور اتریش راه یافت.
جشــنواره بین المللی فیلم یوکی )YOUKI(، در سال ۱۹۹۸ تأسیس شد. این رویداد از 
تازه واردان به صنعت فیلم حمایت می کند و فرصت های آموزشی رسانه ای را برای مدارس 
ارائه داده و الهام بخش کودکان و جوانان در مورد ســینما و فیلم است. بیست و ششمین 
دوره این رویداد ســینمایی از ۱۹ تا ۲۳ نوامبــر ۲۰۲۴ )۲۹ آبان  تا ۳ آذرماه ۱۴۰۳( در 
کشــور اتریش برگزار خواهد شد.  »دشــت می خواند« پیش ازاین، موفق به کسب جایزه 
بزرگ بیســتمین دوره جشــنواره بین المللی فیلم »Early Bird« بلغارستان، دو جایزه 
بهترین فیلــم به زبان کردی و بهترین فیلم کوتــاه »Mitosfilm« از چهاردهمین دوره 
جشــنواره فیلم کردی برلین، جایزه بهترین فیلم بخش سرزمین های نامرئی از چهارمین 
دوره جشــنواره فیلم »Son of a Pitch«  ایتالیا و جایزه بهترین موســیقی بیســتمین 
دوره جشــنواره نهال و حضور در دهمین دوره جشنواره دانشجویی ساکاریا، سومین دوره 

جشنواره »Kaaffilm« و جشنواره های داخلی عباس کیارستمی و ایسفا شده است.
در خلاصه داســتان »دشت می خواند« آمده اســت: در میان روزمرگی های زندگی دختر 

چوپانی، گرگ به گله حمله می کند. این حمله، منجر به تصمیمی مهم برای او می شود.
دریا کاکایی، افشــین خدری، سارا احمدنژاد، سامان ساعد موچشی در این فیلم به ایفای 
نقش پرداخته اند و مجموعه دریچه سینما، مسئولیت پخش بین المللی اثر را به عهده دارد.

آغاز اکران »شنگول و منگول« از فردا

در آســتانه آغاز اکران انیمیشن سینمایی »شــنگول و منگول« پوستر رسمی این انیمیشن 
ســینمایی رونمایی شد. انیمیشن سینمایی »شــنگول و منگول« ساخته کیانوش و فرزاد 
دالوند و تهیه کنندگی داریوش دالوند و سارا امامی که در سی و ششمین جشنواره کودکان و 
نوجوانان اصفهان پروانه زرین بهترین کارگردانی جشنواره را از آن خود کرد. این انیمیشن که 
با استقبال مخاطبان در جشنواره همراه شده بود از فردا در سینماهای سراسر کشور به اکران 
عمومی درآید.فیلمنامه این انیمیشن با اقتباسی آزاد از داستان فولکلور »شنگول و منگول« 
 به نویسندگی کیانوش دالوند با مشارکت نویسندگان آمریکایی و کانادایی نوشته شده است.

سینما

ورزش

ایرنــا- درحالی تیم ملی بــرای صعود به 
جام جهانی به حداقــل ۶ امتیاز از ۱۵امتیاز 
باقی مانده احتیاج دارد که با توجه به فاصله 
امتیازی تیم ها در گروه A، تیم ملی خواهد 
توانست به رکورد سریعترین صعود که دوره 
پیش با سرمربی کروات و در فاصله ۳ هفته 
تا پایان مســابقات ثبت شد، برسد.تیم ملی 
فوتبال کشــورمان، این روزها در بیشــکک 
تمریناتــش را پیگیری می کند تا آماده بازی 
عصر امروز با قرقیزســتان در هفته ششــم 
امیر  انتخابی جام جهانی شــود. شــاگردان 
 قلعه نویی با ۴ برد و یک تساوی و ۱۳ امتیاز، 
صدرنشــین جدول گروه A هستند و فاصله 
زیادی با صعــود به جام جهانــی ۲۰۲۶ به 

عنوان یکی از دو تیم برتر گروه ندارند.
در فاصله ۵ هفته تا پایان مرحله سوم انتخابی 
 جام جهانــی و در پایان دور رفــت، ایران با
۱۳امتیاز، ازبکســتان با ۱۰امتیاز، امارات با 
 ۷امتیاز، قطر با ۷ امتیاز، قرقیزستان با ۳ امتیاز 
و کره شــمالی بــا ۲امتیــاز در رده های اول 

تا ششــم گروه هســتند. با توجه به افزایش 
ســهمیه های آســیا در جام جهانی به ۸ تیم 
برای اولین جام جهانــی ۴۸ تیمی، تیم های 
اول و دوم مرحلــه ســوم گروهی به صورت 
مســتقیم ســهمیه می گیرند و می توانند با 

قطعی کردن صعودشــان در یک سال و نیم 
باقی مانده تا جام جهانی، تنها به فکر حضور 

موفق در این رقابت ها باشند.
  ۱۰ از ۱۵ برای صعود

با توجه به فاصله امتیــازی با تیم های دوم، 

سوم و چهارم، تیم کشورمان برای صعود به 
جام جهانی به تنها ۱۰ امتیاز از ۵ دیدار باقی 

مانده نیاز دارد.
بــا توجه بــه فاصله ۷ امتیازی بــا تیم دوم 
و ســوم و بــا ایــن پیش فرض کــه اگر در 
هفته های پیش رو امارات و قطر امتیاز کامل 
مسابقات شــان را بگیرند و امتیازی از دست 
 ندهنــد، تیم کشــورمان می توانــد با ۳ برد

 و یک مساوی و کسب ۱۰ امتیاز از ۱۵ امتیاز 
راهی  مســتقیم  بــه صــورت  باقی مانــده 

جام جهانی شود.
بــا این پیش فرض، تیم کشــورمان در بازی 
هفتــه نهم که ۱۵خــرداد ســال آینده در 
دوحه برگزار می شود، می تواند جشن صعود 
به جام جهانی را بگیرد. در چنین شــرایطی 
جشــن صعود تیم ملی در خــارج از ایران 

برگزار خواهد شد. 
بــا این حال در صورتی که قطر و امارات، در 
هفته هــای پیش رو امتیاز از دســت بدهند، 
تیم کشــورمان هم بتواند روند بردهایش را 

ادامه بدهد، صعود ایران جلوتر خواهد افتاد 
و این احتمال وجود دارد که در نوروز ســال 
 آینده، بازی هفته هشــتم برابر ازبکستان در 
۵ فروردین به جشــن صعود تیم ملی ختم 

شود.
البته همه این ها پیش بینی هایی اســت که 
با توجه به شــرایط جدول و همچنین ادامه 

همین رویه فعلی تیم ملی صورت می گیرد.
  رکورد اسکوچیچ شکسته نمی شود

تیم ملی در دوره گذشــته با هدایت دراگان 
 اسکوچیچ توانست با کسب ۱۹ امتیاز از ۷ بازی 
و پس از برد یک بر صفر مقابل عراق در هفته 
هفتم در روز ۷ بهمن ماه ۱۴۰۰، سریع ترین 
 صعــود ایــران در ادوار تاریخ جــام جهانی 
را ثبــت کند و در فاصله ســه هفته تا پایان 

مرحله نهایی، بلیط قطر را رزرو کند. 
۳ ســال پــس از آن صعــود هیجان انگیز با 
اســکوچیچ، امیر قلعه نویی کار راحتی برای 
رسیدن به رکورد سرمربی کروات ندارد؛ هر 
چند روی کاغذ این مسئله امکان پذیر است. 

فارس- حمید درخشــان، بازیکن اســبق تیم ملی فوتبال 
گفــت: با چه برنامــه و فرآیندی به دنبال صعــود از مرحله 

گروهی در جام جهانی هستیم؟
حمید درخشــان در مورد دیدار تیم ایران با قرقیزستان در 
مقدماتی جام جهانی اظهار داشت: تیم ملی فوتبال کشورمان 
مقابل تیم هایی مثل کره شمالی یا قرقیزستان مشکلی ندارد 
از ســد این تیم ها به راحتی عبور می کند. مشکل ما در جام 
جهانی خواهد بود جایی که دیگر بازیکنی شاید نتواند نتیجه 
را تغییر بدهد و فرشته نجات تیم ملی شود. اکنون با ستاره ها 
و داشــته هایمان تیم ملی تا اینجا آمده و به جام جهانی هم 
صعود می کنیم. وی افزود: حضور در جام جهانی شاید دیگر 
برای فوتبال ما دســتاورد مهمی نباشد و باید ببینیم که آنجا 
 چه می خواهیم بکنیم؟! از چه طریقــی می توانیم بازی های 

خوبی در جام جهانی ارائه بدهیم. 

بــه نظرم ایــن دوره هم به جام جهانی خواهیــم رفت اما با 
واقعیت های تلخی روبه رو هستیم.

درخشان با اشــاره به وضعیت سخت افزاری و امکاناتی سایر 
کشــورها در جام جهانی گفت: چرا فکــر می کنید باید تیم 
ملــی در جام جهانی از گروهش صعود کنــد؟! با چه برنامه 
و فرآینــدی به دنبال صعود از مرحله گروهی در جام جهانی 
هســتیم؟ نباید خودمــان را گول بزنیم! یادمــان نرود جام 
جهانی عرصه حضور بهترین و باکیفیت ترین تیم ها، بازیکنان 
و کارکشته ترین مربیان فوتبال است. از همه مهم تر تیم های 
حاضر در این رقابت ها از نظر تدارک، زیرساخت ها و امکانات 
اصلا قابل قیاس با تیم ملی فوتبال کشورمان نیستند بنابراین 
قرار اســت در جام جهانی معجزه شــود و اگر مثلا با پرتغال 
همگروه شــویم انتظار دارید با این امکانات و زیرســاخت ها 
در فوتبــال بتوانیم پرتغال را شکســت بدهیم؟ بنابراین باید 
از حضور و صعود در جام جهانی خوشــحال باشیم.سرمربی 
اســبق پرســپولیس در مورد اینکه در این یک ســال و نیم 
تا شــروع جام جهانی می توانیم اوضــاع را بهتر کنیم، گفت: 
بعید است! در این مدت بهترین کاری که شاید بتوانیم انجام 
بدهیــم ۵ بــازی تدارکاتی برای تیم ملی بــا حریفانی مثل 
آنگولا، امارات و بورکینافسو است. تیم های ما برای تمرین و 
مسابقه زمین باکیفیت ندارند، زیر ساخت ها و امکانات ما در 
فوتبال خوب نیســت چه برنامه ای داریم که بخواهیم آن را 
توســعه بدهیم بنابراین باید از صعود و حضور در جام جهانی 

خرسند و راضی باشیم.

نگاهی به احتمالات صعود زودهنگام به جام جهانی؛

 قلعه نویی به اسکوچیچ می رسد؟
»حاج صفی«،  رکورددار بیشترین برد در تیم ملی

ایسنا- فدراسیون تاریخ و آمار 
بیشترین  با  بازیکنان  فهرســت 
برد را اعلام کرده اســت که نام 
احســان حاج صفی نیــز در آن 

دیده می شود.
کریســتیانو رونالدو بــا پیروزی 
در لیــگ ملت های اروپــا برابر 
با  لهســتان به رکورد ۱۳۲ برد 
پیراهن تیم ملی پرتغال رسید و 
از هم تیمی پیشین خود در رئال 

مادرید، یعنی سرخیو راموس عبور کرد. 
نکته جالب فهرســت بیشترین برد در بازی های ملی، حضور احسان حاج صفی است که با 

۹۰ برد در رده بیستم قرار دارد.
این در شــرایطی است که بازیکن ایرانی آ.ا.ک بعد از جام ملت ها دیگر به اردوی تیم ملی 

ایران دعوت نشده است.
حاج صفی هفته قبل توانســت برای آ.ا.ک گلزنی کند و به عنوان بهترین بازیکن هفته در 
لیگ یونان انتخاب شد. در رده دوم زلسون مارتینس از المپیاکوس با ۳۵.۱ امتیاز قرار دارد 

و پاناژوتیس ویچوس از لواداکو با ۳۴ امتیاز در رده سوم قرار گرفت.
سایت اســپورتال یونان نیز با تمجید از درخشش این بازیکن نوشت: بازیکن ایرانی اکنون 

در ۳۴ سالگی انعطاف خود را برای تطبیق با نیازهای تیم نشان می دهد.
 او تاکنون در هشت بازی )چهار بازی در مقدماتی لیگ کنفرانس و چهار بازی در سوپرلیگ ( 
به طور میانگین ســه تکل موفق در هر بازی انجام داده و ثبات در خط دفاعی را افزایش 
داده اســت. علاوه بر این، توانایی او در خلق موقعیت ، او را به بازیکن کلیدی آ.ا.ک تبدیل 

کرده است.

ووشوکاران فسایی 
قهرمان مسابقات تخصصی تالو بانوان استان فارس

مسابقات قهرمانی و استعدادیابی 
تخصصــی تالو اســتان فارس در 
بخــش بانــوان بــا قهرمانی تیم 
شینگی چوان و فنزی چوان فسا 

پایان یافت.
 این رقابت ها در آکادمی تخصصی 
ووشو استان فارس با حضور بیش 
از ۳۰۰ نفــر شــرکت کننده از 

سراسر استان برگزار شد.
در پایان نتایج ایــن رقابت ها به 

شرح زیر اعلام شد.
مقام اول: تیم شینگی چوان و فنزی چوان فسا به مربیگری سمیه و طاهره بنایی

مقام دوم: تیم سیولوم پای هوپگار شیراز به مربیگری شیما خضری
مقام سوم: تیم خواچوان شیراز به مربیگری نجمه قبادی

بر سکوی اول تا سوم قرار گرفتند
همچنین شهره فریدونی، محبوبه محمدی و فائزه محمدی به عنوان مربیان برتر و طاهره 

بنائی، سحر طاهری و آیدا محمدی داوران برتر این مسابقات شناخته شدند.

حضور 2 نوجوان فارس در اردوی تیم ملی ژیمناستیک هنری

در اردوی منتخبیــن ژیمناســتیک هنری پســران کشــور، آبتین ارجمنــدی و ایمان 
رحیمی ژیمناســت های نوجوانان فارس به همراه رضا زیارتی مربی توانمند اســتان در این 
 اردو حضور دارند. اردوی منتخبین نوجوانان ژیمناســتیک هنری پســران کشور از تاریخ

۲۶ الی ۲۹ آبان ماه ۱۴۰۳ در تهران در حال برگزاری است.

منتظر معجزه از تیم ملی در جام جهانی نباشید 

»صورت فلکی« روی آنتن شبکه چهار
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 شهردار منطقه یک شیراز خبرداد: 
آماده سازی بستر کاشت و کاشت گل های فصلی 

پاییزی در منطقه 
جهان بین میرزایی، شــهردار منطقه یک شــیراز گفت: در راستای بهبود 
زیبایی بصری و ارتقای فضای ســبز شــهری، برنامه گســترده ای برای 
آماده سازی بسترهای کاشت و کاشــت گل های فصلی پاییزی در سطح 

محدوده منطقه آغاز شده است.
میرزایی گفت: با توجه به تغییر فصل و شرایط آب وهوایی پاییزی، کاشت 
گل های فصلی مانند بنفشه، شب بو، قرنفل، همیشه بهار، میمون، آنمون، 
مینــا چمنی، گل کلم، داوودی در نقاط مختلف این منطقه در دســتور 
کار قرار گرفته اســت. این گونه ها به دلیل مقاومت بالا در برابر تغییرات 
دمایــی و زیبایی منحصر به فرد، انتخاب شــده اند تا در طول فصل پاییز 
فضای شــهری را رنگارنگ و شــاداب نگه دارند. وی افزود: پیش از آغاز 
گل کاری ها، عملیات آماده ســازی بستر شامل پاک سازی، تقویت خاک با 
اســتفاده از کودهای ارگانیک، و اصلاح ساختار خاک در مناطق مختلف 
انجام شده است. همچنین طراحی کاشــت به گونه ای برنامه ریزی شده 
که هماهنگی میان رنگ ها و نوع گل ها به زیبایی و جذابیت بیشتر منجر 

شود.
میرزایــی افزود: این طرح در معابــر، میادین، پارک ها و فضاهای عمومی 
 منطقــه یک بــا هدف تلطیف فضای شــهری و ایجاد مناظــری دلپذیر 
برای شــهروندان اجرا می شود که شــامل اقدامات گسترده ای در زمینه 
گل کاری های پاییزه اســت اجرا می شــود. شــهردار منطقه یک با تأکید 
بر اهمیــت فضای ســبز در بهبود کیفیــت زندگی شــهروندان، اعلام 
کرد: ایــن پروژه در کنار ســایر اقدامات توســعه فضای ســبز منطقه، 
از جملــه کاشــت درخت و درختچه هــای مقاوم، ادامه خواهد داشــت 
و انتظــار می رود ایــن اقدامات تأثیــر مثبتی در افزایــش رضایتمندی 
 شــهروندان و کاهــش آلودگی هــای بصری در منطقه داشــته باشــد.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان فارس:
اجرای طرح جهش تولید 

در ۲۷۰ هزار هکتار از دیمزار های فارس
مجتبی  ســبحان-  گــزارش  به 
دهقان پــور، رئیــس ســازمان جهاد 
 کشاورزی استان فارس از برنامه ریزی
اجرای طرح جهش تولید در دیمزار ها 
برای سومین سال در این استان خبر 
داد و گفت: سطح کشت ابلاغ شده به 
استان فارس برای سال زراعی جاری 
۲۷۰ هزار هکتار است. دهقان پور در 
همایش ملی طرح جهــش تولید در 
دیمزار های اســتان فارس بیان کرد: 

براســاس این برنامه ۱۷شهرســتان این استان متناســب با ظرفیت های 
اقلیمی خود اقدام به کشت محصولات کشاورزی خواهند کرد. به گفته این 
مقام مســئول؛ گندم، جو، دانه های روغنی، محصولات علوفه ای، گیاهان 
 دارویی و برخی از حبوبات از جمله محصولاتی هستند که اقدام به کشت آنها 
خواهد شد. دهقان پور با اشاره به اینکه رویکرد وزارت جهاد کشاورزی در 
اجرای طرح جهش تولید در دیمزار ها استفاده از آب باران به عنوان یکی 
از نعمت های الهی است، افزود: ما به دنبال این هستیم که با رعایت مسائل 
فنی و به زراعی و اصول کاشــت، داشــت و برداشت به تولید محصولات 
کشــاورزی در دیمزار ها کمک کنیم. او تأکید کرد: حمایت از کشاورزان 
شــرکت کننده در این طرح چه از لحاظ مســائل فنی و چه مسائل مالی 
و اعتباری از دیگر اهدافی اســت که دنبال می شود و در این زمینه ارائه 
تســهیلات خرید ادوات مخصوص دیم کاری با کارمزد ۴درصد از جمله 
اقداماتی بود که در ســال گذشته انجام شد.این مقام مسئول خاطرنشان 
کرد: تســهیلات خرید ادوات اراضی دیم، سال گذشته با همکاری ستاد 
اجرایی فرمان حضرت امام )ره( توســط بانک ملی انجام شــد که سقف 
خریــد برای هر بهره بــردار مبلغ ۱۵۰میلیون تومان و متناســب با نیاز 

کشاورزان بود.
رئیس سازمان جهاد کشــاورزی استان فارس افزود: امسال به دنبال این 
هســتیم که با توجه به نیاز متقاضیان بتوانیم ســطح تسهیلات را بالاتر 
ببریم، در مورد بیمه محصولات کشاورزی نیز به عنوان یک ابزار مدیریت 
ریسک، برنامه ریزی ما به صورتی است که کشاورزان دیم کار در صورت 

عدم نزول باران رحمت الهی متحمل کمترین زیان شوند.

با هدف پیش بینی دقیق تر زلزله انجام شد؛
تجهیز فارس به ۱۹ دستگاه شتاب نگار

به گزارش ســبحان- غلامرضا غلامی، مدیرکل ستاد مدیریت بحران 
اســتانداری فارس گفت: با تفاهم با وزارت راه و شهرسازی مقرر شد ۱۹ 
زلزله نگار در این اســتان نصب شــود. غلامی  افزود: به علت قرار گرفتن 
شیراز روی گسل، ۵ شــتاب نگار در این کلان شهر نصب خواهد شد. وی 
با تصریح اینکه این زلزله نگار ها در مناطق شــمال، جنوب، شــرق، غرب 
و مرکز شــیراز نصب خواهد شــد، گفت: نصب این شــتاب نگار ها سبب 
 می شود که بتوانیم آمار ها و پیش بینی های مربوط به زلزله را در استان به 
صورت مستقل داشته باشــیم. مدیرکل ستاد مدیریت بحران استانداری 
فــارس بیان کرد: در راســتای ایــن تفاهم نامه، شــهرداری های مناطق 
جنوب و جنوب شــرق اســتان و همچنین شــیراز باید زیرساخت های 
 نصب شــتاب نگار ها و وزارت راه و شهرسازی هم دستگاه های شتاب نگار 
 را مهیا کنند. طبق اعلام مؤسسه ژئوفیزیک دانشگاه تهران از ۱۹ تا ۲۵ آبان امسال

۹ زمین لرزه در استان فارس روی داد.

جایگاه های سوخت 
به ۲ سامانه پرداخت الکترونیکی مجهز می شوند

به گزارش سبحان- کرامت ویس کرمی، مدیرعامل شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی گفت: به زودی با توجه به مشکلات ایجاد شده در حوزه 
پرداخت الکترونیکی جایگاه های ســوخت به ۲ ســامانه پرداختی مجهز 
می شوند. مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی با بیان اینکه تکرار 
بروز نقض فنی در سامانه پرداخت الکترونیکی  بهای سوخت  در جایگاه ها 
باعث شد که به فکر تجهیز این سامانه پرداختی باشیم، گفت: در این زمینه 
سامانه پرداخت الکترونیکی بانک ملی وارد شده و در مرحله اول  ساخت 
 6هزار دســتگاه پرداخت الکترونیکی را دردستور کار خود قرار داده است.

وی ادامه داد: سری اولی این اقدام ابلاغ شده و جایگاه های عرضه سوخت 
را به سامانه پرداخت الکترونیکی بانک ملی مجهز می کنیم تا تنها با یک 

سامانه جایگاه ها مواجه نباشند. 

ایجاد سابقه تحصیلی 
برای آزمون سراسری سال آینده الزامی  است

به گزارش سبحان- محســن زارعی، رئیــس مرکز ارزشیابی و تضمین 
کیفیت آموزش و پرورش با بیان اینکه دیپلمه های ســال ۱۴۰۲ و قبل از 
آن برای شرکت در آزمون سراسری سال آینده حتماً باید سابقه تحصیلی 
ایجاد کنند، گفت: دیپلمه های امســال نیز می توانند برای شرکت دوباره 
در آزمون سراســری، فقط یکبار معدل خود را در امتحانات نهایی ســال 
آینــده ترمیم کنند. زارعی با بیان اینکه زمانــی که فراخوان برای ایجاد 
سابقه تحصیلی داده می شود باید ثبت نام انجام شود، گفت: افراد همزمان 
در آزمون های خردادماه ســال جاری شــرکت می کنند.وی با بیان اینکه 
برای دروس موثر باید ثبت نام انجام شــود، افزود: این دروس موثر شامل 
دروس عمومی  و برخی از دروس تخصصی اســت که هر کدام سهمی  را 
در ۲۰ درصد تولید می کنند.زارعی با بیان اینکه برای عزیزانی که در پایه 
دوازدهم ســابقه تحصیلی دارند این امکان فراهم شده که در ترمیم نمره 
اقدام کنند، ادامه داد: اطلاع رســانی جهت انجام ثبت نام صورت می گیرد 

که به صورت الکترونیکی است.

به گزارش سبحان- ناصر رضایی، مدیرکل راه 
و شهرسازی فارس بیان کرد: بانک ها تاکنون در 
بحث پرداخت تسهیلات نهضت ملی مسکن فقط 
به بخشــی از تعهد خود عمل و فقط ۲۰ درصد 

این تسهیلات را پرداخت کرده اند.
رضایی در شورای مسکن استان فارس در شیراز 
اظهار کرد: از ۱۰۰ هزار میلیارد ریالی که تا امروز 
توسط مردم برای طرح نهضت ملی مسکن آورده 
شده، تاکنون ۷۳ هزار و ۹۱۰ میلیارد ریال یعنی 
۷۳ درصد آن برداشــت شده است و از مبلغ کل 
تســهیلاتی که بانک ها باید پرداخت می کردند، 
 فقــط ۲۹ هــزار و ۹۷۰ میلیــارد ریــال یعنی

۳۰ درصد تعهدات خود را پرداخت کرده اند.
وی ادامــه داد: بعد از ابــلاغ قانون جهش تولید 
مســکن بر مبنای طرح جامع مسکن، سهم هر 

استان در تأمین زمین مشخص و ابلاغ شد.
رضایی با بیان اینکه در استان فارس در مجموع 
۴۸۷ هزار نفر اقــدام به ثبت نام در طرح نهضت 
ملی مسکن کردند، گفت: بر مبنای شاخص هایی 
مشخص شــده، ۱۷۵ هزار نفر مشمول دریافت 

مسکن شدند.
مدیرکل راه و شهرســازی فارس تصریح کرد: از 
 ۱۷۵هزار نفر متقاضی مشمول نیز جمعا ۸۰ هزار 
نفر واریز وجه اول به مبلــغ ۴۰۰ میلیون ریال 
را انجــام دادند که برای ۷۹ هزار نفرشــان نیز 

تخصیص پروژه اتفاق افتاد.
رضایی افزود: یکی از بزرگترین مشــکلاتی که با 
آن مواجه هستیم این است که تا امروز از آورده 
 ۱۰۰ هزار میلیارد ریالی مردم برای ساخت و ساز 
اســتفاده کرده ایم و مبلغی که برای بانک ها در 
قالب پرداخت تسهیلات در نظر گرفته شده بود، 

محقق نشده است.

وی ادامــه داد: در مجموع ۲6 بانک در کشــور 
موظف به پرداخت تســهیلات طرح نهضت ملی 
مسکن شــده بودند که در کل کشور ۸ بانک و 
در اســتان فارس فقط ۲ بانک )ملی و مسکن( 

تسهیلات مدنظر را تأمین کرده اند.
رضایــی اظهار کرد: تا امروز ســاخت حدود ۸۰ 
 هــزار واحد نهضت ملی مســکن را در اســتان
)به جز لارســتان( آغاز کرده ایــم که با توجه به 
آورده ۱۰۰ هــزار میلیــارد ریالی مردم می توان 
نتیجه گرفت که تا کنون به ازای هر متر مربع از 
پروژه های نهضت ملی مسکن، ۱۰ میلیون ریال 

تخصیص یافته است.
مدیرکل راه و شهرسازی فارس درخصوص مبلغ 
قرارداده ساخت به ازای هر مترمربع، گفت: مبلغ 
قرادادهای ما امروز از متــری ۲۵ میلیون ریال 
شروع می شــود و تا متری ۸۰ میلیون ریال نیز 
می رسد، این در حالی اســت که امروز متوسط 
ســاخت بین۱۲۰تا۱۵۰میلیون ریال متناســب 
با تعــداد طبقات در مرحله ســاخت پیش بینی 

می شود.
رضایی افــزود: امروز از ۱۷۵هــزار واحدی که 
در اســتان داریم تقریباً بــه ۱۰ درصد آنها وام 
پرداخت شــده و ۹۰درصد پراخت نشــده و از 
آورده های مردم اســتفاده می کنیم و این باعث 
شــده که پروژه ها با کُندی پیش برود و با توجه 
به شــروع عملیات اجرایی پروژه ها که نیمه دوم 
ســال گذشته بوده، متوسط پیشرفت فیزیکی ما 

۳۵درصد است.
وی ادامه داد: در برخی ســایت های مســکن در 
 مرحله اتمام و نما قرار داریم و حدود ۱۰۰۰ واحد

نیز تا پایان امسال آماده واگذاری می شود.
رضایی تصریح کــرد: در کنار تأمین زمین برای 

طرح نهضت ملی مســکن، در موضوعات دیگری 
از جملــه بحث قانون جامــع ایثارگران، جوانی 
جمعیت و اقشار ویژه نیز تأمین زمین داشته ایم.
  فارس، رتبه نخست تأمین زمین طرح نهضت 

ملی مسکن
مدیرکل راه و شهرسازی فارس با اشاره به تأمین 
۱۰ هزار هکتار زمین قانون جهش تولید مسکن 
در این استان گفت: استان فارس در بحث تأمین 
زمین طرح نهضت ملی مســکن رتبه نخســت 
کشــور را دارد. در این راستا 6۰۰۰ هکتار زمین 
در قالب شــهرک ها و ۴۰۰۰ هکتار نیز در قالب 
نهضت ملی مســکن تأمین شده که بخش عمده 
آن را از محل اراضی ملی و بخشــی نیز از محل 

توافق با بخش خصوصی تأمین کرده ایم.
رضایی ادامــه داد: در بحث جوانی جمعیت نیز 
اســتان فارس با فاصله از سایر استان های کشور 
در رتبه نخســت قــرار دارد و ۱۰ هزار و 6۰۰ 

درخواست جوانی جمعیت داشته ایم که ۱۰ هزار 
و ۱6۰ مورد تا روز گذشــته در سامانه وارد شده 

است.
وی اظهــار کرد: در بحث قانــون جامع خدمات 
ایثارگران نیز ۴۴۰۰ مورد واگذاری قطعی زمین 
داشته ایم و ۲۵۰۰ مورد نیز در دست اقدام داریم 
که در این زمینه نیز فارس مقام اول را در کشور 
دارد و در بحث تأمین زمین مســکن محرومان 
هم تا امــروز ۹۵۰ واحد را توانســته ایم تأمین 
کنیم.مدیرکل راه و شهرســازی فارس در ادامه 
 ســخنان خود بیان کرد: بخشی از وظیفه وزارت

راه و شهرســازی تأمین زمین برای بنیاد مسکن 
بوده که در این زمینه در ۲ بخش یکی در حریم 
شــهر شــیراز و دیگری نیز در ســایر شهرهای 
اســتان مدنظر قرار گرفته که ۲6۰ هکتار زمین 
در حریم شهر شــیراز و ۲۲۰۰ هکتار در حریم 
سایر شــهرهای اســتان یا تحویل بنیاد مسکن 

شده یا در مراحل پایانی تحویل قرار دارد.
رضایــی افــزود: در بحــث آماده ســازی ها نیز 
براساس وظایف مشخص شده برای وزارت راه و 
شهرسازی در قالب سازمان ملی زمین و مسکن، 
آماده ســازی پروژه های نهضت ملی مسکن قبل 
از شــروع عملیات اجرایی در حوزه های مختلف 
را هــم در پروژه های روبنایــی و هم پروژه های 

زیربنایی داریم.
وی ادامه داد: در پروژه های زیربنایی و در بحث 
تسطیح و آماده ســازی زمین قرار بوده که طبق 
قانون یک سوم توسط راه و شهرسازی، یک سوم 
توسط استانداری و یک سوم توسط وزارت نیرو 

تأمین شود.
رضایــی تصریح کرد: بعــد از آماده کردن زمین 
برای ساخت، بحث تاسیسات زیربنایی مانند آب، 

برق و گاز مطرح است.
مدیرکل راه و شهرسازی فارس گفت: پیش بینی 
دســتگاه های متولی برای تأمین زیرساخت های 
نهضت ملی اســتان مجموعــا ۳۵ تا ۴۰ همت 
اســت که تقریباً تا امروز حــدود یک همت آن 
از مجموعــه وزارت راه و شهرســازی و صندوق 
ملی مسکن اخذ شده و یک سوم را نیز سازمان 
برنامه و بودجه و یک سوم را هم وزارت نیرو باید 

تأمین کنند.
رضایــی در خصــوص تأمیــن زمیــن بــرای 
تعاونی های مســکن ادارات هم گفــت: در این 
زمینه نیز برای آن دســته از متقاضیانی که فرم 
جیم آنها ســبز بوده و به ما معرفی شده اند، در 
شهرستان هایی که توان تأمین زمین داشته ایم تا 
امروز زمین تخصیص داده ایم و ســایر دستگاه ها 
 را نیز به محض تأمین، زمین در اختیار آنها قرار 

خواهیم داد.

مدیرکل راه و شهرسازی استان فارس:

بانک ها فقط ۲۰ درصد تسهیلات نهضت ملی مسکن فارس را پرداخته اند

 به گزارش ســبحان- محمدصــادق حمیدیــان، رئیس 
اتــاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی فارس گفت: در 
پی برخــی از تغییرات قانون، بنگاه هــا و واحدهای اقتصادی 
مــا از دانش کافی در حوزه ثبت علائــم تجاری و بین المللی 
نشــان های جغرافیایی، ثبت اختراعــات و طرح های صنعتی 
برخــوردار نیســتند کــه در ایــن زمینــه همایــش ملی و 
دوره آموزشــی آشــنایی بــا ظرفیت های چگونگــی اجرای 
 قانــون جدیــد حمایــت از مالکیــت صنعتی در ایــن اتاق 

برگزار خواهد شد. 
 حمیدیان در نشست فعالان اقتصادی استان با رئیس سازمان 
ثبت اســناد و املاک کشــور در شــیراز بیان کرد: در حوزه 

اختراعات و آشنایی با ثبت اختراعات نیز تقاضا برای برگزاری 
دوره از سوی فعالان اقتصادی استان وجود دارد که به زودی 

همایش و دوره آموزشی نیز در دستور کار ما قرار دارد. 
وی افــزود: قانــون جدید ثبــت علائم تجاری و نشــان های 
جغرافیایی ظرفیت های خوبی دارد اما نقاط تاریکی نیز دارد که 
اجرای صحیح قانون ثبت علائم تجاری و نشان های جغرافیایی 
و رفــع ایرادهای آن در آیین نامه اجرایــی جهت حمایت از 
 توســعه علائم تجاری منتهــی به حمایت از برند می شــود. 
حمیدیان با بیا اینکه کشــور ما به لحاظ نســبت ثبت علائم 
تجاری و نشــان های جغرافیایــی در رده بندی جهانی جایگاه 
خوبی ندارد، اظهارداشــت: در حال حاضر اجرای قانون ثبت 
علائم تجاری بــا محدودیت هایی دارد کــه انتظار داریم این 
محدودیت هــا رفع و قانون ثبت علائــم تجاری مبنی بر آنچه 
در مجوزها آمده، انجام شــود که در صورت تحقق این مهم تا 

حدود زیادی گشایش ایجاد خواهد شد. 
رئیس اتاق بازرگانی فارس با اشاره به اجرای قانون دوگانه در 
ممنوع الخروجی فعالان اقتصادی و بدهکاران بانکی اضافه کرد: 

در حقوق قضائی قاعده ارجحیت خاص سابق بر عام الحق وجود 
دارد و این درحالی اســت که در قانون اجرای اسناد رسمی که 
یک قانون عام تلقی می شود، قانون ممنوعیت خروج از کشور 
بدهکاران بانکــی وجود دارد که بر اســاس آن بانک ها ملزم 
هستند موضوع ممنوع الخروجی را از طریق بانک مرکزی انجام 
 دهند که متاســفانه با سوءاستفاده از قانون اسناد لازم الاجرا 
 کــه خــلاء قانونــی در قانون اجرای ثبت اســت، اســتفاده

می کنند.  وی ادامه داد: برای ایجاد وحدت رویه در این زمینه 
در کشور نیازمند بررسی، بازنگری و یا صدور بخشامه هستیم 
که بانک ها تقاضای ممنوع الخروجی را از مسیر بانک مرکزی 
و بر اساس قوانین مشــخص دنبال کنند که در این خصوص 

استدعای بخشنامه وحدت رویه داریم. 
حمیدیان با اشاره به تســریع رکوردهای حدود دو ساعت در 
ثبت تغییرات و تایید نام های شرکت ها، نیز تصریح کرد: انتظار 
داریــم موضوع امضای دیجیتال و حذف مکاتبات فیزیکی نیز 
در این سازمان با سرعت بیشــتری انجام شود زیرا این اقدام 
در روند ســرعت کار و حل مشکلات بســیار مشهود و مؤثر 

خواهد بود. 
وی در بخــش دیگــری از ســخنان خــود با اشــاره به الگو 
بــودن تعامل اتاق بازرگانی فارس با دادگســتری اســتان در 
برگزاری مســتمر و مؤثر کارگروه حمایت حقوقی و قضائی از 
فعالیت های اقتصادی اســتان افزود: تعامل و هم افزایی خوبی 
با قوه قضائیه در استان فارس وجود دارد که برگزاری جلسات 
منظم و مســتمر هفتگی کارگروه حمایت حقوقی و قضائی از 
فعالیت های اقتصادی در اتاق بازرگانی اســتان در کشور کم 
نظیر، مؤثر و راهگشا اســت که مبنای الگوی برخی استان ها 

قرار گرفته است.
 حمیدیــان با تأکید بــر اینکه برگزاری منظم این جلســات 
کمک شــایانی به رفع مشــکلات بنگاه ها و فعالان اقتصادی 
استان اســت، اضافه کرد: بر این اســاس سال گذشته حدود 
یک هــزار و ۴۰۰ پرونده در این جلســات مطرح و پیگیری 
 شــده که از این تعداد معادل ۱۴ درصــد پرونده ها در حوزه 
مشکلات فعالان اقتصادی در حوزه ثبت اسناد رسمی  و اجرای 

آن بوده است.

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی فارس خبر داد:

برگزاری همایش ملی آشنایی با ظرفیت های چگونگی اجرای قانون جدید

به گزارش سبحان- بصیر هاشمی، سرپرست دانشگاه علوم 
پزشکی شــیراز در دیدار با شهردار و اعضای شورای اسلامی  
شهر صدرا، ضمن قدردانی از تلاش های شهرداری و شورای 
اسلامی  شــهر صدرا، به اهمیت توسعه خدمات بهداشتی در 
این منطقه اشــاره کــرد. او با بیان اینکه بیمارســتان پیوند 
اعضای ابوعلی ســینا نــه تنها به عنوان یــک مرکز درمانی 
معتبر در شیراز شناخته می شــود، بلکه در بحران کرونا نیز 
نقش مهمی ایفا کرده اســت، بر لزوم توجه به زیرساخت های 

سلامت محور تأکید کرد.
 هاشــمی  همچنین به حجم بالای مراجعات به بیمارستان ها 
و مراکز درمانی زیرمجموعه دانشگاه در شیراز و صدرا اشاره 
کرد و خواستار توسعه خدمات بهداشتی متناسب با نیازهای 

جمعیت در حال افزایش این شهر شد.
وی همچنین خاطرنشــان کرد: با توجه به آمارهای موجود، 
صدرا به عنوان یکی از شهرهای پرجمعیت و در حال توسعه، 
نیازمند تأمین زیرســاخت های بهداشتی و درمانی بیشتری 
است. او تأکید کرد: باید به نیازهای خاص این جمعیت توجه 
ویژه ای شــود و برای ارتقاء کیفیت خدمات، برنامه ریزی های 

دقیقی انجام گیرد.
  هاشــمی  همچنین بر ضرورت همــکاری با بخش خصوصی 
 و خیریه ها برای تأمین ســلامت مــردم تأکید کرد و گفت: 
بایــد با بهره گیری از ظرفیت های خیرین و ســرمایه گذاران، 
تلاش کنیم تا خدمات بهداشتی و درمانی را گسترش دهیم.
او افزود: هدف نهایی این تلاش ها، تحقق رضایتمندی بیماران 
و مردم است که برای رسیدن به آن، انتخاب مدیران توانمند 
و همراه ضروری اســت. در این راستا، برگزاری نشست های 
هم اندیشی و بازدید از مناطق مختلف شهر صدرا می تواند به 
 شناسایی نیازهای مشترک و توانمندی های موجود کمک کند.
 هاشــمی  همچنین به اهمیت ایجــاد مراکز درمانی جدید و 
تقویت زیرساخت های بهداشــتی در مناطق کمتربرخوردار 
اشــاره کرد و گفت: باید تلاش شــود تا خدمات بهداشــتی 

به طور عادلانه در تمامی نقاط شهر توزیع شود.
مجتبی پارسایی، شهردار صدرا نیز در این نشست بر اهمیت 
هم اندیشی برای رفع کمبودها و نیازهای مردم تأکید کرد و 
 خواستار توسعه زیرساخت های سلامت محور در این منطقه شد.

پارسایی با اشــاره به انتصاب سرپرست جدید دانشگاه علوم 
پزشــکی، این تغییر را نشــانه ای از توسعه حوزه سلامت در 
استان فارس دانست. پارسایی همچنین به ضرورت توجه به 
خدمات بهداشتی و درمانی در مناطق کم برخوردار اشاره کرد 
و از مسئولان خواست تا با همکاری یکدیگر، به بهبود شرایط 

زندگی شهروندان کمک کنند.
وی به چالش های موجود در ارائه خدمات بهداشــتی اشاره 
کرد و گفت: با توجه بــه افزایش جمعیت و نیازهای متنوع، 
باید برنامه ریزی های دقیقی برای تأمین خدمات بهداشتی و 

درمانی انجام شود.
او همچنین بر لزوم استفاده از تجربیات موفق در دیگر شهرها 

و استان ها برای بهبود وضعیت بهداشتی صدرا تأکید کرد.
روح ا...شــجاعیان، رئیس شورای اسلامی  شــهر صدرا نیز با 
اشــاره به جمعیت بالای این شــهر و نیازهای سلامت محور 
آن، بر لزوم رســیدگی به وضعیت بهداشتی و درمانی تأکید 
کرد. شجاعیان همچنین به رفت و آمد بالای دانش آموزان و 
دانشجویان به این منطقه اشــاره کرد و خواستار توجه ویژه 
به این قشر شــد. وی با بیان اینکه صدرا به عنوان یک شهر 
جوان و پویا نیازمند خدمات بهداشــتی و درمانی متناسب با 
ویژگی های جمعیتی خود است، بر لزوم ایجاد مراکز درمانی 

جدید و تقویت زیرساخت های موجود تأکید کرد.
سخنگوی شــورای اسلامی شهر صدرا در ادامه به چالش ها و 
نیازهای این شــهر پرداخت و بر لزوم رسیدگی ویژه به قشر 

کم برخوردار تأکید کرد.
هاشــم عزیزی، برگزاری نشســت های هم اندیشی و افزایش 
تعامل بین شــهرداری و دانشــگاه علوم پزشکی را راهکاری 
برای حل مشــکلات موجود دانست و خواستار افزایش تعداد 
درمانگاه های دولتی در صدرا شــد. وی همچنین به اهمیت 
آموزش و آگاهی بخشــی به مردم در زمینه های بهداشــتی 
و درمانی اشــاره کــرد و گفت: آموزش هــای لازم در زمینه 
پیشگیری از بیماری ها و ارتقاء سطح آگاهی عمومی  می تواند 

به بهبود وضعیت سلامت جامعه کمک کند.
او همچنیــن بر لزوم توجه به بهداشــت روانــی و اجتماعی 
شــهروندان تأکید کرد و گفت: بایــد برنامه هایی برای ارتقاء 
سلامت روانی و اجتماعی شهروندان در نظر گرفته شود، چرا 

که سلامت جسم و روان به یکدیگر وابسته اند.
این نشست نشان دهنده عزم و اراده مسئولان برای همکاری 
در جهت بهبود خدمات بهداشــتی و درمانی در شــهر صدرا 
اســت. با توجه به جمعیت رو به رشد و نیازهای متنوع این 
شهر، همکاری های بین ســازمانی و توجه به زیرساخت های 
ســلامت محور از اهمیت ویژه ای برخوردار اســت. امید است 
با ادامه این همکاری ها، خدمات بهداشتی در صدرا به سطح 

مطلوبی برسد و رضایت مردم تأمین شود.
در نهایــت، می تــوان گفت که تقویت خدمات بهداشــتی و 
درمانی در شــهر صدرا نیازمند یک رویکرد جامع و همکاری 

نزدیک بین تمامی نهادهای مرتبط است. 

شهردار صدرا خواستار شد:

 توسعه زیرساخت های سلامت محور در شهر صدرا

به گزارش سبحان- علی شبانی، مدیرعامل شرکت آبفا فارس 
که به اتفاق جمعی از مدیران و کارشــناس طرح های آبرسانی 
این شــرکت از آخرین وضعیت آبرســانی به شهر و روستاهای 
بخــش بیرم به جنوب فــارس رفته بود، گفــت: ما بر وظایف 
خــود در طرح تأمیــن آب بخش بیرم کامــلًا واقف و مجدانه 
در پی تحقق آنیم.  شــبانی پس از بازدید میدانی از تأسیسات 
آبرسانی در بخش بیرم طی جلسه ای با حجت الاسلام حسین 
زاده، امام جمعه، بخشــدار و اعضای شورای اسلامی شهر بیرم، 

وضعیت تأمین آب این بخش را مورد ارزیابی قرار داد.  
شــبانی با بیان اینکه مردم شریف بخش بیرم اطمینان داشته 
باشــند که مجموعه شــرکت آبفا فارس در انجام رسالت خود 
مبنــی بر تأمین و توزیع آب شــرب مردم از هیچ کوششــی 
مضایقه نمی کند، اظهار کرد: ما با جدیت پیگیر مسائل مربوط 
به آبرسانی به شــهر و روستاهای بخش بیرم در حوزه وظایف 
ســازمانی خود هستیم.مدیرعامل شــرکت آبفا فارس گفت: با 
توجه به خشکسالی های چند ســال اخیر در استان فارس، به 
ویژه شــهر بیرم و روســتاهای تابعه که در منطقه خشکی از 
جغرافیای ایران واقع شــده است، با کمبود شدید منابع تأمین 
آب مواجه شــدیم. این بخش با سه هزار و ۸۰۰ مشترک، فاقد 
منابع آب سطحی و زیرزمینی مناسب به منظور شرب می باشد، 
اما آب مصرف بهداشتی آن در حال حاضر از طریق پنج حلقه 
چاه آبرفتی با دبی بیــش از ۳۷ لیتر بر ثانیه تأمین می گردد. 
وی افزود: بر همین اســاس موضوع تأمین پایدار آب شــرب 
بخش بیرم سال هاســت که به عنوان یک مطالبه جدی توسط 
مردم این بخش مورد پیگیری است و شرکت آبفا استان فارس 
نیز پیگیری های متعددی را به منظور حل این مشــکل داشته 
است. شبانی در شرح این موضوع، گفت: در حال حاضر جهت 
 تأمین آب شرب و بهداشتی بخش بیرم، نسبت به حفر، تجهیز، 

برق رسانی و اجرای خطوط انتقال، اصلاح و بازسازی شبکه های 
توزیــع به منظــور جلوگیری از هدر رفت آب، کف شــکنی و 
مهندســی مجدد چاه ها، تأمین آب مورد نیاز مردم از طریق ۳ 
دستگاه آب شیرین کن که در ۳ نقطه بیرم، بالاده و کریشکی 
با ظرفیت مجموع ۲۱۰ متر مکعب در شــبانه روز، اقدام کرده 
اســت؛ به طوریکه در حال حاضر ظرفیت آب از دست رفته تا 
حدود زیادی جبران شده است.  مدیرعامل شرکت آبفا فارس 
در ادامه به بهداشت آب بخش بیرم نیز اشاره کرد و اظهار کرد: 
آب استحصال شــده از چاه های موجود در بخش بیرم، توسط 
دو سیستم تزریق صنعتی آب ژاول گندزدایی می شود و میزان 
کلر باقی مانده در آب، در محدوده استاندارد وارد شبکه توزیع 
شهری و روســتایی می گردد و فاقد هرگونه آلودگی میکروبی 
می باشــد.وی افزود: بــا عنایت به انجــام آزمایش های جدید 
شیمیایی بر روی چاه های شهر بیرم و شبکه های توزیع داخلی 
این شهر، اعلام می کنیم که آب شهر بیرم، دارای نیترات بالاتر 
از حد مجاز نیســت و ادعاهای مطروحه اخیر فاقد سند بوده و 

غیر قابل استناد است. 

به گزارش سبحان- سخنگوی سازمان مالیاتی گفت: دریافت 
مالیات از ۱۲/۵درصد درآمد مالیاتی از حقوق بگیر ها رسید به 

۱۰درصد تا فشار به حقوق بگیر ها نیاید.
 محمدمهدی موحدی، سخنگوی سازمان امور مالیاتی کشور  با 
بیان اینکه سازمان امور مالیاتی در چند سال اخیر یک روشی 
را دنبال کرده و آن طرح نشــاندار شــدن مالیات بوده است، 
گفت: من به عنوان کارشــناس اقتصادی و به عنوان کسی که 
 با مردم تعامل داریم اقدامات گســترده ای را در حوزه نشان دار 

شدن داریم، اما هنوز راه طولانی برای بهتر شدن دارد.
وی با بیان اینکه ســعی ســازمان امور مالیاتی اخذ مالیات از 
دانه درشــت ها است تا اینکه بخواهد از افراد کم درآمد جامعه 
مالیات اخذ کند، گفت: در شرایط کنونی به دنبال آن هستیم 
که عدالت مالیاتی را برقرار کنیم و اقدامات انجام شــده در این 

راستا را در لایحه بودجه ۱۴۰۴ هم لحاظ کرده ایم.
موحدی با بیان اینکه فشــار مالیاتی بر حقــوق بگیران را در 
چند ســال اخیــر کاهش داده ایم، گفت: در  ســال ۱۴۰۰ ما 
۵/۱۲ درصــد از کل درآمد مالیاتــی را از حقوق بگیران بخش 
عمومی  و خصوصــی مان دریافت می کردیم این عدد به ۵/۱۱ 
درصد در ســال ۱۴۰۱ رسید و در سال ۱۴۰۲ به ۲/۱۰ درصد 
رسید و یک فرایند نزولی را طی کرد، زیرا ما سعی کردیم این 
را اعمال کنیم و این در بودجه ســال آینده هم ســعی کردیم 

بهتر تحقق پیدا کند.
 موحــدی بیان کرد: معافیــت مالی حقوق بگیران در ســال 
گذشــته ۱۲میلیون بود که این عدد در سال ۱۴۰۳ رسیده به 
معافیت پایه ۲۴میلیون یعنی کسانی که زیر ۲۴ میلیون حقوق 

داشته باشند، مالیات پرداخت نخواهند کرد.

مدیرعامل آبفا فارس: 

 بر وظایف خود در طرح تأمین پایدار آب بخش بیرم 
کاملاً واقف هستیم
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طرح روزحدیث روز

ورود »پهپاد« به بازار کتاب
در کتاب دو زبانه »پهپاد چیســت؟« کوشش شده با ارائه مطالبی فشرده، 
 پرنده هدایت پذیر از دور یا همان پهپاد به زبانی ساده به مخاطب 9 و 10 سال

معرفی شود.
کتاب دو زبانه »پهپاد چیست؟« مطالبی فشرده درباره پرنده هدایت پذیر از 
دور یا همان پهپاد است. در این کتاب کوشش شده تا پهپاد به زبانی ساده 
به مخاطب 9 و 10 ســال معرفی شــود و خواننده عام نیز چند و چون این 

تکنولوژی را بشناسد و چگونگی کارکرد آن را دریابد.
شــاید تا همین یکی دو دهه پیش اگر صحبــت از پهپاد به میان می آمد، 
تنها کارکرد نظامی آن به ذهن متبادر می شد و کسی فکرش را نمی کرد که 
این فن آوری، روزی در صنایع و حرفه های گوناگون به طور گســترده مورد 
استفاده قرار بگیرد. امروزه به جز اهداف نظامی در حوزه های مختلفی چون 
مهندسی، تبلیغات، کشــاورزی، خبرنگاری، فیلم سازی، هواشناسی و امداد 
و نجات و موارد دیگر از پهپادها اســتفاده می شود و بنابراین شایسته است 
تا صاحبان مشــاغل و عموم مردم با این تکنولوژی آشنا باشند و چه بسا از 

آن بهره مند شوند.
نویســنده این کتاب خلبان پهپادهای غیرنظامی است و از دانشکده صنعت 
هواپیمایی کشــوری گواهینامه های بین المللی ایــن حوزه را دریافت کرده 

است.
»پهپاد چیست؟« یکی از کتاب ها از مجموعه ۷ جلدی با عنوان های کاربرد 
پهپادها، خبرنگار پهپادی، کشــاورز پهپادی، نقشــه بردار پهپادی ،امدادگر 

پهپادی، پستچی پهپادی و محیطبان پهپادی است.

خاکستر یک امپراتوری
.

»سقوط ســلطنت؛ جنگ بزرگ و پایان 
 امپراتوری عثمانی« تألیف رایان جینگراس 
بــه ترجمه علیرضــا میردیده و ســعی 
انتشارات شیرازه در 503 صفحه و قطع 

رقعی روانۀ بازار شده است.
اگــر علاقه مند به مطالعــه تاریخ منطقه 
باشید یحتمل تجربه کرده اید که چه آثار 
داخلی چه خارجی زاویه دید دارند که در 
آنها امپراتوری عثمانی به مثابه یک سوژه 
است که توســط دیگر قدرت ها ورز داده 

می شود.
در روایت تاریخ منطقه از درون مرزهای 
عثمانی با مشــکلات و موانع و دســت اندازی مختلفی مواجه می شویم که 
هر کشــوری با آنها دست وپنجه نرم می کند. از جنبش های استقلال طلبانه 
پیش از جنگ جهانی اول که بــه تمرکزگرایی امپراتوری تعریض می زدند 
تا مشــکلات اداری و مدنی و بالا و پایین شدن های اقتصادی و تبعیض های 
اجتماعی و اقتصادی و سیاســی که رمق مــردم را در نقاط مختلف گرفته 
بود و تصمیم های درست و نادرستی که هر امپراتوری در مواجهه به با آنها 
اتخــاذ می کند و در نهایت هم قدرت طلبــی طیف های مختلف درون نظام 
سیاسی که بخشی از انرژی و توان امپراتوری را پیش و حین جنگ به خود 

اختصاص داده بود.
مبتنــی بر همین ویژگی هم کتاب حاوی توصیفــات و اطلاعات دقیقی از 
وضعیت امپراتوری در قبل، حین و پایان جنگ در شــمال افریقا )ســؤال 
جنوبی مدیترانه(، مناطق عربی غرب آســیا، شــبه جزیره بالکان و مناطق 
شــرقی ترکیه کنونی اســت. از همین جهت هم روایت دقیقی از وضعیت 

میدانی حکمرانی عثمانی در این مناطق ارائه می دهد. 
مشکلاتی که امپراتوری در هر یک از این نقاط با آنها دست به گریبان است. 
تنــوع جغرافیایی و فرهنگی هــر یک از این نقاط هم باعث می شــود که 
مشــکلات و معضلات هر منطقه مختص خودش باشــد و نمونه دیگری در 
بقیه نقاط امپراتوری نداشــته باشــد. فی المثل معضل اقلیت ها در شرق و 
غرب ترکیه کنونی که مختص آن منطقه اســت در نقاط جنوبی امپراتوری 

در سرزمین های عربی محلی از اعراب ندارد.
  ترکیه و خاکستر یک امپراتوری بر باد رفته

کتاب علاوه بر اینها روایت نســبتاً دقیقی هم از چگونگی اســتقلال ترکیه 
دارد. نویســنده به خوبی سرمنشــأ و مســیر قدرت گرفتن مصطفی کمال 
آتاتورک و مشــرب فکری و سیاسی او را نشان داده و در ادامه هم به خوبی 
تصویر می کند که بنیان گذار ترکیۀ نوین با قدم گذاشــتن در چه مســیر و 
اســتفاده از چه شکاف های قومی توانســت ترکیه را به عنوان تکه پارۀ اصلی 
باقیمانــده از امپراتوری از زیر پای متفقین بیرون بکشــد و حداقل مناطق 

ترک نشین امپراتوری را برای ساکنان ترک زبانش نگاه دارد.

جابه جایی اجسام بزرگ با سوسک رباتیک
فن آوری

عکس خبر

  گوزن های پارک ریچموند لندن

 بندر امام خمینی، قطب تجارت جهانی- خوزستان

مشتركانپرمصرفكلانشهرهاوافتفشارگازدرديگرمناطق
منبع:تسنیم

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی   بافت قدیمی شیراز 

پزشکی 

بهترین رژیم غذایی برای درمان آنفولانزا
آنفولانــزا یک عفونت ویروســی اســت که معمــولاً با 
اســتراحت و مراقبت از خود بهبود می یابد. خودمراقبتی 
ممکن اســت شامل خوردن غذاهایی باشد که از سلامت 
ایمنی حمایــت می کنند و مواد مغذی ضروری را فراهم 
 D و A، C می کننــد. غذاهای سرشــار از ویتامین های
و سرشــار از ســلنیوم، روی و اســیدهای چرب امگا 3 

می توانند به بهبود آنفولانزا کمک کنند.
آنفولانزا، یک عفونت ویروســی دســتگاه تنفسی است. 
می توانــد علائمی مانند آبریزش بینی، گلودرد، ســرفه، 
سردرد، خستگی، تب، استفراغ و اسهال ایجاد کند؛ اکثر 
افراد بعد از ابتلا به این بیماری در کمتر از دو هفته بهبود 
می یابند زیرا سیستم ایمنی آنها با عفونت مبارزه می کند. 
افرادی که سیســتم ایمنی ضعیف تری دارند، بیشتر در 
معرض خطر بدتر شدن آنفولانزا و ایجاد عوارض هستند.
صرف نظر از اینکه سیستم ایمنی شما چقدر قوی است، 
پیــروی از یک رژیم غذایی متعادل در زمانی که آنفولانزا 

دارید می تواند از سیستم ایمنی بدن 
شما حمایت کند. اگر سیستم ایمنی 
بدن شما مواد مغذی مورد نیاز خود را 
دارد، بهبودی شما از آنفولانزا ممکن 

است سریعتر باشد.
کم اشــتهایی یا نداشــتن اشتها در 
هنــگام ابتلا به آنفولانــزا امری رایج 
اســت، بنابراین انتخاب مواد با ارزش 
غذایی بالا ضروری است؛ به خصوص 
زمانــی که کمتر از حــد معمول غذا 

بخورید.
A غذاهای سرشار از ویتامین  

از سلول های مختلفی  ایمنی  سیستم 
 تشکیل شده است که هر کدام نقش های 

خاصی دارند. 
برخی از ســلول ها مانند ویروس هایی 

که باعث آنفولانزا می شوند، میکروب ها را از بین می برند. 
ســلول های دیگر بــا به خاطــر ســپردن میکروب ها و 
محافظــت در برابر آنها در آینــده، ایمنی طولانی مدت 
ایجاد می کنند. ویتامین A به رشــد و تکثیر سلول های 

ایمنی کمک می کند.
دوز روزانه ویتامین A برای بزرگســالان 900 میکروگرم 
است. غذاهای غنی از ویتامین A شامل شیر، فلفل، انبه و 
 A طالبی است. سایر غذاهایی که منابع خوبی از ویتامین 

هستند، عبارتند از:
• جگر گاو: ســه اونس جگر گاو حــاوی ۷31 درصد از 

ارزش روزانه )DV( ویتامین A است.
• سیب زمینی شــیرین: یک سیب زمینی شیرین کامل 

حاوی 156 درصد DV است.
 DV اســفناج: نصف فنجان اسفناج آب پز 64 درصد از •

را تامین می کند.
• هویج: نصف فنجان هویج حاوی 54 درصد DV است.
 • شاه ماهی: سه اونس شاه ماهی اقیانوس اطلس 24 درصد

از DV را تامین می کند.
C غذاهای سرشار از ویتامین  

ویتامین C یک آنتی اکســیدان اســت. آنتی اکسیدان ها 
مولکول هــای مضری به نــام گونه های فعال اکســیژن 

)ROS( را از بــدن حذف می کنند. برخی از ســلول های 
ایمنــی ماننــد فاگوســیت ها، ROS را بــرای کشــتن 
میکروب هــا تولیــد می کننــد. ROS بیــش از حــد 
می تواند به ســلول های بدن آســیب برســاند. ویتامین 
C می توانــد بــه محافظت از ســلول های بــدن کمک 
 کنــد در حالی که ســلول های ایمنــی میکروب ها را از 

بین می برند.
D غذاهای سرشار از ویتامین  

سیســتم ایمنی بدن شــما برای مبارزه با ویروس ها به 
ویتامین D نیاز دارد. تجزیه و تحلیل 10 مطالعه نشــان 
داد کــه مکمــل ویتامین D ممکن اســت خطر ابتلا به 
D آنفولانزا را کاهش می دهد.اگر آنفولانزا دارید، ویتامین 

ممکن است به بهبود سیستم ایمنی شما کمک کند.
 ســایر غذاهــا ماننــد تخم مــرغ و قــارچ نیــز حاوی 

ویتامین D هستند.
  غذاهای تخمیرشده

غذاهــای تخمیــر شــده حــاوی پروبیوتیک هســتند. 
پروبیوتیک ها ممکن اســت با بهبود ســد روده، ترشــح 
مواد شــیمیایی محافظ و فعال کردن سلول های ایمنی 

از سیستم ایمنی بدن حمایت کنند.
  سوپ

از دســت دادن اشتها در آنفولانزا شایع است. سوپ ها به 
ویژه برای افرادی که اشتهایشــان کاهش یافته در طول 
بیماری مفید اســت، زیــرا جویدن و بلعیــدن تکه های 

کوچک غذا و مایعات آسان تر است.
شــما می توانید تقریباً هر چیزی را به سوپ اضافه کنید، 
از جملــه منابع پروتئینی مانند مــرغ، کربوهیدرات های 
پیچیــده ماننــد لوبیا، کمی لیمــو بــرای ویتامین C و 

سبزیجات برگ سبز برای فیبر و پتاسیم.
این سوپ سرشــار از انرژی، پروتئین، ویتامین ها و مواد 
معدنی خواهد بود، اگر از هر دسته یک ماده به آن اضافه 
کنید: پروتئین، کربوهیدرات، چربی، سبزیجات و گیاهان.

  غذاهای سرشار از روی
ویروس هایی که باعث آنفولانزا می شــوند به بدن شــما 
حمله کرده و در دســتگاه تنفسی که شامل بینی، گلو و 

ریه ها می شود، تکثیر می شوند. 
بافت های داخل بینی و دســتگاه تنفسی دارای موانعی از 

ســلول ها و مخاط هســتند تا از عفونت جلوگیری کنند. 
روی می توانــد به حفظ این موانع بافتی کمک کند. روی 
همچنین بر رشد، رشد و عملکرد سلول های ایمنی تأثیر 

می گذارد.
  سیر

هزاران ســال اســت که از سیر در طب ســنتی استفاده 
می شــود. تحقیقــات کنونــی از مزایای ســیر حمایت 
می کند، زیرا یافته ها نشــان می دهد که ســیر می تواند 
 به پیشــگیری و درمــان ویروس هایی ماننــد آنفولانزا 

کمک کند.
ســیر ممکن اســت به بهبود آنفولانزا کمــک کند زیرا 
این گیاه پاســخ ایمنی را بهبود می بخشــد. سیر حاوی 
مولکول های ضد ویروســی به نام ترکیبات ارگانوسولفور 
است که نشان داده شده است از ورود ویروس به سلول ها 

و تکثیر ویروس جلوگیری می کند.
  غذاهای سرشار از سلنیوم

سلنیوم یک ماده معدنی با خاصیت آنتی 
اکســیدانی است که از سیســتم ایمنی 
حمایــت می کند و به بــدن در مبارزه با 
عفونت های ویروسی مانند آنفولانزا کمک 

می کند.
  عسل

عسل می تواند علائم عفونت های تنفسی 
مانند گلــودرد و ســرفه را کاهش دهد. 
مصرف عسل ممکن است دفعات سرفه و 
شدت سرفه را کاهش دهد. عسل احتمالاً 
بــه دلیل خــواص ضد میکروبــی، آنتی 

اکسیدانی و ضد التهابی این اثر را دارد.
عسل را به کاسه صبحانه بلغور جو دوسر 

اضافه کنید یا آن را با آب گرم بنوشید.
  غذاهای حاوی اســیدهای چرب 

امگا 3
اســیدهای چرب امگا 3 با خواص ضدویروســی مرتبط 
هســتند و اعتقاد بر این اســت که می تواننــد از تکثیر 
ویــروس جلوگیری کنند. اســیدهای چــرب امگا 3 نیز 

می توانند به کاهش التهاب کمک کنند
  غذاهایی که هنگام ابتلا به آنفولانزا باید از آنها 

اجتناب کنید
بدن شما برای مبارزه با عفونت ها به مواد مغذی نیاز دارد. 
مصرف غذاهای غنی از مواد مغذی می تواند از سیســتم 
ایمنی بدن شــما حمایت کرده و بهبود را تسریع کند. با 

این حال سعی کنید از موارد زیر اجتناب کنید:
• غذاهای ســریع و بســیار فرآوری شــده: کیفیت مواد 

مغذی پایین تری دارند.
• غذاهای پرچرب: وقتی دســتگاه گوارش حساس است، 

می توانند ناراحتی ایجاد کنند.
• کافئیــن بیش از حد: در مقادیر بالاتر، کافئین می تواند 

خواب را مختل کند و به کم آبی بدن کمک کند.
اکثر افراد مبتلا به موارد خفیف آنفولانزا نیازی به مراجعه 

به پزشک ندارند. 
اگر به آنفولانزا مبتلا هســتید و در معرض خطر بیشــتر 
عوارض هســتید، با پزشــک تماس بگیرید تا ببینید آیا 

توصیه ای دارند یا خیر.

پژوهشــگران رباتــی را طراحی کرده و ســاخته اند 
که با تقلید حرکات سوسک ســرگین غلتان، اجسام 
بــزرگ را روی ســطوح ناهموار جابه جــا می کند. از 
وبگاه تکِ اکِسپلور، این پژوهشــگران که بینگ وانگ 
لیونگ )Binggwong Leung(، استانیســلاو گورب 
مانونگ پونــگ  پورامِیــت  و   )Stanislav Gorb(
)Poramate Manoonpong( نام دارند دلایل خود 
برای ساخت این ربات و نحوه عملکرد آن هنگام آزمایش 
 )Advanced Science( را در مجله علوم پیشرفته 

شرح دادند. 
سوسک های سرگین غلتان از دو جهت منحصربه فرد 
هســتند: راه رفتن آنها با ســایر شــش پایان متفاوت 
اســت و می توانند اجسام بســیار بزرگ تر از خود را 

دستکاری کنند. پژوهشگران با مطالعه درباره این نوع 
سوسک همچنین استفاده از نتایج پژوهش های قبلی 
درخصوص تولید ربات هایی که از حشره چوب تقلید 
می کنند، به این نتیجه رســیدند که ربات سوســک 
سرگین غلتان قادر است کارهایی انجام دهد که سایر 
ربات ها نمی توانند؛ از جمله دستکاری و حرکت دادن 

اجسام بزرگ با استفاده از پاهای کوچک. 
پژوهشــگران حرکت سوسک های ســرگین غلتان و 
انتقال اجســام را بررسی و خاطرنشــان کردند این 
سوســک ها می توانند نمونه های بزرگ ســرگین را با 
قرار دادن چهار پای بالای خود در اطراف قسمت های 
بزرگ و استفاده از پاهای پایینی خود برای هل  دادن 
آن حرکــت دهند. آنها ربات خود را با هل  دادن یک 
توپ بــزرگ آزمایش کردنــد و دریافتند توانایی آن 
بیش از هل دادن یک توپ به مکان مورد نظر اســت 
و می توانــد یک توپ را با مــوادی که داخل آن قرار 
داده می شــود از مکانی به مکان دیگر منتقل کند. به 
گفته اعضای این گروه پژوهشی، می توان از این ربات 
در عملیات جســت وجو و نجات اســتفاده کرد؛ زیرا 
قادر اســت به راحتی روی سطوح ناهموار و ناشناخته 

حرکت کند. 

  نمایشگاه بین المللی فرش دستباف- تهران

   تمرین چتربازان سپاه پاسداران

گردشگری 

کوهپیمایی پاییزی در ایران، از رنگ ها تا سکوت طبیعت

ادبیات

 برداشت زعفران- نطنز

صعود بــه قله ها در فصــل پاییــز، به دلیل خنکی 
هوا و خلوتی مســیرهای صعــود، تجربه ای متفاوت 
و لذت بخــش اســت. در ادامه به معرفــی چند قله 
و کوهســتان برجســته ایران برای صعــود پاییزی 
می پردازیم کــه هرکدام ویژگی هــا و جذابیت های 

خاص خود را دارند.
  دماوند، بام ایران

قله دماوند، بلندتریــن قله ایران و معروف ترین کوه 
آتشفشــانی خاورمیانــه، به ارتفــاع 5/6۷0 متر در 
رشــته کوه البرز قرار دارد. صعود به دماوند در پاییز 
چالشی تر از تابستان است؛ زیرا از نیمه های فصل به 
بعد، بخش های بالایی آن پوشــیده از برف می شود. 
قله دماوند حداقل 16 مســیر صعود شناخته شده 

دارد کــه از ایــن حیث در میــان کوه های 
ایران بی نظیر است. مسیرهای اصلی صعود 
دماوند شــامل مسیر جنوبی از پلور یا رینه، 
مسیر شمال شرقی از روستای ناندل، مسیر 
غربی از پلور و جاده دشــت لار، مسیر یال 
ســروزان از جبهه غربی از پلور و... هستند. 
توصیه می شود در صعود به دماوند، به ویژه 
در پاییز، از راهنمایان محلی کمک بگیرید 
و تجهیزات کافی برای شرایط سرد و برفی 

به همراه داشته باشید.
   قلــه علم کــوه؛ چالشــی برای 

کوهنوردان حرفه ای

قله علم کوه با ارتفاع4/850متر در مازندران و منطقه 
کلاردشت قرار دارد و به دلیل قله های مرتفع متعدد 
و دیواره های صعب العبــور، اغلب به عنوان مقصدی 
چالش برانگیــز برای کوهنوردان حرفه ای شــناخته 
می شــود. مســیرهای علم کوه شــامل مسیر جبهه 
جنوبــی )صعود به علم کوه از حصار چال(، مســیر 
شــمالی از رودبارک و... هســتند. صعود از مســیر 
شــمالی برای کوهنوردان با تجربه توصیه می شود؛ 
زیرا دارای دیواره های ســنگی و نیازمند تجهیزات 
فنی اســت. پاییز بهترین زمان مناسب برای صعود 
به علم کوه نیســت؛ اما در صورت علاقه می توانید با 

تورهای گروهی همراه شوید.
  قله سبلان؛ ترکیب زیبای کوه و دریاچه

ســبلان، یکی از مرتفع ترین قله های ایران با ارتفاع 
4/811 متر در اســتان اردبیل به شــمار می رود که 
به دلیل دریاچه زیبــای طبیعی در قله اش، جذابیت 
خاصــی برای کوهنوردان دارد. مســیر اصلی صعود 
به سبلان، مســیر شمال شرقی قله سبلان )پناهگاه 
سبلان( است که پناهگاه و امکاناتی برای استراحت 
کوهنوردان دارد. مسیر جبهه جنوبی و جبهه غربی 
نیز از گزینه های دیگر صعود به قله هستند. صعود به 
قله سبلان در پاییز، تجربه ای خاص از دیدن دریاچه 
یخ زده ســبلان در هوای خنک و پاییزی را به شما 

هدیه می دهد.
  قله توچال؛ صعودی سریع و در دسترس

توچال بــا ارتفــاع 4/963 متر در شــمال تهران، 
یکــی از قله های محبوب و در دســترس برای 
کوهنوردی در فصل پاییز اســت. مسیر اصلی 
صعود به توچال، مســیر ولنجک از ایســتگاه 
یک تا قله اســت که در طی مســیر می توانید 
از ایستگاه های متعدد برای استراحت استفاده 
کنیــد. پناهگاه کلکچال و پناهگاه شــیرپلا از 
جمله مکان های اســتراحت در مســیر صعود 
به قله توچال هســتند. توچال گزینه ای عالی 
برای کســانی اســت که به دنبــال یک صعود 
نسبتا سریع و سبک در نزدیکی شهر هستند و 
می خواهند منظره ای زیبا از تهران پاییزی را از 

ارتفاعات تماشا کنند.


